
BOLETÍN OFICIAL DO 
PARLAMENTO DE GALICIA

XI lexislatura
Número 185
11 de agosto de 2021

Fascículo 2

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


SUMARIO

1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

ı 19030 (11/POC-003308)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a situación do Colexio de Educación Infantil e Primaria de Verducido, no concello de Pontevedra

69497
ı 19032 (11/POC-003309)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as condicións en que se atopa o servizo de comedor no Colexio de Educación Infantil e Pri-
maria Altamira, de Salceda de Caselas, e as previsións do Goberno galego para dotalo dunha zona
que cumpra coas exixencias mínimas que require unha atención de calidade do alumnado

69500
ı 19035 (11/POC-003310)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego en relación coa aula de educación infantil do Colexio de
Educación Infantil e Primaria Praza de Barcelos, de Pontevedra, para o curso 2021-2022 69502

ı 19036 (11/POC-003311)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a aplicación e a avaliación do Decreto 79/2010, do 20 de maio, do plurilingüismo no ensino
non universitario de Galicia 69505

ı 19037 (11/POC-003312)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o prazo previsto polo Goberno galego para resolver os prexuízos ocasionados ao alumnado
do ensino público obrigatorio do rural polo novo transporte integrado 69511

ı 19038 (11/POC-003313)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a xestión da Consellería de Cultura, Educación e Universidade en relación coas dúbidas exis-
tentes respecto da autoría das obras da exposición titulada Creacións máxicas de medidas exactas,
Maruja Mallo e Luís Seoane en Bos Aires (1936-1965), inaugurada en Lalín o 10 de xaneiro de 2010

69514
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ı 19039 (11/POC-003314)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da oferta do bacharelato de artes no concello de
Redondela, así como do estudo da posibilidade de rehabilitar as antigas casas dos mestres para
ese fin 69518

ı 19040 (11/POC-003315)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre a Orde de atención á diversidade que acaba de presentar a Xunta de Galicia e as previsións
do Goberno galego respecto da elaboración dunha nova orde consensuada cos axentes da comu-
nidade educativa 69521

ı 19041 (11/POC-003316)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Rodríguez Carrera, María Felisa e 6 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia das actuacións que se están a levar a cabo no ins-
tituto de educación secundaria Pedras Rubias de Salceda de Caselas 69524

ı 19042 (11/POC-003317)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a valoración do Goberno galego e a xestión que fai en relación coa continua destrución do
patrimonio arqueolóxico 69527

ı 19043 (11/POC-003318)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as razóns do Goberno galego para acordar no ano 2017 a retrocesión a favor da Tesourería
Xeral da Seguridade Social de 4.767,58 metros cadrados do edificio da residencia de estudantes da
Escola de Formación Profesional Náutico-Pesqueira de Ribeira e as repercusións legais para o Cen-
tro Integrado de Formación Profesional Coroso 69530

ı 19044 (11/POC-003319)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as razóns da demora do Goberno galego na elaboración do plan de dinamización da lectura,
o calendario previsto para a súa publicación e implementación, así como o orzamento que vai des-
tinar para o seu desenvolvemento 69535

ı 19045 (11/POC-003320)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para realizar a ampliación do conservatorio pro-
fesional de música de Santiago 69539
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ı 19046 (11/POC-003321)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para acordar un novo marco de planificación lingüística
para a consecución do equilibrio competencial bilingüe en galego e castelán e da normalización da
lingua galega 69544

ı 19047 (11/POC-003322)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para demandar a apertura continuada e recuperar o uso
civil e público do panteón de galegos ilustres 69548

ı 19048 (11/POC-003323)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia relativas á conservación e á posta en valor do ben
de interese cultural da torre de Teodomiro, no concello de Aranga 69551

ı 19049 (11/POC-003324)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da situación da formación profesional no concello
de Redondela 69555

ı 19050 (11/POC-003325)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da demanda ao Goberno do Estado da transfe-
rencia do colexio Juan Sebastián Elcano, antigo Salvador Moreno, de Pontevedra 69558

ı 19051 (11/POC-003326)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto das necesidades do Instituto de Educación Secun-
daria de Chapela, no concello de Redondela 69562

ı 19053 (11/POC-003328)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da ampliación do instituto de educación secundaria
Pedras Rubias, no concello de Salceda de Caselas, e a implantación nel dos estudos postobrigatorios

69567
ı 19054 (11/POC-003329)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
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Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da xestión nos centros educativos do período de
adaptación na educación infantil 69570

ı 19055 (11/POC-003330)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia en relación coas modificacións no calendario escolar

69573
ı 19056 (11/POC-003331)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a xestión e a oferta educativa dos conservatorios galegos e a necesidade de consensuar un
novo modelo común 69576

ı 19057 (11/POC-003332)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 3 máis
Sobre a ampliación da idade límite de permanencia do alumnado con discapacidade nos centros
especiais de ensino 69579

ı 19058 (11/POC-003333)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 3 máis
Sobre a creación dun programa de retención e captación de talento investigador 69582

ı 19059 (11/POC-003334)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a demanda por parte da Xunta de Galicia ao Goberno do Estado da construción do centro
de interpretación do castro do Cociñadoiro, de Arteixo 69587

ı 19061 (11/POC-003335)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 3 máis
Sobre a retirada da candidatura da Ribeira Sacra a patrimonio da humanidade pola UNESCO

69592
ı 19062 (11/POC-003336)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 3 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia de modificar o proxecto de reparación e posta en valor da
ponte Nafonso, entre os concellos de Noia e Outes, e para a inclusión nel da reposición do peitoril
de pedra orixinal 69595

ı 19063 (11/POC-003337)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 3 máis
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Sobre o informe do Consello Internacional de Monumentos e Sitios a respecto da candidatura da
Ribeira Sacra a patrimonio da humanidade 69598

ı 19064 (11/POC-003338)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as actuacións previstas pola Dirección Xeral de Patrimonio co fin de que a comunidade de
propietarios da rúa Petunias 1C, do barrio das Flores, na Coruña, poida reparar a fachada deste
edificio 69602

ı 19077 (11/POC-003339)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno da Xunta de Galicia da implementación da política de des-
cartes cero que establece a política pesqueira común da Unión Europea 69605

ı 19080 (11/POC-003340)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o balance da Consellería do Mar dos investimentos acometidos nos últimos anos polo ente
público Portos de Galicia e os principais investimentos, desagregados por obras, as subministra-
cións, os servizos e os convenios efectuados 69607

ı 19081 (11/POC-003341)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a estratexia deseñada por Galicia para actuar ante o Brexit e apoiada polo Consello Galego
de Pesca 69609

ı 19083 (11/POC-003342)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a estratexia deseñada por Galicia para actuar ante o Brexit e apoiada polo Consello Galego
de Pesca 69611

ı 19085 (11/POC-003343)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o estado en que se encontra actualmente o procedemento de adecuación das disposicións
normativas sobre a potencia das embarcacións que operan a marisqueo e/ou a recursos específicos

69614
ı 19087 (11/POC-003344)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o contido da formación especializada deseñada para as redeiras e os resultados acadados

69617
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ı 19089 (11/POC-003345)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre as xestións que está a realizar o Goberno galego ante o Goberno central en relación coa ac-
tual situación de bloqueo das capturas de marraxo 69619

ı 19091 (11/POC-003346)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre os beneficios da Rede de observadores do medio mariño galego 69622

ı 19093 (11/POC-003347)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o orzamento destinado no ano 2021 ás axudas para proxectos de desenvolvemento local
participativo dirixidas aos grupos de acción local do sector pesqueiro para o desenvolvemento sus-
tentable das zonas de pesca, no marco do Fondo Europeo Marítimo e de Pesca 2014-2020, así como
os proxectos financiados e o orzamento destinado para ese fin nos anos 2019 e 2020 69624

ı 19095 (11/POC-003348)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o orzamento destinado pola Consellería do Mar entre os anos 2016 e 2020 aos proxectos fi-
nanciados nos portos pesqueiros galegos para a modernización das infraestruturas relacionadas
coa súa actividade, así como para a subministración de equipamentos e servizos co obxecto de op-
timizar a comercialización dos produtos do mar 69626

ı 19097 (11/POC-003349)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a valoración por parte da Consellería do Mar da evolución do proxecto Primare para a mo-
dernización e transformación dixital do sector do mar, o nivel de participación de provedores, com-
pradores e beneficiarios na iniciativa Lonxas 4.0 e as súas previsións respecto da súa mellora e
dotación de novas funcionalidades 69629

ı 19099 (11/POC-003350)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego sobre a proposta de criterios fixada pola Comisión
Europea para a repartición do fondo destinado ao ámbito pesqueiro dentro do Brexit Adjustment
Reserve 69631

ı 19101 (11/POC-003351)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
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Sobre a valoración por parte do Goberno galego da Resolución do Parlamento Europeo en relación
cun aumento dos recursos pesqueiros no mar, concretamente respecto das medidas para promo-
ver a recuperación das poboacións de peixes por riba do rendemento máximo sostible e en parti-
cular nas zonas de recuperación de poboación de peixes e nas zonas mariñas protexidas 69634

ı 19103 (11/POC-003352)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre as obras de mellora nos portos das tres provincias costeiras 69636

ı 19106 (11/POC-003353)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as condicións en que se vai producir o traslado do alumnado do IES Fraga do Eume ao IES
Breamo, na localidade de Pontedeume 69638

ı 19107 (11/POC-003354)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a escolarización de tres alumnos de Teixeiro da mesma familia no instituto de ensino secun-
dario de Curtis 69642

ı 19108 (11/POC-003355)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a necesidade de ampliación da oferta formativa e a implantación do grao universitario en
Interpretación de Lingua de Signos 69645

ı 19109 (11/POC-003356)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre a situación do alumnado da formación profesional básica que cursa estudos nos centros in-
tegrados de formación profesional tras a súa exclusión dos programas Recupéra-T 69648

ı 19110 (11/POC-003357)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 3 máis
Sobre a eliminación de profesorado e o peche de grupos educativos no Centro de Educación Infantil
e Primaria Xosé Manuel Folla Respino, de Vilamartín de Valdeorras 69651

ı 19115 (11/POC-003358)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre a procura por parte da Xunta de Galicia dunha nova localización para a empresa Ence

69655
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ı 19121 (11/POC-003359)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da redacción dun novo convenio de colaboración,
en materia de emerxencias, prevención e defensa contra incendios forestais, para o desenvolve-
mento e o apoio do funcionamento dos grupos de emerxencia supramunicipais 69658

ı 19123 (11/POC-003360)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a estación depuradora de augas residuais do polígono da Madanela de Melide 69661

ı 19124 (11/POC-003361)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as irregularidades no funcionamento das novas liñas de transporte metropolitano na co-
marca da Coruña 69665

ı 19125 (11/POC-003362)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e Pérez López, Daniel
Sobre a opinión, as inspeccións realizadas e as medidas adoptadas polo Goberno galego respecto
do impacto das obras de execución do proxecto de repotenciación do parque eólico G3 Corme, si-
tuado no promontorio do Roncudo, no concello de Ponteceso, e as supostas irregularidades e abu-
sos cometidos pola empresa promotora 69669

ı 19126 (11/POC-003363)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da reforma integral da estrada autonómica PO-
546, Pontevedra-Marín, no tramo comprendido entre Mollavao e Estribela, e o cumprimento nela
dos requisitos mínimos de accesibilidade, seguridade viaria e mobilidade peonil e ciclista 69673

ı 19127 (11/POC-003364)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego do estudo referido á expansión do eucalipto nos es-
pazos naturais protexidos, as súas previsións para reducir a súa presenza en determinados espazos
e tipos de solo, así como os seus plans para recuperar as terras agrarias forestadas de xeito ilegal

69678
ı 19128 (11/POC-003365)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a tramitación dos novos contratos do transporte público por estrada, as denuncias sobre
irregularidades, a participación de empresas consultoras e os contratos coa empresa Iplan dende
2016 a 2020 69682
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ı 19129 (11/POC-003366)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego da exclusión de Galicia da rede básica do corredor
atlántico de mercadorías entre os anos 2013 e 2018, así como as propostas presentadas e as xes-
tións realizadas diante da Comisión Europea ao respecto 69686

ı 19130 (11/POC-003367)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e Carreira Pazos, Iria
Sobre os datos referidos aos dereitos mineiros que se están a tramitar e vixentes na provincia da
Coruña, o estado de tramitación do permiso de investigación solicitado por Geoniquel, S. L., e as
actuacións levadas a cabo polo Goberno galego en relación coas sondaxes realizadas, nomeada-
mente no concello de Santa Comba 69690

ı 19131 (11/POC-003368)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o estado de tramitación do expediente do proxecto denominado Explotación da concesión
derivada do permiso de investigación Alberta I, 1ª fracción, nº 4966.1, no termo municipal de Beariz,
e, se é o caso, as razóns da Xunta de Galicia para denegar a súa autorización 69693

ı 19132 (11/POC-003369)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á aplicación de descontos do cincuenta por cento
nas viaxes de volta nas autovías de titularidade autonómica AG-55 e AG-57, e a aplicación nelas dos
mesmos descontos que se apliquen na AP-9 no ano 2021 69696

ı 19133 (11/POC-003370)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 3 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coa situación ambiental do río Eume 69700

ı 19134 (11/POC-003371)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego das estatísticas referidas aos accidentes de caza
rexistrados en Galicia e as medidas adoptadas ou previstas para rebaixar a sinistralidade xerada
por esta actividade, así como o desenvolvemento regulamentario da Lei de caza e a aprobación
dun novo regulamento para garantir a seguridade nela 69705

ı 19135 (11/POC-003372)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 3 máis
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Sobre a información oficial do Goberno galego referida aos proxectos do Goberno portugués para
a modernización da liña ferroviaria entre O Porto e Vigo, así como a xestión levada a cabo en rela-
ción coas conexións ferroviarias entre Galicia e o norte de Portugal 69709

ı 19136 (11/POC-003373)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia da situación da liña ferroviaria de ancho métrico
Ferrol-Ribadeo, no referido ao estado da infraestrutura, a calidade do servizo e a dotación de me-
dios humanos e materiais, así como as xestións realizadas diante do Goberno central nos últimos
oito anos para a súa mellora e os resultados obtidos 69713

ı 19137 (11/POC-003374)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as verteduras nucleares na foxa atlántica e a previsión da Unión Europea de verificación, no
primeiro semestre de 2021, do seguimento da radioactividade do medio mariño en augas galegas

69718
ı 19138 (11/POC-003375)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o balance da Xunta de Galicia dos resultados do desenvolvemento do Plan estratéxico de
xestión de especies exóticas invasoras de 2013, as actuacións levadas a cabo para a súa execución
e as súas previsións en relación co establecido no artigo 108 da Lei do patrimonio natural e da bio-
diversidade de Galicia 69722

2. Elección e composición do Parlamento, réxime e goberno interior, or-
ganización e funcionamento

2.3. Réxime e goberno interior
2.3.5. Orzamento e Conta xeral do Parlamento 
2.3.5.2. Conta xeral do Parlamento e do Valedor do Pobo

Conta xeral do Parlamento e do Valedor do Pobo correspondente ao exercicio 2019 69493
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 27 de xullo de 2021, adoptou os seguintes acordos:

1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 19030 (11/POC-003308)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre a situación do Colexio de Educación Infantil e Primaria de Verducido, no concello de Ponte-
vedra
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19032 (11/POC-003309)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as condicións en que se atopa o servizo de comedor no Colexio de Educación Infantil e Pri-
maria Altamira, de Salceda de Caselas, e as previsións do Goberno galego para dotalo dunha zona
que cumpra coas exixencias mínimas que require unha atención de calidade do alumnado
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19035 (11/POC-003310)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego en relación coa aula de educación infantil do Colexio de
Educación Infantil e Primaria Praza de Barcelos, de Pontevedra, para o curso 2021-2022
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19036 (11/POC-003311)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a aplicación e a avaliación do Decreto 79/2010, do 20 de maio, do plurilingüismo no ensino
non universitario de Galicia
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19037 (11/POC-003312)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o prazo previsto polo Goberno galego para resolver os prexuízos ocasionados ao alumnado
do ensino público obrigatorio do rural polo novo transporte integrado
Comisión 4ª, Educación e Cultura
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- 19038 (11/POC-003313)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a xestión da Consellería de Cultura, Educación e Universidade en relación coas dúbidas exis-
tentes respecto da autoría das obras da exposición titulada Creacións máxicas de medidas exactas,
Maruja Mallo e Luís Seoane en Bos Aires (1936-1965), inaugurada en Lalín o 10 de xaneiro de 2010
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19039 (11/POC-003314)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da oferta do bacharelato de artes no concello de Re-
dondela, así como do estudo da posibilidade de rehabilitar as antigas casas dos mestres para ese fin
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19040 (11/POC-003315)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre a Orde de atención á diversidade que acaba de presentar a Xunta de Galicia e as previsións
do Goberno galego respecto da elaboración dunha nova orde consensuada cos axentes da comu-
nidade educativa
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19041 (11/POC-003316)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Rodríguez Carrera, María Felisa e 6 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia das actuacións que se están a levar a cabo no ins-
tituto de educación secundaria Pedras Rubias de Salceda de Caselas
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19042 (11/POC-003317)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a valoración do Goberno galego e a xestión que fai en relación coa continua destrución do
patrimonio arqueolóxico
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19043 (11/POC-003318)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre as razóns do Goberno galego para acordar no ano 2017 a retrocesión a favor da Tesourería
Xeral da Seguridade Social de 4.767,58 metros cadrados do edificio da residencia de estudantes da
Escola de Formación Profesional Náutico-Pesqueira de Ribeira e as repercusións legais para o Cen-
tro Integrado de Formación Profesional Coroso
Comisión 4ª, Educación e Cultura
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- 19044 (11/POC-003319)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as razóns da demora do Goberno galego na elaboración do plan de dinamización da lectura,
o calendario previsto para a súa publicación e implementación, así como o orzamento que vai des-
tinar para o seu desenvolvemento
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19045 (11/POC-003320)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para realizar a ampliación do conservatorio pro-
fesional de música de Santiago
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19046 (11/POC-003321)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para acordar un novo marco de planificación lingüística
para a consecución do equilibrio competencial bilingüe en galego e castelán e da normalización da
lingua galega
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19047 (11/POC-003322)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para demandar a apertura continuada e recuperar o uso
civil e público do panteón de galegos ilustres
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19048 (11/POC-003323)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia relativas á conservación e á posta en valor do ben
de interese cultural da torre de Teodomiro, no concello de Aranga
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19049 (11/POC-003324)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da situación da formación profesional no concello
de Redondela
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19050 (11/POC-003325)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
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Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da demanda ao Goberno do Estado da transfe-
rencia do colexio Juan Sebastián Elcano, antigo Salvador Moreno, de Pontevedra
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19051 (11/POC-003326)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Gómez, Alexandra e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto das necesidades do Instituto de Educación Secun-
daria de Chapela, no concello de Redondela
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19053 (11/POC-003328)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da ampliación do instituto de educación secundaria
Pedras Rubias, no concello de Salceda de Caselas, e a implantación nel dos estudos postobrigatorios
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19054 (11/POC-003329)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da xestión nos centros educativos do período de
adaptación na educación infantil
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19055 (11/POC-003330)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia en relación coas modificacións no calendario escolar
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19056 (11/POC-003331)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a xestión e a oferta educativa dos conservatorios galegos e a necesidade de consensuar un
novo modelo común
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19057 (11/POC-003332)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 3 máis
Sobre a ampliación da idade límite de permanencia do alumnado con discapacidade nos centros
especiais de ensino
Comisión 4ª, Educación e Cultura
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- 19058 (11/POC-003333)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 3 máis
Sobre a creación dun programa de retención e captación de talento investigador
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19059 (11/POC-003334)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a demanda por parte da Xunta de Galicia ao Goberno do Estado da construción do centro
de interpretación do castro do Cociñadoiro, de Arteixo
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19061 (11/POC-003335)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 3 máis
Sobre a retirada da candidatura da Ribeira Sacra a patrimonio da humanidade pola UNESCO
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19062 (11/POC-003336)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 3 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia de modificar o proxecto de reparación e posta en valor da
ponte Nafonso, entre os concellos de Noia e Outes, e para a inclusión nel da reposición do peitoril
de pedra orixinal
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19063 (11/POC-003337)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 3 máis
Sobre o informe do Consello Internacional de Monumentos e Sitios a respecto da candidatura da
Ribeira Sacra a patrimonio da humanidade
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19064 (11/POC-003338)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as actuacións previstas pola Dirección Xeral de Patrimonio co fin de que a comunidade de pro-
pietarios da rúa Petunias 1C, do barrio das Flores, na Coruña, poida reparar a fachada deste edificio
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19077 (11/POC-003339)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno da Xunta de Galicia da implementación da política de des-
cartes cero que establece a política pesqueira común da Unión Europea
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo
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- 19080 (11/POC-003340)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o balance da Consellería do Mar dos investimentos acometidos nos últimos anos polo ente
público Portos de Galicia e os principais investimentos, desagregados por obras, as subministra-
cións, os servizos e os convenios efectuados
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 19081 (11/POC-003341)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a estratexia deseñada por Galicia para actuar ante o Brexit e apoiada polo Consello Galego
de Pesca
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 19083 (11/POC-003342)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a estratexia deseñada por Galicia para actuar ante o Brexit e apoiada polo Consello Galego
de Pesca
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 19085 (11/POC-003343)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o estado en que se encontra actualmente o procedemento de adecuación das disposicións
normativas sobre a potencia das embarcacións que operan a marisqueo e/ou a recursos específicos
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 19087 (11/POC-003344)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o contido da formación especializada deseñada para as redeiras e os resultados acadados
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 19089 (11/POC-003345)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre as xestións que está a realizar o Goberno galego ante o Goberno central en relación coa ac-
tual situación de bloqueo das capturas de marraxo
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 19091 (11/POC-003346)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre os beneficios da Rede de observadores do medio mariño galego
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo
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- 19093 (11/POC-003347)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o orzamento destinado no ano 2021 ás axudas para proxectos de desenvolvemento local
participativo dirixidas aos grupos de acción local do sector pesqueiro para o desenvolvemento sus-
tentable das zonas de pesca, no marco do Fondo Europeo Marítimo e de Pesca 2014-2020, así como
os proxectos financiados e o orzamento destinado para ese fin nos anos 2019 e 2020
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 19095 (11/POC-003348)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o orzamento destinado pola Consellería do Mar entre os anos 2016 e 2020 aos proxectos fi-
nanciados nos portos pesqueiros galegos para a modernización das infraestruturas relacionadas
coa súa actividade, así como para a subministración de equipamentos e servizos co obxecto de op-
timizar a comercialización dos produtos do mar
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 19097 (11/POC-003349)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a valoración por parte da Consellería do Mar da evolución do proxecto Primare para a mo-
dernización e transformación dixital do sector do mar, o nivel de participación de provedores, com-
pradores e beneficiarios na iniciativa Lonxas 4.0 e as súas previsións respecto da súa mellora e
dotación de novas funcionalidades
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 19099 (11/POC-003350)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego sobre a proposta de criterios fixada pola Comisión
Europea para a repartición do fondo destinado ao ámbito pesqueiro dentro do Brexit Adjustment
Reserve
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 19101 (11/POC-003351)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego da Resolución do Parlamento Europeo en relación
cun aumento dos recursos pesqueiros no mar, concretamente respecto das medidas para promo-
ver a recuperación das poboacións de peixes por riba do rendemento máximo sostible e en parti-
cular nas zonas de recuperación de poboación de peixes e nas zonas mariñas protexidas
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 19103 (11/POC-003352)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
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Sobre as obras de mellora nos portos das tres provincias costeiras
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 19106 (11/POC-003353)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis
Sobre as condicións en que se vai producir o traslado do alumnado do IES Fraga do Eume ao IES
Breamo, na localidade de Pontedeume
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19107 (11/POC-003354)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a escolarización de tres alumnos de Teixeiro da mesma familia no instituto de ensino secun-
dario de Curtis
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19108 (11/POC-003355)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre a necesidade de ampliación da oferta formativa e a implantación do grao universitario en
Interpretación de Lingua de Signos
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19109 (11/POC-003356)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Lourenzo Sobral, Manuel Antonio e 2 máis
Sobre a situación do alumnado da formación profesional básica que cursa estudos nos centros in-
tegrados de formación profesional tras a súa exclusión dos programas Recupéra-T
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19110 (11/POC-003357)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
González Albert, María e 3 máis
Sobre a eliminación de profesorado e o peche de grupos educativos no Centro de Educación Infantil
e Primaria Xosé Manuel Folla Respino, de Vilamartín de Valdeorras
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 19115 (11/POC-003358)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
Sobre a procura por parte da Xunta de Galicia dunha nova localización para a empresa Ence
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19121 (11/POC-003359)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Castro Rey, Paloma e 3 máis
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Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da redacción dun novo convenio de colaboración,
en materia de emerxencias, prevención e defensa contra incendios forestais, para o desenvolve-
mento e o apoio do funcionamento dos grupos de emerxencia supramunicipais
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 19123 (11/POC-003360)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a estación depuradora de augas residuais do polígono da Madanela de Melide
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19124 (11/POC-003361)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis
Sobre as irregularidades no funcionamento das novas liñas de transporte metropolitano na co-
marca da Coruña
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19125 (11/POC-003362)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e Pérez López, Daniel
Sobre a opinión, as inspeccións realizadas e as medidas adoptadas polo Goberno galego respecto
do impacto das obras de execución do proxecto de repotenciación do parque eólico G3 Corme, si-
tuado no promontorio do Roncudo, no concello de Ponteceso, e as supostas irregularidades e abu-
sos cometidos pola empresa promotora
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19126 (11/POC-003363)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da reforma integral da estrada autonómica PO-
546, Pontevedra-Marín, no tramo comprendido entre Mollavao e Estribela, e o cumprimento nela
dos requisitos mínimos de accesibilidade, seguridade viaria e mobilidade peonil e ciclista
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19127 (11/POC-003364)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego do estudo referido á expansión do eucalipto nos es-
pazos naturais protexidos, as súas previsións para reducir a súa presenza en determinados espazos
e tipos de solo, así como os seus plans para recuperar as terras agrarias forestadas de xeito ilegal
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19128 (11/POC-003365)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
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Sobre a tramitación dos novos contratos do transporte público por estrada, as denuncias sobre
irregularidades, a participación de empresas consultoras e os contratos coa empresa Iplan dende
2016 a 2020
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19129 (11/POC-003366)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego da exclusión de Galicia da rede básica do corredor
atlántico de mercadorías entre os anos 2013 e 2018, así como as propostas presentadas e as xes-
tións realizadas diante da Comisión Europea ao respecto
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19130 (11/POC-003367)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e Carreira Pazos, Iria
Sobre os datos referidos aos dereitos mineiros que se están a tramitar e vixentes na provincia da
Coruña, o estado de tramitación do permiso de investigación solicitado por Geoniquel, S. L., e as
actuacións levadas a cabo polo Goberno galego en relación coas sondaxes realizadas, nomeada-
mente no concello de Santa Comba
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19131 (11/POC-003368)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o estado de tramitación do expediente do proxecto denominado Explotación da concesión
derivada do permiso de investigación Alberta I, 1ª fracción, nº 4966.1, no termo municipal de Beariz,
e, se é o caso, as razóns da Xunta de Galicia para denegar a súa autorización
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19132 (11/POC-003369)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á aplicación de descontos do cincuenta por cento
nas viaxes de volta nas autovías de titularidade autonómica AG-55 e AG-57, e a aplicación nelas dos
mesmos descontos que se apliquen na AP-9 no ano 2021
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19133 (11/POC-003370)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 3 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coa situación ambiental do río Eume
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19134 (11/POC-003371)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
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Sobre a valoración por parte do Goberno galego das estatísticas referidas aos accidentes de caza
rexistrados en Galicia e as medidas adoptadas ou previstas para rebaixar a sinistralidade xerada
por esta actividade, así como o desenvolvemento regulamentario da Lei de caza e a aprobación
dun novo regulamento para garantir a seguridade nela
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19135 (11/POC-003372)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 3 máis
Sobre a información oficial do Goberno galego referida aos proxectos do Goberno portugués para
a modernización da liña ferroviaria entre O Porto e Vigo, así como a xestión levada a cabo en rela-
ción coas conexións ferroviarias entre Galicia e o norte de Portugal
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19136 (11/POC-003373)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia da situación da liña ferroviaria de ancho métrico
Ferrol-Ribadeo, no referido ao estado da infraestrutura, a calidade do servizo e a dotación de me-
dios humanos e materiais, así como as xestións realizadas diante do Goberno central nos últimos
oito anos para a súa mellora e os resultados obtidos
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19137 (11/POC-003374)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as verteduras nucleares na foxa atlántica e a previsión da Unión Europea de verificación, no
primeiro semestre de 2021, do seguimento da radioactividade do medio mariño en augas galegas
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 19138 (11/POC-003375)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o balance da Xunta de Galicia dos resultados do desenvolvemento do Plan estratéxico de
xestión de especies exóticas invasoras de 2013, as actuacións levadas a cabo para a súa execución
e as súas previsións en relación co establecido no artigo 108 da Lei do patrimonio natural e da bio-
diversidade de Galicia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

Santiago de Compostela, 27 de xullo de 2021
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º
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2. Elección e composición do Parlamento, réxime e goberno interior, 

organización e funcionamento 

2.3. Réxime e goberno interior 

2.3.5. Orzamento e Conta xeral do Parlamento  

2.3.5.2. Conta xeral do Parlamento e do Valedor do Pobo 

Acordo da Mesa do Parlamento, do 3 de agosto de 2021, polo que se aproba a 

Conta xeral do Parlamento e do Valedor do Pobo correspondente ao exercicio 

2020 

 

 

A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 3 de agosto de 2021, adoptou os 

seguintes acordos: 

 

De conformidade co estipulado nos artigos 22 e 23 do Regulamento de réxime 

orzamentario e contable do Parlamento de Galicia e do Valedor do Pobo, preséntase 

en tempo e forma por parte da Intervención Xeral á Mesa do Parlamento a Conta 

xeral do Parlamento de Galicia e do Valedor do Pobo correspondente ao exercicio 

2020. 

  

En consecuencia, ao abeiro do artigo 23 do Regulamento orzamentario e contable, 

a Mesa do Parlamento adopta o seguinte ACORDO: 

  

1. Aprobar a Conta xeral do Parlamento de Galicia e do Valedor do Pobo. 

  

2. Publicar as mencionadas contas no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia e no 

Portal de Transparencia. 

  

3. Remitilas ao Consello de Contas, en cumprimento do disposto no artigo 92.2º do 

Regulamento de réxime interior do dito órgano de control externo, aprobado o 27 

de febreiro de 2017 e publicado no Diario Oficial de Galicia núm. 46, do 7 de marzo 

de 2017. 

  

4. Comunicar este acordo a Intervención e Asuntos Económicos. 

 

 

Santiago de Compostela, 3 de agosto de 2021 

Xosé Antón Sarmiento Méndez 

Letrado oficial maior 
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Á Mesa do Parlamento 

  

  

Paloma Castro Rey, Luís Manuel Álvarez Martínez e Noa Díaz Varela, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 4.ª, Educación e Cultura. 

 

No municipio de Pontevedra hai 10 escolas unitarias, situadas nas diferentes 

parroquias, que contan cunha mediade alumnos inferior ás escolas sitas no casco 

urbano o que supón no momento de pandemia que vivimos, unha gran vantaxe en 

termos de seguridade sanitaria para eses alumnos/as. 

 

Por outra banda, esta mediade alumnos, inferior ao de 25 nenas/os por aula que se 

mantén na área urbana, permite que o modelo pedagóxico utilizado sexa máis 

participativo, e próximo. E a radicación nas parroquias fai de elemento 

dinamizador, xerando a interacción entre o alumnado, as familias, e as persoas da 

contorna, ademais da apertura ao medio e a natureza. 

 

O medio rural é rico en recursos, e isto supón unha gran fonte de aprendizaxe xa 

que as escolas non se reducen ás aulas. 

 

Na parroquia de Verducido, existe unha escola de infantil e primaria, esta última 

aberta dende o ano 1964, que vén contando cunha media de entre 25 e 40 

alumnos. 

 

É unha escola que conta con aulas grandes, 3 patios e está situada nunha contorna 

que favorece a interacción do alumnado coa natureza e o entorno rural no que 

viven. 

 

Derivado desta proximidade, non conta con servizo de comedor nin autobús, polo 

que o coste de manter esta escola aberta redúcese respecto a outras. A pesares 

disto, o curso 19/20 a Xunta cerrou unha das aulas de infantil que contaba con 18 

alumnos. 

 

O modelo educativo que se segue nesta escola é inclusivo e diverso, as súas 

dimensións e o entorno fan que dende hai anos se leve a cabo neste centro un 

proxecto innovador, no que se utilizan metodoloxías novas e pioneiras na nosa 
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contorna. Isto fixo que levase máis dunha ducia de premios e recoñecementos a 

nivel educativo, e que colaborase na coordinación de varios proxectos en 

colaboración con escolas finlandesas. 

 

Este curso teñen como proxecto iniciar unha colaboración activa coa escola O 

Pelouro de Caldelas de Tui, cuxo modelo psico-socio-pedagóxico, que aposta por 

unha integración saudable, fai que sexa unha escola de referencia a nivel estatal. 

 

A pesares de todo isto, a Consellería de Educación no mes de setembro, uns días 

antes do inicio do curso, decidiu pechar a aula de primaria deste centro, e 

reubicou para este curso 20/21, aos nenos e nenas nunha escola sita noutra 

parroquia.  

 

Os pais e nais destes alumnos recorreron esta decisión arbitraria ante o xulgado 

do contencioso administrativo de Pontevedra, que o 13 de novembro de 2020, 

fallou a favor das familias considerando que a actuación da consellaría, pechando 

a aula de primaria con catro nenas xa matriculadas, foi incompatible co dereito 

fundamental á educación, e obriga á Xunta a reabrir a unidade de primaria na 

escola de Verducido, en Pontevedra. 

 

Así mesmo, a sentenza forzaba á Administración educativa a dotar o centro dos 

medios necesarios, nun prazo de dez días, para que as nenas puidesen recibir 

durante este curso educación primaria na escola rural de Verducido. 

 

As familias afectadas, renunciaron á volta das súas fillas a esta escola durante 

este curso, por razóns de sentido común, xa que levaban xa 3 meses cursando 

estudos noutro centro. Pero defenden a apertura para o próximo curso desta aula, 

para seguir mantendo viva unha escola que leva aberta dende 1964 e emprazan á 

Administración a ter en conta o maltrato causado a todo o alumnado da escola de 

Verducido, non só aos de primaria, pois toda a escola viviu esta situación como 

unha arbitrariedade, incluso os alumnos de infantil, que se viron privados de 

irmás, amigos e compañeiros de forma inxusta. 

 

Por outra banda, entendemos que a Xunta ten a obriga de facer un esforzo para 

ofertar aos nenos e nenas do rural a mellor educación posible, dende a igualdade 

de oportunidades, apostando e apoiando ás familias que decidiron vivir no rural, 

conseguindo así enraizar á poboación sen que se vexan obrigadas en ningún 

momento a renunciar a unha educación pública de calidade.  

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
3f

zc
S

1U
W

H
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

69498

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO3fzcS1UWH7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas 

para o seu debate en Comisión: 

 

1ª) Entende o Goberno galego que as escolas unitarias con menor media de 

alumnado favorece o cumprimento dos protocolos sanitarios, de distanciamento 

social, para mellorar a súa seguridade e por ende a da sociedade?  

2ª)  Coñecen a metodoloxía pedagóxica utilizada no CEIP de Verducido?  

3ª) Teñen coñecemento da ducia de premios recibidos por esta escola e o seu 

recoñecemento internacional? 

4ª) Ten o Goberno galego a vontade de pechar o CEIP de Verducido?  

5ª) Non cren que o peche de escolas unitarias sitas no rural favorece o seu 

despoboamento? 

6ª) Vai o Goberno galego cumprir co establecido na sentenza do 13 de novembro 

de 2020 do xulgado do contencioso administrativo de Pontevedra? 

7ª) Vai o Goberno galego implantar novamente a aula de primaria e dotar o 

centro dos medios necesarios, para que as nenas e nenos que o desexen poidan 

recibir durante o curso 21/22 educación primaria na escola rural de Verducido? 

8ª) Vai o Goberno galego recuperar a aula de infantil perdida no curso 19/20?  

 

 

Pazo do Parlamento, 21 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

  Luís Manuel Álvarez Martínez 

  Noa Díaz Varela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 21/07/2021 10:41:45 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 21/07/2021 10:41:53 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 21/07/2021 10:42:02 
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Á Mesa do Parlamento 

  

Paloma Castro Rey, Luís Álvarez Martínez e Noa Díaz Varela, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e 

Cultura. 

 

Salceda de Caselas é o municipio de Galicia que presenta nos últimos anos un 

maior índice de crecemento demográfico. 

 

Na actualidade hai ao redor de 2.000 menores, dos cales sobre 1.200 teñen idades 

comprendidas entre 3 e 12 anos. 

 

Existen dúas escolas de educación primaria, o CEIP Altamira e o CRA Raíña 

Aragonta, que son claramente insuficientes para absorber esta demanda. 

 

En concreto en relación co servizo de comedor, no ano 2010 púxose en marcha 

no CEIP Altamira,  pero este era insuficiente para asumir a demanda de nenos e 

nenas das dúas escolas antes referidas. 

 

No ano 2018, despois de varias iniciativas do Grupo Socialista e da presión social 

exercida,  o Goberno da Xunta de Galicia, colocou uns contedores de obra, como 

solución provisional para prestar este servizo. 

 

Tres anos despois, con máis de 100 nenos e nenas usuarios de comedor deste 

centro, seguen a utilizar estes contedores de obra para presentar o servizo de 

comedor, no que entendemos é un claro desleixo por parte da Administración. 

 

Dende o PSdeG entendemos que non revisten as condiciones de salubridade, e 

non dan resposta á necesidade existente, por iso como xa fixemos noutras 

ocasións volvemos a solicitar á Xunta de Galicia que neste ano 2021, se leve a 

cabo a creación dun espazo digno para comedor escolar.  

 

O Grupo Parlamentario Socialista leva anos insistindo neste tema, o Goberno do 

PP fai caso omiso e non atende estas reivindicacións tan necesarias e que 

reverterían no beneficio de todos os nenos e nenas deste municipio, garantindo o 

dereito que teñen ao acceso a  unha educación pública digna e de calidade. 
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Por iso, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas 

para o seu debate en Comisión: 

  

1ª) Que valoración fai o Goberno galego das condicións nas que se atopa o CEIP 

Altamira de Salceda de Caselas? 

2ª) Considera aceptable que o alumnado reciba o servizo de comedor nunhas 

casetas de obra?  

3ª) Vai o Goberno galego levar a cabo para o curso 21-22, algunha actuación 

neste centro co fin de construír unha zona de comedor que cumpra coas 

esixencias mínimas que require unha atención de calidade ao alumnado? 

 

 

Pazo do Parlamento, 21 de xullo de 2021 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 21/07/2021 10:51:03 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 21/07/2021 10:51:12 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 21/07/2021 10:51:21 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
tX

pJ
64

O
N

j5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

69501

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROtXpJ64ONj5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

Á Mesa do Parlamento 

  

Paloma Castro Rey, Luís Álvarez Martínez e Noa Díaz Varela, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e 

Cultura. 

 

O pasado 27 de agosto do 2020, o Goberno e as comunidades autónomas, 

reunidas nunha conferencia multisectorial sobre educación e sanidade, publicaron 

o documento denominado DECLARACIÓN DE ACCIÓNS COORDINADAS 

EN SAÚDE PÚBLICA CONTRA A COVID-19 PARA CENTROS 

EDUCATIVOS DURANTE O CURSO 2020-21, entre outras disposicións, 

establece os grupos de convivencia estable, como alternativa ideal para organizar 

os diferentes cursos de infantil e primaria (debido á maior dificultade para manter 

a distancia interpersoal nestas idades) e recomenda que estes grupos teñan un 

número reducido de alumnos: “ondeos nenos e as nenas máis novas teñen 

maiores dificultades para cumprir a distancia e, á súa vez, teñen unha necesidade 

de maior interacción e proximidade no coidado do cumprimento dos obxectivos 

educativos e do seu adecuado desenvolvemento, a mellor alternativa é o 

establecemento de grupos convivencia estable. Estes grupos estarán formados por 

un pequeno número de alumnos e un titor de referencia ”. 

 

A pesar destas directrices a Xunta de Galicia, actuou de forma contraria ao 

recomendado, e o acontecido no CEIP Barcelos de Pontevedra, é un claro 

exemplo. 

 

Dende hai moitos anos, o CEIP Barcelos de Pontevedra  contaba na súa aula de 4º 

de educación  infantil cunha matrícula de algo máis de 25 alumnos, e as 

ensinanzas neste centro organizáronse sempre en dous grupos diferentes (aula e 

profesor). 

 

No mes de setembro, días antes do inicio do curso por parte da Inspección 

Educativa, comunícase ao colexio a intención de suprimir unha clase de infantil 

de 4º para o curso 2020/2021, xustificando que había 19 alumnos matriculados 

neste curso, e a intención era concentralos nunha soa aula.  

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
W

N
H

ZZ
0r

Y
n7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

69502

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROWNHZZ0rYn7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Tras este aviso formalizáronse 4 matrículas máis, sendo na actualidade 23 

alumnos/as os matriculados en 4º de Educación Infantil. Pero a pesar disto, e das 

manifestacións e peticións dos pais e nais dos alumnos e alumnas, a Xunta de 

Galicia non revocou a súa decisión, e mantén durante este curso por primeira vez 

unha única aula de 4º de educación infantil.  

 

O Grupo Socialista rexistrou unha iniciativa na que se instaba ao Goberno da 

Xunta a revocar esta decisión por entendela totalmente desaxeitada, dadas as 

actuais circunstancias sanitarias e os correspondentes medios e instalacións xa 

existentes, precisamente neste curso entendiamos que era máis necesario que 

nunca, manter a planificación grupal dos anos anterior e non aumentar a ratio, 

actuando da forma contraria ao que recomendan as autoridades sanitarias e a 

OMS.  

 

A partires do mes de marzo, iníciase a planificación do próximo curso 2021-

2022, polo que dende o Grupo Socialista, solicitamos ao Goberno da Xunta que 

reconsidere esta decisión e volva a dividir este curso de 4º de infantil en dúas 

aulas con dous profesores, xa que por sorte este colexio conta cunhas instalacións 

amplas e suficientes para poder desenvolver as actividades de forma axeitada, e 

porque isto xa se viña facendo todos os anos anteriores, sendo moito máis 

beneficioso non só para garantir a distancia sanitaria e a seguridade ao ter menos 

nenos en cada aula senón tamén porque ao diminuír a ratio de alumnos e alumnas 

por profesor mellora notablemente a calidade da ensinanza.  

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas 

para o seu debate en Comisión: 

 

1ª) Vai o Goberno galego reconsiderar a súa decisión e restablecer a segunda aula 

de educación infantil do CEIP Barcelos en Pontevedra, continuando no curso 

2021/22 en dous grupos diferentes todas as actividades educativas 

correspondentes? 

2ª) Cre o Goberno da Xunta que diminuír a ratio de alumnos e alumnas por 

profesor mellora notablemente a calidade da ensinanza? 

3ª) Cre o Goberno da Xunta de Galicia que diminuír a ratio de alumnos e alumnas 

por aula favorece o cumprimento das medidas sanitarias covid e do 

distanciamento social? 

 

Pazo do Parlamento, 21 xaneiro de 2021 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 21/07/2021 10:59:23 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 21/07/2021 10:59:30 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 21/07/2021 10:59:39 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Manuel Lourenzo Sobral e Daniel Castro García, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O Estado español ratificou en 2001 a Carta europea das linguas rexionais e 

minorizadas, un tratado internacional promovido polo Consello de Europa. 

En decembro de 2019 o Comité de Ministros do Consello de Europa emitía un 

novo informe, o cuarto xa, en que advertía de forma reiterada sobre as graves 

deficiencias na política lingüística educativa da Xunta de Galiza que estaban a 

comprometer o progresivo avance da normalización do galego e, consecuentemente, o 

articulado da Lei de normalización lingüística. 

Naquel informe, o Comité de Ministros do Consello de Europa advertía máis 

unha vez, baseándose nas estatísticas oficiais, da importante diminución do número de 

galegofalantes e da progresiva quebra acentuada da transmisión do noso idioma propio e 

oficial de pais a fillos, unha transmisión natural que xa non está garantida, o que afecta 

de forma significativa ao mantemento da proporción de alumnado con coñecemento do 

galego cando se incorpora ao ensino, o que converte este espazo como única contorna 

de aprendizaxe, nomeadamente nas áreas urbanas e periurbanas. 
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Asemade, este informe do Consello de Europa afirmaba que a presenza do 

galego era insuficiente no ensino, especialmente a nivel preescolar, para cuxa reversión 

propuxo eliminar as limitacións á docencia en galego que actualmente regula o Decreto 

79/2010 de plurilingüismo. 

Recentemente o goberno do Estado fixo pública a súa resposta aos 

requirimentos do Consello de Europa a través do “Informe sobre las recomendaciones 

de acción inmediata formuladas por el Comité de Ministros del Consejo de Europa en 

su Resolución de 11 de diciembre de 2019 en relación a la aplicación de la Carta 

Europea de Lenguas Regionales y Minoritarias”. 

Neste informe do Estado destácase que actualmente non hai limitacións ao 

ensino en galego en Galiza, como si verificou o Comité de Ministros, e que o éxito do 

modelo plurilingüe implantado desde 2010 está avalado por múltiples estudos e 

avaliacións. 

A metodoloxía para a elaboración deste informe di asentarse na consulta ao 

goberno galego solicitando a súa colaboración para a redacción da resposta. 

No entanto, da lectura do informe de resposta do Estado español tíranse 

algunhas inexactitudes a respecto da implantación do Decreto 79/2010 como que as 

dúas linguas oficiais reparten a docencia en porcentaxes iguais ou que non existen 

limitacións ao ensino do galego. 

Por outra banda, xustifícanse estas afirmacións nos datos positivos expostos por 

supostos estudos científicos achegados polo goberno galego. 

No BNG reiteradamente demandamos ao goberno que fixese públicos os 

resultados da avaliación anual a que obriga a Disposición adicional quinta do 

mencionado decreto, despois de finalizar cada curso, co obxectivo de “desenvolver 
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cantas disposicións fosen precisas para o mellor cumprimento e adaptación dos seus 

obxectivos co fin de que poida achegarse gradualmente ao marco dun ensino plurilingüe 

e á plena aplicación da Carta europea das linguas rexionais ou minoritarias”. 

Mais o PP nunca achegou ningunha avaliación de contraste, polo que seguimos 

a descoñecer que avaliacións foron as entregadas polo goberno da Xunta ao goberno 

español. 

Estes días pasados o Comité de Expertos do Consello de Europa vén de facer 

público un novo informe de avaliación a medio termo, correspondente ao 5º ciclo de 

avaliación da Carta Europea das Linguas Rexionais e Minorizadas, onde se constatan de 

novo os incumprimentos respecto ao galego xa referidos en informes anteriores e polo 

tanto non subsanados polos gobernos español e galego. 

A respecto do ensino galego, o informe volve sinalar a gravidade da situación do 

noso idioma indicando que segundo o compromiso do Estado e da Xunta “o ensino debe 

ter o galego como lingua de instrución” e que “o marco legal actual é contrario aos 

compromisos do Estado español”, polo que “non todas as limitación ao ensino en 

galego foron eliminadas” tal e como está comprometido. Neste sentido alerta sobre o 

feito de que o 23,9 % de menores de 15 anos non sexan capaces de se expresaren en 

galego. 

O documento insta a informar das accións tomadas para cumprir o tratado antes 

do 1 de agosto de 2023. 

Unha observación redundante que fai pensar na manipulación dos informes 

emitidos polo Estado ao Comité de Expertos a partir dos informes entregados pola 

Xunta de Galiza. 
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E todo isto na altura en que desde a sociedade, nomeadamente desde o amplo 

abano que constrúen as comunidades educativas, se está a ofrecer unha nova e 

consensuada Proposta de bases para a normalización do ensino en Galiza, que xa nos foi 

presentada aos grupos políticos durante a pasada campaña electoral. 

Desde o pasado mes de febreiro o grupo parlamentario do BNG estamos a 

demandar quincenalmente á Mesa da Comisión de Educación e Cultura a incorporación, 

como punto da orde do día, da comparecencia dun representante dos diferentes 

colectivos que asinan a proposta mencionada para explicala neste Parlamento co 

obxectivo de dar cumprimento aos principios e fins desta cámara: o Parlamento 

representa o pobo de Galiza e constitúe a primeira das institucións da Comunidade 

Autónoma da que derivan todas as outras. 

A resposta única por parte do PP, con maioría na Mesa da Comisión de 

Educación e Cultura, foi sempre negativa, vetando que os grupos parlamentarios 

poidamos coñecer de primeira man os contidos desta proposta civil e profesional, 

alternativa á actual, nada fóra do diálogo e consenso socioeducativo, aprobada de xeito 

unilateral polo PP e actualmente cuestionada de novo polo Consello de Europa que 

segue a demandar unha mudanza na política lingüística aplicada ao ensino galego co fin 

de reverter a perda de galegofalantes, así como de dar cumprimento aos acordos 

asinados coa Carta europea das Linguas Rexionais e Minorizadas. 

Unha actitude negacionista impropia da Cámara de representación do pobo 

galego, pois mestres que a Mesa pola Normalización Lingüística, parte asinante da 

proposta pedagóxica citada, é consultada polo Consello de Europa, este Parlamento e a 

Xunta de Galiza se negan a escoitala contra o que sinala o propio Consello de Europa. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

4ª: 

. Demandoulle o goberno do Estado á Xunta de Galiza colaboración para dar 

traslado de información relativa á aplicación do Decreto 79/2010 do plurilingüismo 

atendendo as demandas do Consello de Europa? 

. Remitiulle a Xunta algunha avaliación propia dos resultados da aplicación 

deste decreto no ensino? 

. A que estudos científicos e avaliacións se refire o Estado para xustificar a súa 

resposta cando a Xunta incumpriu de maneira sistemática a Disposición adicional quinta 

propio do Decreto do plurilingüismo que a obriga a realizar anualmente a avaliación da 

súa implantación? 

. Que razóns achega o Grupo Parlamentario Popular para vetar a comparecencia 

dun representante dos diferentes colectivos vinculados coa educación que asinan a 

Proposta de bases para a normalización do ensino en Galiza? 

. Como xustifica o goberno galego este novo informe do Consello de Europa 

que contradí a información emitida polo goberno español a partir de informes do propio 

goberno galego? 

. Comprométese o goberno da Xunta a dialogar coa sociedade que ten a única 

proposta alternativa presentada para reconducir a política lingüística no ensino? 

.  Comprométese o goberno a iniciar as accións propostas polo Consello de 

Europa para cumprir o tratado internacional antes do 1 de agosto de 2023? 
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Santiago de Compostela, 20 de xullo  de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 21/07/2021 12:52:58 

 

Daniel Castro García  na data 21/07/2021 12:53:01 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 12:53:08 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Paulo Ríos Santomé e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 4ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A remodelación do transporte público auspiciada polo Goberno galego trouxo, 

entre outras, afeccións a usuarios/as do que antes era só transporte escolar e agora é 

tamén transporte integrado. 

Na chamada Comarca da Montaña da Coruña que abrangue, entre outros, os 

concellos de Vilasantar, Sobrado dos Monxes e Curtis, hai alumnas/os de ensino 

obrigatorio afectados/as pola supresión das súas paradas en outubro de 2020, logo da 

reforma feita no transporte de viaxeiros que afecta ao transporte escolar no concello de 

Curtis.  

En concreto trátase de cinco alumnos e alumnas do CEIP de Teixeiro (Curtis) 

que eran recollidas nas súas paradas habituais e que as viron modificadas afectándoos 

negativamente.  

No seu momento foron enviados os respectivos informes desde o colexio ao 

servizo de inspección educativa e de aí á Mobilidade da Xunta de Galiza sen que ata o 

momento se resolvese nada.  A problemática está aí, presente e causando molestias e 

vulnerando dereitos básicos da poboación escolar . 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
H

3V
5u

cc
ra

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

69511

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROH3V5uccra5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. É consciente o Goberno galego das incomodidades e vulneracións de dereitos 

básicos que ocasionou a remodelación de itinerarios e paradas feita no ano pasado? 

. Cando pensan resolver desde Mobilidade as anomalías e vulneracións de 

dereitos ocasionados polo novo transporte Integrado nun sector do alumnado rural do 

ensino público obrigatorio e que foron formuladas no seu momento desde os pais/nais, 

centros educativos e servizo de inspección educativa? 

. Consideran que non son graves de abondo como para dilatar no tempo a súa 

resolución? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Paulo Ríos Santomé 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 12:54:30 
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Paulo Ríos Santomé  na data 21/07/2021 12:54:34 

 

Xosé Luis Rivas Cruz na data 21/07/2021 12:54:38 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Manuel Lourenzo Sobral e Daniel Castro García, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre o aval e colaboración económica da Xunta de 

Galiza a unha exposición de obra pictórica de Maruja Mallo e Luís Seoane. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Entre os meses de xaneiro e marzo de 2020 o Museo Municipal Ramón María 

Aller de Lalín acollía a exposición Creacións máxicas de medidas exactas. Maruja 

Mallo-Luís Seoane en Buenos Aires (1936-1965). 

A exposición, comisariada por Antón Castro, anunciábase nos medios como un 

conxunto de 43 obras -25 de Seoane e 18 de Mallo-, desde debuxos e tintas a algunha 

acuarela e gouache, mais sobre todo óleos, conformada por pezas de coleccións 

particulares, reunidas por primeira vez e na súa maioría inéditas para o público, que 

permitía achegarse ao labor creativo de Maruja Mallo e Luís Seoane. 

O propio comisario, Antón Castro, definía a exposición como unha “concisa e 

rigorosa selección de obras procedentes de coleccións privadas”, que buscaba “ilustrar a 

importancia do seu traballo durante o exilio arxentino” desde o fío condutor da muller, 

interpretada polos dous autores desde protagonismos plásticos e simbólicos diferentes. 

O concello de Lalín anunciaba esta exposición como un fito histórico, unha 

proposta de relevancia e dimensión excepcional que xustificaba a súa rotación por 
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outras localidades galegas, e que servía para abrir o arranque do variado programa 

cultural paralelo á popular LII Feira do Cocido. 

A Xunta de Galiza, a través da Consellería de Cultura, apoiou e avalou esta 

exposición, colaborando economicamente na súa organización e na edición do 

correspondente catálogo, prologado polo propio conselleiro. 

Con todo, o que parecía ser unha exposición pioneira e un novo piar para 

ensanchar o recoñecemento galego e internacional da recoñecida mestría plástica de 

Luís Seoane e Maruja Mallo, tornouse nun confuso viso de sombras, pois na propia 

altura da exposición manifestáronse dúbidas sobre a veracidade da autoría das obras. 

A Fundación Luís Seoane, depositaria do legado do autor, chegou a afirmar en 

prensa que unha parte dos traballos mostrados eran falsos. Unha afirmación reiterada 

colexiadamente polo comité científico do Catálogo Razoado de Óleos que está a 

investigar o legado de Maruja Mallo para a súa catalogación. 

Deste xeito, semella concluírse, tal e como está a facerse público desde 

diferentes medios de comunicación, que esta exposición avalada e, en parte, custeada 

pola Xunta de Galiza, mostrou obras falsas de Luís Seoane e Maruja Mallo. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Coñecía a Consellería de Cultura as dúbidas preexistentes a respecto da 

veracidade das 43 obras expostas supostamente atribuídas a Maruja Mallo e Luís 

Seoane? 
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. Como actuou a Consellería cando se fixeron públicos os documentos que 

afirmaban a falsidade das obras mostradas durante o tempo da exposición no  Museo 

Municipal Ramón María Aller de Lalín? 

. Contactou co alcalde do Concello de Lalín para analizar a situación e estudar 

algunha acción? 

. Contactou a Consellería cos asinantes dos dous informes que testemuñan a 

falsidade das obras expostas? 

. Que orzamento e a que accións concretas destinou a Consellería a súa 

colaboración con todo o proceso relativo a esta exposición de obras falsamente 

atribuídas a Maruja Mallo e Luís Seoane? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Manuel Lourenzo Sobral 

Daniel Castro García 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 21/07/2021 12:55:43 
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Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 12:55:52 

 

Daniel Castro García  na data 21/07/2021 12:56:01 
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Á Mesa do Parlamento 

Manuel Lourenzo Sobral, Carme González Iglesias e Alexandra Fernández 

Gómez, deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre a necesidade de ofertar 

bacharelato de artes no Concello de Redondela. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Hai anos que a vila de Redondela adoece dunha eiva fundamental na súa oferta 

educativa. A oferta de bacharelatos neste concello non contempla a posibilidade de que 

as mozas e mozos de Redondela poidan estudar o bacharelato de artes no seu concello. 

Na actualidade calquera alumno ou alumna de Redondela que queira cursar os 

seus estudos de bacharelato de arte non ten máis remedio que facelo fóra do seu 

concello. A oferta destes estudos máis próxima atópase no concello de Mos, un centro 

educativo no que a oferta de artes fica todos os anos saturada con ducias de alumnos que 

non acadan praza. 

A falta de prazas para o alumnado desta vila ten, por unha banda, un efecto 

disuasorio para aquel alumnado que puidera ter como primeira opción eses estudos de 

arte, dada a falta de oferta no concello de Redondela. Mais pola outra, ten tamén un 

importante custe económico; xa que obriga ás familias que apostan polos estudos 

artísticos a teren que pagar desprazamentos a Vigo ou a Pontevedra, co consecuente 

impacto nas economías . 
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Redondela foi historicamente un concello coñecido polo seu dinamismo cultural 

e artístico e conta con ducias de asociacións e movementos artísticos e culturais 

implicados na vida da vila. É evidente pois, que unha oferta de estudos de arte neste 

concello percíbese como unha necesidade urxente por toda a veciñanza de Redondela. 

Na actualidade, na vila de Redondela hai 3 Institutos de Ensino Secundario. O 

IES Mendiño, o IES Pedro Floriani, e o IES Illa de San Simón; este último un IES que 

só conta con oferta de ESO. Ningún destes instituto ten oferta de Bacharelato de artes. 

Hai xa varios meses que tanto dende o Concello de Redondela veñen 

anunciando a posibilidade de restauración das antigas casas dos mestres. Un espazo 

integrado nos terreos colindantes cos do IES Illa de San Simón e que o propio centro 

reivindicou en varias ocasións para que fose rehabilitado e para que se puidesen ofertar 

neste edificio os estudos de bacharelato de artes, aproveitando a simbiose de 

profesorado e espazos que este centro permitiría. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

4ª: 

-Vai o goberno galego ampliar a oferta educativa incorporando o bacharelato de 

artes ás ensinanzas ofertadas no concello de Redondela? 

-Vai o goberno galego estudar a posibilidade de que a recuperación das antigas 

casas dos mestres permita que se incorporen o bacharelato de artes nesta edificación, 

posibilitando, por unha banda, que o concello de Redondela conte coa oferta educativa 
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de artes que precisa así como con espazos adecuados na zona educativa Marisma 

dotando ao mesmo tempo o IES Illa de San Simón de estudos de bacharelato? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Manuel Lourenzo Sobral 

Carme González Iglesias 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 12:57:13 

 

María do Carme González Iglesias na data 21/07/2021 12:57:20 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 21/07/2021 12:57:27 
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Á Mesa do Parlamento 

Manuel Lourenzo Sobral,  Daniel Castro García e Mercedes Queixas Zas, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre a nova orde de atención á diversidade. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O texto da orde de atención á diversidade que a Xunta de Galiza ven de 

presentar está a motivar unha fonda preocupación tanto nos sectores que atenden á 

diversidade como na propia comunidade educativa. 

Estamos a falar dun texto do que se desprende unha concepción totalmente 

extemporánea e superada da atención á diversidade, que afonda na política privatizadora 

da Xunta de Galiza, que ten un carácter fondamente burocratizador da atención á 

diversidade e que non ten máis función no seu articulado que a meramente 

propagandística.  

Estamos ante unha orde na que se produce unha confusión permanente entre 

dous conceptos fundamentais na atención á diversidade como son os de integración e 

inclusión, que non contempla as diferentes realidades que existen por tras de termos 

como altas capacidades ou NEAE, por exemplo, que prioriza os criterios economicistas 

sobre os dereitos do alumnado a ser atendido até o punto de establecer unha correlación 

entre os dereitos dun neno ou dunha nena con necesidades a ser atendido e a 

dispoñibilidade horaria e de persoal que exista nun centro. 
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Así mesmo, esta orde afonda nunha serie de indefinicións no seu articulado que 

impiden que a atención á diversidade se poida exercer con garantías . Indefinicións 

como que non aparezan explicitadas as funcións do profesorado especializado 

(nomeadamente PT e AL),  que non se desenvolvan as actuacións da administración 

educativa recollidas no artigo 5 do Decreto 229/2011 ou que se obvie a  perspectiva de 

xénero e a educación afectivo-sexual. 

Unha orde que ademais, tal e como denuncian na comunidade educativa non 

leva aparellada unha redución de ratios nin dota os centros dos recursos necesarios para 

atender este alumando, que non contempla a carga horaria do profesorado, nin a 

situación dos departamentos de orientación, que non reforza figuras como a do persoal 

coidador e que nin sequera fai  mención a profesionais que teñen un papel central neste 

eido, como os educadores sociais ou interpretes de signos. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Que valoración fai o goberno galego da orde de atención á diversidade 

presentada pola Xunta de Galiza?  

. Vai o goberno galego elaborar unha nova orde de atención á diversidade 

consensuada cos axentes da comunidade educativa e que vaia acompañada dos recursos 

económicos e do persoal necesario para que a comunidade educativa galega teña 

garantida a atención á diversidade. 

 

Santiago de Compostela, 20 de xullo  de 2021 
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Asdo.: Manuel Lourenzo Sobral 

 Daniel Castro García 

Mercedes Queixas Zas 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 12:58:49 

 

Daniel Castro García  na data 21/07/2021 12:58:57 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 21/07/2021 12:59:06 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Felisa Rodríguez Carrera, Ovidio Rodeiro Tato, Teresa Egerique Mosquera,  Elena 

Suárez Sarmiento,  Encarna Amigo Díaz, Sandra Vázquez Domínguez e José Luis 

Ferro Iglesias, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia,  
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 4ª, Educación e Cultura. 

 

A Xunta investirá 1,5 millóns de euros na ampliación do IES Pedras Louras en Salceda 
de Caselas A delegada territorial da Xunta en Vigo, Marta Fernández-Tapias, mantivo 
unha reunión coa dirección do centro e a Anpa para explicarlles o proxecto, que xa será 
unha actuación que permitirá ampliar a oferta educativa de bacharelato, con aulas 
suficientes, para incorporar 2 novas liñas ás 4 de ensino secundario obrigatorio En 
paralelo e como solución provisional, os 19 alumnos da ESO á espera dunha praza 
poderán matricularse no IES de Salvaterra, no que se adaptarán novas aulas. 
 
A Xunta de Galicia ven de explicar  a importancia desta ampliación −cuxo proxecto xa 
foi encargado− para poder atender á demanda dunha poboación en idade de 
escolarización en continúo crecemento, nun centro que ata o de agora conta con chan 
4 liñas de ensino secundario obrigatorio.  
 
A proposta recollida nos plans da Consellería é a incorporar ao centro un mínimo de 
dúas novas liñas de bacharelato. En total serían 4 aulas, 2 espazos para desdobre e 
apoio e 2 laboratorios.  
 
Cabe destacar tamén que o Concello de Salceda non ten PXOM aprobado e que a 
parcela na que está situado o centro é chan rústico de protección forestal, polo que se 
rexe por normas subsidiarias e pola Lei do Solo de Galicia. Isto implica, que hai que 
facer un estudo moi minucioso e detallado da viabilidade urbanística da ampliación por 
parte do Concello.  
 
A Xunta de Galicia a través da Consellería de Cultura, Educación e Universidade 
ofreceu como solución provisional ata que o novo centro estea dispoñible, que os 19 
alumnos de 4º da ESO do IES Pedras Louras á espera dunha praza poderán 
matricularse no IES de Salvaterra de Miño, no que se adaptarán novas aulas. 
A Xunta garante así a continuidade dos estudos postobrigatorios ao alumando de 
Salceda de Caselas que así o decida. Fai falta lembrar que a Consellería de Cultura, 
Educación e Universidade ampliou hai dous anos as instalacións do CEP Altamira de 
Salceda de Caselas cun investimento de preto de 500.000 euros, e que na actualidade 
está a executar a ampliación do IES de Salvaterra cun investimento de 587.000 euros.  
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Polo exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
 
Que valoración fai a Xunta de Galicia das actuacións que se están a levar a cabo no 
IES Pedras Louras de Salceda de Caselas? 
 
 

Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Felisa Rodríguez Carrera na data 21/07/2021 13:05:07 
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Ovidio Rodeiro Tato  na data 21/07/2021 13:05:19 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 21/07/2021 13:05:44 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 21/07/2021 13:05:56 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 21/07/2021 13:06:10 

 
Sandra Vázquez Domínguez na data 21/07/2021 13:06:32 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 21/07/2021 13:06:50 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Daniel Castro García e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre destrución do patrimonio arqueolóxico galego. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Día a día sucédense as novas da irreparábel perda e destrución do patrimonio 

material arqueolóxico espallado por toda Galiza. 

O noso patrimonio arqueolóxico está a esmorecer. Mámoas, petróglifos, castros, 

antas, túmulos, necrópoles megalíticas, etc. están a ser sacrificados desatendendo o seu 

alto valor cultural e identitario colectivo. 

Para alén de puntuais actos vandálicos, comprobamos a denuncia social cada 

vez maioritaria de severas perdas de auténticas zonas dunha grande importancia 

patrimonial derivadas de actuacións forestais por mor da intervención de maquinaria, 

talas a mans persoais e empresariais, cando non da realización de cortalumes dentro dos 

traballos forestais encargados pola Consellería de Pesca e do Medio rural. 

Fronte a estas cada vez máis reiteradas destrucións patrimoniais, cuxa denuncia 

sempre é impulsada pola implicación social, a voz dos responsábeis do goberno en 

materia de cultura e protección patrimonial permanece silente, o que entendemos no 

BNG como unha falta de responsabilidade política, desidia administrativa e implicación 

C
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cívica co coidado patrimonial, así como coa necesaria educación en concienciación 

social. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Como valora o goberno galego a continuada e persistente destrución do 

patrimonio arqueolóxico galego? 

. Cantas agresións contra o patrimonio arqueolóxico ten rexistrado o goberno 

galego nos últimos 5 anos? E nos últimos 10 anos? 

. Que medidas ten posto en práctica a Xunta para impedir que estas actuacións se 

reiteren continuamente? 

- Que sancións ten aplicado a Xunta aos responsábeis das agresións e 

destrucións producidas sobre o patrimonio arqueolóxico? 

. Cantos expedientes se abriron e cantas sancións se impuxeron, por provincias? 

. Pensa o goberno adoptar algunha medida inmediata, á vista da realidade 

contrastada, dirixida á industria da madeira e/ou propietarios forestais e/ou cos 

concellos para que no futuro remate esta agresión patrimonial? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xullo de 2021 
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Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Manuel Lourenzo Sobral e Olalla Rodil 

Fernández, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A antiga Escola de Formación Profesional Náutico Pesqueira e Residencia de 

Estudantes de Ribeira, adscrita ao Instituto Social da Mariña (ISM), foi traspasada á 

Comunidade Autónoma galega no ano 2006 na súa totalidade (4.767,58 metros 

cadrados), agás 380,34 metros cadrados na planta baixa onde o concello de Ribeira ven 

xestionando a actividade da Unidade de Atención a Drogodependentes (UAD) dende os 

anos 90. 

Alí vén desenvolvendo a súa actividade o IES “Coroso” que, no ano 2011, 

transformouse en Centro Integrado de Formación Profesional (CIFP). Na actualidade 

está a impartir ensinanzas de FP de catro familias profesionais que representan en gran 

medida o tecido produtivo da bisbarra e moi recentemente, a finais de 2020, vén de ser 

incluído na rede de Centros de Referencia Nacional (CRN) formada por 37 entidades de 

todo o Estado español, despois de ser proposto pola propia Consellería de Educación. É, 

pois, o terceiro CRN de Produtos da Pesca, pertencente á familia profesional de 

Industrial Alimentarias, en Galiza, despois do de Vigo e do da Illa de Arousa e o 

primeiro na provincia da Coruña. 
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En todos estes anos, a comunidade educativa do CIFP Coroso vén reclamando a 

ampliación e habilitación de novos espazos para adecualos á oferta formativa e afrontar 

novos proxectos de formación e innovación, como novos talleres da familia profesional 

de Instalación e Mantemento que dende o ano 2006 están funcionando en precario e de 

xeito provisorio. A situación tamén lles impide ofertar un novo ciclo superior dual desta 

familia por carecer do espazo necesario, ou traballar cos espazos axeitados para 

desenvolver as actividades diarias de ensino-aprendizaxe que demandan as empresas da 

zona e do resto do territorio e coa tecnoloxía actual. 

As numerosas demandas tiveron sempre resposta en forma de promesa por parte 

de distintos representantes públicos, mesmo do propio conselleiro de Educación, mais 

ata o de agora nunca se levaron a cabo. 

As promesas foron nun sentido e as actuacións noutro, xa que o propio centro 

recibe en outubro de 2019, de xeito casual e sorprendente, a noticia de que a Xunta de 

Galiza dera de baixa no Inventario Xeral de Bens e Dereitos da Comunidade Autónoma 

os edificios da Escola Náutico Pesqueira que o ISM lle traspasara no 2006. 

Incríbel e inexplicabelmente, o Consello da Xunta acorda na súa reunión do 26 

de outubro de 2017 “autorizar a retrocesión, a favor da Tesourería Xeral da Seguridade 

Social, de 4.767,58 metros cadrados do edificio da residencia de estudantes da escola de 

formación profesional náutico pesqueira de Ribeira”. 

A acta de entrega e recepción asínase entre a secretaria xeral técnica do 

Patrimonio da Consellería de Facenda e o director provincial da Tesourería Xeral da 

Seguridade Social o 14 de novembro de 2018 e afecta a “4.767,58 metros cuadrados que 

se adscribieron a la Xunta de Galicia mediante el Real Decreto de Transferencia 

553/2006, del 5 de mayo, y que se corresponden con la totalidad, menos 380,34 metros 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
V

Y
jZ

ah
kF

m
8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

69531

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROVYjZahkFm8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

cuadrados en la planta baja del inmueble antigua Escuela de Formación Profesional 

Náutico Pesquera y Residencia de Estudiantes ...”. 

Dende que o centro é coñecedor desta retrocesión, intentou en múltiples 

ocasións que se lle aclarase dende a Consellería de Educación o seu status oficial actual 

mais polo de agora non obtivo resposta por parte da administración educativa. 

E o caso é que, entrementres a Tesourería Xeral da Seguridade Social diríxese ao 

concello de Ribeira porque “actualmente la Comunidad Autónoma no precisa los 

espacios que tenía transferidos ...” e solicítalles manifeste se está interesado na cesión 

de uso da “totalidad del edificio”. A Xunta de Goberno Local do concello de Ribeira, 

acorda, o 12 de abril de 2018, “aceptar a cesión de uso gratuíta da totalidade do edificio 

da Escola de Formación Profesional Náutico Pesqueira”. 

Segundo estes feitos, pois, os edificios e terreos que foran transferidos á 

Comunidade Autónoma no 2006 foron devoltos á Tesourería Xeral da Seguridade Social 

e agora están en mans do concello de Ribeira. Unha situación que o CIFP Coroso non 

entende, e por acordo unánime de novembro de 2019 do pleno do seu Consello Social 

solicita á Consellería de Educación que lle aclare “... en canto á titularidade dos 

edificios e os aparcamentos que se están a utilizar para as actividades docentes do CIFP 

Coroso, as repercusións legais que esta retrocesión puidera ter e a restitución ao estado 

anterior”. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 
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. Cal é o motivo polo o que o goberno galego acorda, con data de 26 de outubro 

de 2017, a retrocesión a favor da Tesourería Xeral da Seguridade Social de 4.7667,58 

metros cadrados do edificio da residencia de estudantes da escola de formación 

profesional náutico Pesqueira de Ribeira que tiña transferidos dende 2006? 

. Que repercusións legais se derivan desa decisión no que afecta ao CIFP Coroso 

e ás instalacións que segue a manter nesas dependencias? 

 . Por que razón non resposta a Xunta de Galiza á petición de explicacións da 

dirección do CIFP Coroso e do seu Consello Social? 

 . Considera que a mencionada retrocesión beneficia ás actividades educativas 

que vén desenvolvendo alí o CIFP Coroso e ás necesidades de ampliación que ven 

solicitando dende hai anos? 

 . Que previsións ten o goberno galego sobre a falla de espazo no CIFP Coroso? 

Vai atender as solicitudes do mesmo ao respecto? 

 . Ten coñecemento a Xunta de Galiza de que os edificios que eran da súa  

titularidade están agora cedidos ao concello de Ribeira? Como afecta isto ás actividades 

educativas do CIFP Coroso neses inmobles? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Manuel Lourenzo Sobral 

Olalla Rodil Fernández 
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Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:10:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Daniel Castro García e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, en demanda do Plan de Dinamización da Lectura. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 24 de maio de 2018 o Secretario xeral de Cultura, Anxo Lorenzo, explicaba 

en sede parlamentaria as principais liñas de actuación que desde a Consellería se 

estaban a implementar co obxectivo de “reforzar o papel do libro galego e aumentar o 

hábito lector entre a cidadanía; favorecer o crecemento da nosa industria editorial e 

impulsar a internacionalización do libro e da literatura galega”. 

Para alén de accións de intervención puntual e parcialmente sectorizadas, o 

secretario xeral de Cultura anunciaba a elaboración dun Plan de dinamización da lectura 

para “impulsar o libro como un elemento estratéxico de mercado e un piar central das 

industrias culturais galegas". 

A nota de prensa da web da Consellería de Cultura informaba que o secretario 

xeral anunciaba “para principios do mes de xuño unha nova reunión do grupo de 

traballo específico para a dinamización da lectura, creado ao abeiro do Consello Asesor 

do Libro e que está a elaborar propostas de actuación para avanzar no fomento do hábito 

lector entre a cidadanía. Estas propostas chegarán o vindeiro mes de xullo ao próximo 

Consello Asesor do Libro, para a súa valoración, e a versión definitiva será un dos 
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documentos de partida do grupo de traballo da Estratexia da Cultura Galega dedicado ao 

libro”. 

Un proxecto tan agardado como ben recibido, logo de estar comprometido polo 

goberno galego desde a aprobación da Lei do libro e a lectura en 2006 e que aínda, a día 

de hoxe, quince anos despois, segue sen ser unha realidade, malia as continuas 

demandas do sector do libro galego. 

Para o BNG resulta incomprensíbel tanto desleixo do PP á hora de desatender e 

desenterderse dos valores colectivos que abrangue o sector do libro e a lectura en 

galego, despois dunha experiencia de goberno de doce anos ininterrompidos. 

Cómpre un Plan de fomento da lectura integral que atenda o valor do libro desde 

a súa dimensión de ben cultural que cómpre preservar e promover, así como de ben 

económico que debe ser regulamentado e apoiado, garantindo que a súa produción, 

difusión e goce se realice consonte a súa condición de dereito cultural de todos os 

galegos e galegas e as esixencias de pluralismo e diversidade propios dunha sociedade 

libre. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Como valora a Xunta de Galiza o desenvolvemento e aplicación da Lei do libro 

e da lectura aprobada en 2006? 

. Como xustifica o goberno da Xunta a non elaboración do Plan de dinamización 

da lectura, despois de 15 anos de aprobación da Lei do libro e da lectura e 12 de 

goberno do PP? 
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. Por que non se continuou informando dos avances no proceso de elaboración 

do anunciado Plan de dinamización da lectura anunciado en sede parlamentara polo 

goberno? 

. Como avanzou o proceso de elaboración deste Plan de dinamización da lectura 

ao longo destes case tres anos transcorridos desde o seu anuncio público neste 

Parlamento? 

. Mantén o goberno encontros periódicos de colaboración cos diferentes axentes 

representantivos do sector do libro para avanzar neste necesario e demandado plan? 

. Que papel vén desenvolvendo o Consello Asesor do libro neste proceso? 

. Que calendarización ten previsto o goberno para publicar e implementar este 

plan? 

. Que orzamento acompañará este plan? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:12:03 

 

Daniel Castro García  na data 21/07/2021 13:12:07 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 21/07/2021 13:12:14 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Iria Carreira Pazos e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre a ampliación do CMUS de Santiago de 

Compostela. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Conservatorio Profesional de Música de Santiago é unha institución pública 

de ensino musical de grao elemental e profesional, dependente da Consellaría de 

Cultura, Educación e Universidade. Cando se inaugurou en 2004 o Conservatorio 

Profesional de Música, que dispuxo dun investimento de 2,3 millóns de euros, creáronse 

unhas instalacións para atender 250 alumnos e alumnas. Xa desde os primeiros anos da 

súa entrada en funcionamento, duplicou os seus servizos pese á limitación de espazo 

que padece e, mesmo así, cada curso deixa sen poder atender solicitudes de inscrición 

pola carencia de aulas necesarias. 

En abril de 2011, hai xusto unha década, o Pleno do Concello acordou instar a 

Xunta de Galiza a dotar o Conservatorio Profesional de Santiago de Compostela dos 

recursos materiais e humanos necesarios para desenvolver con normalidade o seu labor 

docente. Nesa moción do BNG, aprobada por unanimidade, reclamábase que a Xunta 

comezase os trámites para ampliar o edificio actual e, ademais, dotar o centro, con 

carácter de urxencia, do persoal subalterno e administrativo necesario. 
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Xa daquela, o Conservatorio Profesional de Música de Santiago de Compostela 

tiña unha serie de deficiencias que impedían dar resposta a todas as demandas e 

necesidades educativas da poboación neste ámbito formativo. A matrícula do centro 

ascendía moi por riba das súas capacidades e sen poder aceptar a maioría das solicitudes 

de traslado de expediente. As consecuencias son graves: prazas insuficientes, horarios 

inadecuados, espazos improvisados para aulas e imposibilidade de rematar o grao 

profesional por parte do alumnado procedente doutros conservatorios. 

Tamén en 2011, o BNG trasladara unha Proposición Non de Lei e unha pregunta 

oral en Comisión ao Parlamento, para instar a Xunta a ampliar este centro no terreo 

anexo que o Concello de Santiago cedeu á Administración galega para poder 

desenvolver con normalidade o seu labor docente. 

O BNG rexistrou emendas aos Orzamentos da Xunta, ano tras ano, para incluír 

esa ampliación do Conservatorio Profesional de Música. E ano tras ano foron rexeitadas 

polo PP e seguiron a quedar alumnos e alumnas sen praza neste centro por falta de 

capacidade e sen poder cursar estes estudos. 

De feito, unha década despois este problema persiste: neste curso 2020-2021 

imparten aulas para 522 alumnos e alumnas (188 de grao elemental e 334 profesional), 

aos que habería que engadir 64 máis que quedaron sen praza ante a carencia de espazo 

nesta infraestrutura e ficaron en listaxe de agarda sen poder iniciar esta formación 

musical. 

Ademais, coa ampliación das instalacións, poderíanse incrementar 

especialidades de música tradicional, como gaita, e incluír tamén na programación 

acordeón e percusión tradicional, nas que se ten detectada demanda e, na actualidade, 

non se poden ofrecer por falta de capacidade e de profesorado especializado. 
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De feito, nos propios decretos da Xunta para a ordenación do grao elemental das 

ensinanza de réxime especial de música (decreto 198/2007) e no que se estabelece o 

currículo das ensinanzas profesionais de réxime especial de música (decreto 203/2007), 

no artigo 4, de aplicación en todos os conservatorios, sinalan que deben impartir todas 

as especialidades que se relacionan, incluíndo acordeón, gaita e, de grande interese para 

o ámbito local, órgano. Por iso, xa que o profesorado actual non pode abordar o ensino 

destas especialidades, é tan necesario que se amplíe o CMUS. 

Nestes tempos de adecuación das instalacións e horarios ás medidas de 

prevención da pandemia da covid-19, a situación agravouse. Por iso coa ampliación, 

cómpre realizar un auditorio e espazos para coro e orquestra de  maiores dimensións e 

coa ventilación necesaria, máis cabinas de estudo e unha biblioteca, xa que esta última 

está a ser usada para impartir docencia. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. É coñecedora a Xunta da situación do Conservatorio Profesional de Música de 

Santiago de Compostela a respecto das limitacións da súa infraestrutura en función da 

elevada demanda de matrícula? 

. É sabedora das demandas de ampliación formativa á oferta de estudos de gaita 

de fol e órgano? 

. Mantén reunións de coordinación coa comunidade educativa do Conservatorio 

Profesional de Música de Santiago de Compostela? 
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. Mantivo reunións de traballo e coordinación co Concello de Santiago de 

Compostela para levar a termo o acordo do Pleno do Concello que instaba a Xunta de 

Galiza a dotar o Conservatorio Profesional de Santiago de Compostela dos recursos 

materiais e humanos necesarios para desenvolver con normalidade o seu labor docente? 

. Como valora a Xunta que unha década despois os problemas persistan neste 

centro educativo? 

. Están a valorar actualmente algunha solución para estas demandas? 

. Como planifican dar cumprimento ao desenvolvemento íntegro dos decretos de 

ensinanzas de réxime especial de música no conservatorio da capital galega? 

. En que prazo estiman que as demandas de ampliación de infraestruturas e cadro 

de persoal poden estar resoltas? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xullo  de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Iria Carreira Pazos 

Manuel Lourenzo Sobral  

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Mercedes Queixas Zas  na data 21/07/2021 13:15:00 

 

Iria Carreira Pazos na data 21/07/2021 13:15:03 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:15:10 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Manuel Lourenzo Sobral e Daniel Castro García, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, en demanda dun novo modelo lingüístico educativo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Estase a celebrar o 40 aniversario do Estatuto de autonomía que definiu o galego 

como a lingua propia de Galiza e fixouna como lingua oficial, xunto co castelán, 

recoñecendo o dereito de coñecelos e usalos. 

Un marco que se desenvolveu en 1983 na Lei de normalización lingüística e 

actualizou no ano 2004, coa aprobación no Parlamento Galego por unanimidade do Plan 

xeral de normalización da lingua galega. 

O obxectivo normalizador de usos para a lingua galega viña sendo trazado desde 

o principio de progresividade até a aprobación en 2009 do Decreto de plurilingüismo 

que, malia contar cun grande rexeitamento social, nomeadamente na comunidade 

escolar,  renunciou a ese principio básico e significou un retroceso sen precedentes na 

lexislación e para o ensino en galego. 

O devalo constátase na redución do ensino en galego, na súa menor utilización 

polo alumnado e profesorado, na prohibición de impartir en galego Matemáticas, Física 

e Química e Tecnoloxía e na súa exclusión da maioría das aulas da educación infantil. 
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A recente Avaliación da competencia bilingüe nos idiomas galego e castelán do 

alumnado de 4º ESO publicada pola RAG, vén confirmar que este alumnado que 

estudou toda a educación primaria e secundaria conforme o regulado no Decreto do 

plurilingüismo, presenta un importante desequilibrio na competencia nas dúas linguas 

oficiais, claramente desfavorábel ao galego. 

Fica incumprido deste xeito o principal obxectivo que determina a Lei de 

normalización lingüística e mais o propio Decreto de plurilingüismo. 

Urxe revisar o actual marco educativo, xa que se constata como claramente 

insuficiente para avanzar na normalización do galego e apostar por un modelo que 

camiñe cara ao uso pleno do galego como lingua vehicular no ensino, eliminando as 

restricións que o impiden, tal e como sinalou o Comité de Ministros do Consello de 

Europa após as últimas monitorizacións ao Estado español sobre o cumprimento da 

Carta Europea de Linguas Rexionais ou Minorizadas. 

A escola debe ter un papel central para corrixir as carencias que dentro da 

sociedade limitan o coñecemento e uso da nosa lingua, entre elas a competencia oral e 

escrita, pois non se garante a liberdade de escolla para vivir nunha lingua se non hai 

garantía plena de coñecemento e confianza no seu dominio. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Coñece o goberno galego os datos que presenta a Avaliación da competencia 

bilingüe nos idiomas galego e castelán do alumnado de 4º ESO? 

. Que valoración extrae o goberno? 
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. Mantivo algunha xuntanza de coordinación coa RAG para coñecer en detalle o 

resultado desta avaliación? 

. Entende o goberno que cómpre abrir un proceso de diálogo e consenso a partir 

destes resultados que demostran que non se está a cumprir coa aplicación do Decreto de 

plurilingüismo o mandato legal de consecución da competencia plena nas linguas 

oficiais de Galiza? 

. Coñece o goberno a Proposta de bases para a normalización do ensino en 

Galiza? 

. Mantivo algunha xuntanza cos axentes socioeducativos que a acordaron para 

coñecer os detalles desta proposta? 

. Está disposto o goberno a mudar o rumbo da política lingüística no ensino á 

vista do non cumprimento do mandato legal nin dos obxectivos do propio decreto 

actual? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García  

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:16:13 

 

Daniel Castro García  na data 21/07/2021 13:16:17 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 21/07/2021 13:16:26 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Iria Carreira Pazos e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Panteón de Galegos Ilustres é un dos símbolos da Galiza. A súa orixe está 

claramente vinculada co empeño dun sector relevante da sociedade galega por dignificar 

Galiza, e singularmente por situar Rosalía de Castro no lugar que lle corresponde como 

figura clave do rexurdir cultural de Galiza. Así no ano 1891, o Centro Galego da 

Habana, o Comité Rexionalista e a Sociedade de Amigos do País, tomaron a decisión de 

trasladar os restos de Rosalía de Castro desde o cemiterio de Adina até San Domingos 

de Bonaval. Motivábaos a necesidade de depositar os seus restos coa relevancia que 

merecían, á par de realizar unha homenaxe pública do conxunto do pobo galego á súa 

figura e á súa obra fundacional. 

Un espazo que foi medrando en simbolismo e referencialidade da cultura e 

identidade galegas ao acoller a memoria doutras personalidades como Castelao. 

Francisco Asorey, Alfredo Brañas, Ramón Cabanillas ou Domingo Fontán. 

Malia que en múltiples ocasións o Bloque Nacionalista Galego ten rexistrado 

iniciativas tentando restabelecer un uso civil e laico do Panteón, o certo é que o 

Goberno e a maioría parlamentaria do PP impediron avanzar nese obxectivo. 
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Este feito provoca unha situación anómala que se vai consolidando co paso do 

tempo e que priva de difusión, coñecemento e acceso libre a un espazo que debe ser 

propiedade de galegas e galegos e non restrinxido a unha confesión relixiosa. 

Desde o BNG seguimos defendendo a idoneidade de San Domingos de Bonaval 

como sede para o Panteón de Galegos Ilustres. Por simbolismo e por tradición asentada 

no noso imaxinario colectivo. Mais tamén defendemos a necesidade de que un Panteón 

destas características debe ser un espazo laico, de uso civil, con garantías de acceso e 

homenaxe sen censuras ás personalidades que alberga. Estas condicións non están 

garantidas toda vez que o arcebispado ten a capacidade para decidir que actos se poden 

celebrar e cales non. 

Na actualidade o Panteón de Galegos Ilustres permanece pechado desde o 

comezo da pandemia por decisión da Igrexa, impedindo que calquera visitante poida 

achegarse a un espazo referente e simbólico para a representación do pobo galego. 

Unha situación reiterada no tempo onde prima a vontade de peche da Igrexa, a 

súa propietaria, e a consecuente conculcación do dereito a visitalo e coñecelo da 

sociedade. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. É coñecedora a Xunta do actual peche continuado do Panteón de Galegos 

Ilustres por decisión da Igrexa e a consecuente imposibilidade de visitalo agás 

tramitación previa de permiso solicitado ao Arcebispado de Santiago? 
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. Que medidas ten previsto adoptar a Xunta para garantir a apertura continuada 

ao público visitante do Panteón de Galegos Ilustres? 

. Que medidas ten previsto adoptar a Xunta para recuperar o uso civil e público 

do Panteón de Galegos Ilustres? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Iria Carreira Pazos 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 21/07/2021 13:18:03 

 

Iria Carreira Pazos na data 21/07/2021 13:18:06 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:18:15 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Manuel Lourenzo Sobral e Daniel Castro García, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, relativa á conservación e posta en 

valor do BIC da Torre de Teodomiro (Aranga). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O denominado como castelo, Torre de Teodomiro, ou Castrum Feacium estivo 

“perdido” longo tempo. Coñecido a través da obra de Manuel Martínez Santiso e 

Alfredo Erias, "Historia de la Ciudad de Betanzos" de 1987, até ao de agora non se 

determinara o seu emprazamento preciso. 

A pesar de non saber a situación exacta da fortificación seu valor documental é 

grande, posto que a noticia emana do Cronicón de Walfrido, segundo o cal o Rei 

Teodomiro da Suabia mandara construír unha fortaleza militar no "Monte Cato"  

coñecida como “Castrum Feacium”. Estes dous topónimos aínda perduran localmente 

en forma de Monte do Gato, e de Feás. 

En todo caso o Cronicón estaría informando dunha importante actuación, a 

construción dunha fortaleza por parte dun rei, nun contexto viario moi importante: 

fronte a camiño real que unía Betanzos con Curtis, Sobrado ou Lugo. O camiño que 

tomaron tempo mais tarde, no ano 995, os viquingos para chegar a Santaia de Curtis. 
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Así, non resultaría moi razoábel a alteración dun entorno que puidese 

comportar a perda dun importante documento sen antes non ter feito un profundo 

traballo de prospección que determinara o seu emprazamento. Poderíase perder un 

importante documento da chamada Época Escura pola súa escaseza documental 

Recentemente, aplicando novidosas técnicas de análise xeográfica, volveuse 

examinar a contorna do lugar denominado Castelo, sito no concello de Oza-Cesuras, e 

que figura na cartografía española oficial. Por tanto un lugar real. 

Así ten aparecido unha fortificación típica da Alta Idade media, nas abas do 

Monte do Gato, no lugar de Castelo de Arriba, que consta dunha muralla elipsoidal e 

probabelmente un corpo central. 

Unha vez confirmadas as noticias históricas cumpre realizar unha prospección 

sistemática que permita a delimitación planimétrica do ben. 

A fortaleza, xunto con seu valor documental, é un monumento salientábel 

dentro da comarca, tendo en conta a escaseza deste tipo de fortificacións e a súa 

posición estratéxica, nun entorno ben conservado e significativo. 

Non se pode considerar como algo menor; é un produto xenuíno da súa época, 

da capacidade construtiva naquel momento, e da estruturación e uso do territorio. 

Actualmente están en tramitación 6 proxectos de parques eólicos -PE Felga, 

PE Feás, PE Seselle, PE Fontella, PE Gato e PE Penas Boas- na zona do Monte do 

Gato que poderían afectar a esta torre, catalogada como BIC, como se fixo constar nas 

alegacións que como BNG presentamos ao proxecto do parque eólico Gato, que tería 

unha afectación directa sobre esta Torre.  
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

-Que medidas ten pensado levar a cabo a Xunta de Galiza para garantir a 

conservación e posta en valor do BIC da Torre de Teodomiro?  

-Está tramitando a Xunta algún expediente para promover a descatalogación 

deste ben patrimonial para permitir a construción dos parques eólicos na zona, 

sacrificando así este importante patrimonio? 

-Ten coñecemento o Goberno galego que nas últimas datas se localizou unha 

posíbel ubicación da Torre de Teodomiro e se está a redactar un proxecto de 

prospección arqueolóxica para a súa escavación?  

-Pensa, en consecuencia, conceder este permiso de prospección e paralizar a 

tramitación dos parques eólicos que afectarían directamente a este BIC? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:19:18 

 

Daniel Castro García  na data 21/07/2021 13:19:21 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 21/07/2021 13:19:29 
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Á Mesa do Parlamento 

Manuel Lourenzo Sobral, Alexandra Fernández Gómez e Carme González 

Iglesias, deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre a situación da Formación 

Profesional no concello de Redondela. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O concello de Redondela ten exercido historicamente como cabeceira comarcal 

no que se refire á oferta de estudos de Formación Profesional. 

Trátase dun concello no que existen 4 institutos, en dous dos cales (o IES Pedro 

Floriani e o IES Chapela) se ofertan este tipo de ensinanzas de FP. 

 Así pois, o IES Pedro Floriani, na actualidade, oferta os seguintes estudos de 

Formación profesional: FP Básica Servizos Administrativos, Ciclo Medio Xestión 

administrativa, Ciclo Superior Administración e finanzas, FP Básica Electricidade e 

Electrónica e Ciclo Medio Instalacións de comunicacións.  

Pola súa banda, o IES de Chapela, que está situado a 10 Km de distancia do 

núcleo urbano de Redondela e está integrado no continuun urbano do linde Vigo-

Redondela, oferta os seguintes estudos de Formación Profesional: C.M. Farmacia e 

Parafarmacia, C.S. Dietética,  C.S. Documentación Sanitaria, C.M. Atención a persoas 

en situación de dependencia (APSD), C.S. Educación Infantil e C.S. Integración social. 
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No que ten a ver coa oferta do IES Chapela, trátase dun centro que ten unhas 

carencias evidentes nas súas infraestruturas. E para alén dos problemas de ruídos que 

está a ter a comunidade educativa nos últimos tempos, estamos ante un centro que ten 

unha demanda de matrícula elevada (con amplas listaxes de alumnos agardando 

vacante) na súa oferta educativa. Tal e como sinalan dende a propia comunidade 

educativa o IES de Chapela é un centro a todas luces infradimensionado para as súas 

necesidades.  

Mais no que ten a ver coa oferta educativa na zona da Marisma de Redondela, 

estamos ante unha oferta de titulacións que permanecen practicamente inalteradas dende 

hai 40 anos. Esta escaseza na oferta educativa de Formación Profesional en Redondela 

fai que moitas alumnas e alumnos, que tiñan como primeira opción os estudos de ciclos 

de Formación Profesional, decidan non apostar por esta opción pola falta de oferta. 

 

Dende o BNG consideramos que é precisa unha revisión e actualización da 

oferta educativa no Concello de Redondela,  e por estes motivos formúlase a seguinte 

pregunta para resposta oral na Comisión 4ª: 

Vai a Xunta de Galiza iniciar os trámites para actualizar e ampliar a oferta 

educativa de Formación Profesional no concello de Redondela chegando a acordos coa 

comunidade educativa para a mellora a oferta de ensinanzas de FP? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xullo de 2021 
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Asdo.: Manuel Lourenzo Sobral  

Alexandra Fernández Gómez 

Carme González Iglesias 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:20:43 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 21/07/2021 13:20:49 

 

María do Carme González Iglesias na data 21/07/2021 13:20:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 4ª, sobre a transferencia á Xunta do colexio Juan Sebastián Elcano 

antigo Salvador Moreno de Pontevedra. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado mércores 5 de maio, o Boletín Oficial do Ministerio de Defensa 

publicou unha resolución do pasado 30 de abril polo que se lle cambia o nome ao 

colexio Salvador Moreno de Pontevedra, que pasa a chamarse Juan Sebastián Elcano. 

Mais alá do carácter tardío desta decisión, cómpre valorar positivamente a 

desaparición dunha denominación que supoñía a homenaxe a un militar golpista e que 

participou activamente na cruenta represión desenvolvida logo do golpe militar de 1936. 

No tocante á escolla do novo nome do centro, consideramos que se debeu ter en conta a 

existencia dunha estreita vinculación da cidade de Pontevedra co mar e a ampla nómina 

de navegantes que fixeron historia nos mares do mundo. 

Con respecto á organización, ideario e adscrición deste centro educativo, 

mantense nunha situación que se podería denominar “preconstitucional” e 

“preautonómica”, coa pervivencia de trazos propias doutra época e non acordes con un 

estado aconfesional: 
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- O centro depende da Dirección de Asistencia do Persoal da Armada e ten a 

consideración de “Centro de Ensino Privado”. A xestión do centro corresponde a unha 

Xunta de Goberno e Administración composta por Oficiais da Escola Naval Militar de 

Marín. Até o curso 2015-2016 a dirección técnico-pedagóxica do centro foi 

desempeñada pola Congregación das “Discípulas de Jesús”. 

- A financiación corre a cargo dos orzamentos do Estado, o colexio depende da 

Xunta Superior de Acción Social da Armada mais está recoñecido como un centro de 

ensino privado. 

- O ideario do centro inclúe entre os seus principios o seguinte: “O proxecto 

educativo inspírase nunha concepción cristiá do home e da vida”. 

- O profesorado debe “aceptar sen reservas o ideario do colexio e actuar 

congruentemente co mesmo no exercicio das súas funcións docentes”. 

- A metodoloxía establece que “se inculcará unha actitude de amor a patria, á 

Bandeira e ás Forzas Armadas”. 

- O centro incumpre a normativa que regula o uso da bandeira española e 

doutras enseñas e bandeiras, así como a normativa autonómica na materia, xa que no 

exterior do edificio só ondea a bandeira española. 

A situación deste centro constitúe unha anomalía histórica e un anacronismo 

pedagóxico. Unha reliquia dos tempos en que foi creado, en plena Ditadura, para 

difundir valores propios dun réxime centralista, autoritario e uniformista. No tocante á 

súa adscrición ao Ministerio de Defensa (Xunta de Acción Social da Armada) é unha 

situación absolutamente anacrónica xa que as competencias educativas están 

transferidas á Xunta de Galiza. Non ten ningún sentido que a administración militar 
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xestione centros de educación obrigatoria (Primaria e ESO) porque non ten 

competencias nesta materia. Neste sentido, o Ministerio de Defensa xa transferiu á 

Xunta varios centros educativos da comarca de Ferrolterra. 

Por outra parte, aínda que ten a consideración de “centro de ensino privado”, o 

colexio está sostido integramente con fondos públicos do Ministerio de Defensa, o 

persoal docente está contratado pola administración, o persoal directivo así como o de 

apoio e servizos está formado por persoal militar e civil ao servizo da Armada . 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Como valora a Xunta de Galicia o feito de que o antigo colexio Salvador 

Moreno, agora denominado Juan Sebastián Elcano, teña a condición de “centro 

educativo privado” cando está financiando con fondos públicos e depende do Ministerio 

de Defensa? 

. Que valoración lle merece ao goberno galego que un centro dependente da 

administración do Estado inclúa no seu ideario que o proxecto educativo “se inspira 

nunha concepción cristá do home e da vida” e que o profesorado deba “aceptar sen 

reservas” o ideario do colexio? 

. Que medidas ten previsto adoptar a Xunta de Galiza no exercicio das súas 

competencias para velar polo cumprimento da normativa que rexe o uso de bandeiras? 

. Ten previsto a Xunta solicitar do Estado a transferencia do citado centro, coa 

finalidade de exercer ás súas competencias en materia educativa e integralo na rede de 

ensino público obrigatorio de Galiza? 
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Santiago de Compostela, 20 de xullo de 2021 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 21/07/2021 13:22:10 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 21/07/2021 13:22:20 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:22:30 
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Á Mesa do Parlamento 

Alexandra Fernández Gómez, Carme González Iglesias e Manuel Lourenzo 

Sobral, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre a necesidade de resolver os graves 

problemas que arrastra o IES Chapela. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O IES Chapela foi construído en 1991, logo dunha intensa mobilización veciñal 

que expresaba a existencia dunha forte necesidade de que Chapela contase cun novo 

centro educativo destas características. O tempo viu dar a razón aos veciños e veciñas, 

xa que se no primeiro ano após a posta en funcionamento do centro houbo xa 400 

alumnas e alumnos matriculados,  hoxe a cifra elévase ate os 936 matriculados. Na 

actualidade este é un centro moi dinámico cuxa oferta inclúe 6 ciclos de Formación 

Profesional que atraen a alumnado de toda a comarca.  

Porén, as instalacións do centro presentan enormes carencias e problemas, 

algunhas delas moi graves, que ao longo de todos estes anos non atoparon ningunha 

resposta por parte da Xunta. Boa parte destes problemas “históricos” son consecuencia 

da improvisación e das présas coas que se fixeron as obras e dunha falta de vontade por 

procurarlle solucións. 

A primeira decisión problemática foi o emprazamento escollido, xa que o 

instituto linda a leste coa estrada nacional e pola cara sur transcorre de forma paralela á 

fachada, a tan só escasos dez metros, a autoestrada AP-9. O ruído constante que xeran 
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estas dúas infraestruturas supera de forma permanente os 65 decibelios e chega a picos 

de ate 80 dB, cando a intensidade sonora máxima para o ámbito docente está limitada en 

55dB. Esta banda sonora permanente ten un impacto evidente na calidade ambiental do 

centro, na saúde do alumando e do profesorado e na calidade do ensino.  

Se a situación era grave con anterioridade, coas actuais normas de ventilación 

por mor da pandemia a situación é insostible. Na actualidade algunhas das aulas 

orientadas cara estas infraestruturas rexistran un nivel de ruídos tan elevado que 

imposibilita que o alumnado poida escoitar ao profesor ou mesmo o debate nas aulas. O 

nivel de ruído é tan elevado ao punto de que o profesorado necesita apoiarse no uso de 

micrófonos e altofalantes para facerse escoitar.  

A falta de instalación de pantallas acústicas e medidas correctoras tradúcese no 

día a día do alumnado e do profesorado en maior irritabilidade, fatiga, perda de audición 

e dificultades para concentrarse. A instalación de pantallas acústicas na AP9 sería unha 

medida fundamental que incomprensiblemente a día de hoxe continúa sen realizarse. 

Para alén disto existen outras medidas complementarias que son necesarias na medida 

en que poderían contribuír a minimizar os ruídos, mais a Xunta de Galiza nunca 

realizou ningún estudo ou proposta neste sentido.  

A outra decisión problemática que se tomou para a construción do IES de 

Chapela foi a de escoller unha parcela pequena, cunha forma irregular e sen capacidade 

de ampliación. Na actualidade o centro non conta con ningún espazo cuberto onde 

realizar actividades deportivas ou culturais cun aforo superior a 60 persoas. O único 

espazo habilitado como ximnasio ten graves problemas que impiden na actualidade o 

seu uso como tal, de forma que na práctica o alumnado debe desprazarse ate un pavillón 

municipal fóra do recinto. É realmente urxente dotar ao centro dun espazo cuberto onde 

realizar este tipo de actividades. Porén a parcela non conta con espazo para a 
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construción dun novo polideportivo, polo que a mellor opción sería cubrir a pista 

polideportiva ao aire libre.  

A falta de planificación inicial tamén fixo con que resulte necesario resolver o 

problemático acceso actual cunha nova entrada directa dende a estrada principal e un 

maior número de prazas de aparcadoiros. Así mesmo, o incremento de alumnado non se 

traduciu nun aumento do persoal administrativo, polo que o centro presenta carencias 

para prestar este servizo de forma continuada durante todo o horario lectivo.  

En definitiva, este centro leva 30 anos arrastrando graves problemas que 

minguan a calidade educativa que recibe o alumnado e que incluso afectan a saúde de 

alumnado e profesionais. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Ten intención a Xunta de Galiza de realizar un proxecto completo que aborde 

as deficiencias históricas das instalacións do IES Chapela?  

. Conta a Xunta de Galiza con algún estudo sobre o elevado nivel de ruídos que 

está a soportar o IES Chapela e do impacto que comporta sobre a saúde e a calidade do 

ensino? 

. Está a Xunta de Galiza mantendo algunha negociación co Goberno Central 

sobre o apantallamento da AP-9 ao seu paso pola área urbana de Vigo e nomeadamente 

no seu paso polo IES de Chapela? 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
Y

9i
fJ

G
i8

n0
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

69564

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROY9ifJGi8n0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

. Ten acordado a Xunta de Galiza unha data límite para a instalación do 

apantallamento acústico? 

. Considera a Xunta de Galiza que o apantallamento da AP-9 debe facerse con 

criterios de integración paisaxística? 

. Que valoración fai a Xunta de Galiza da falta de apantallamento acústico ao 

longo dos 30 anos de vida do IES de Chapela? 

. É coñecedora a Xunta de Galiza de que o alumnado do IES Chapela debe 

desprazarse ao pavillón municipal e ao auditorio municipal, fóra das instalacións do 

centro, para paliar a falta dun ximnasio acaído e dun auditorio no propio centro? 

. Ten intención a Xunta de Galiza de iniciar o proxecto para a cobertura da 

actual pista polideportiva? 

. Está disposta a Xunta de Galiza a realizar un novo acceso peonil dende a 

estrada nacional? 

. É coñecedora a Xunta de Galiza dos problemas no sistema de drenaxe e 

canalización das augas pluviais na parcela? 

. Considera a Xunta de Galiza suficiente o actual cadro de persoal 

administrativo? 

 

Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
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Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Carme González Iglesias 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 21/07/2021 13:28:39 

 

María do Carme González Iglesias na data 21/07/2021 13:28:48 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:28:56 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

Á Mesa do Parlamento 

 

Paloma Castro Rey, Luís Manuel Álvarez Martínez e Noa Díaz Varela, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 4.ª, Educación e Cultura. 

 

O Concello de Salceda de Caselas, na provincia de Pontevedra, é na actualidade 

un dos municipios con maior taxa de natalidade de Galicia, a pesar disto, existe 

un único centro de educación secundaria, que conta neste momento con 324 

alumnos e alumnas, e isto porque unicamente se imparten estudos de ESO.  

 

Esta circunstancia crea a necesidade de aumentar as infraestruturas educativas co 

fin de poder asumir a demanda existente.  

 

Xa dende o curso 2017/2018, a Dirección do centro vén manifestando a 

necesidade real de que se amplíen o número de aulas, que na actualidade son 

insuficientes polo continuo aumento do alumnado.  

 

Isto fai que neste momento as ratios estean completas, e este ano aínda afectou 

máis como consecuencia da pandemia da covid-19, o que obrigou a acondicionar 

coma aulas espazos como a biblioteca, o salón de actos, a sala de mestres/as ou a 

sala de música.  

 

Así mesmo, a dirección tamén vén solicitando que se establezan estudos de 

bacharelato no centro, coa finalidade de que os estudantes de Salceda de Caselas, 

poidan continuar os estudos post-obrigatorios sen saír do seu concello.  

 

No ano 2019 a Consellería de Educación, solicitou ao Concello un informe 

urbanístico sobre as condicións da parcela para unha posible ampliación. Non 

obstante, a día de hoxe non hai ningunha nova sobre tan demandada ampliación.  
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A maiores esta demanda foi debatida no Pleno da Corporación municipal no mes 

de febreiro de 2021, e aprobada de forma unánime por todos os grupos con 

representación nel. A maiores esta demanda foi debatida no Pleno da corporación 

municipal no mes de febreiro de 2021, e aprobada de forma unánime por todos os 

grupos con representación nel.  

 

Atopámonos nunha situación de clara discriminación do alumnado de Salceda de 

Caselas respecto doutros concellos, incumprindo o Goberno da Xunta o dereito 

de todos os nenos e nenas a unha educación igualitaria e a ter as mesmas 

oportunidades, por iso dende o Grupo Parlamentario Socialista sumámonos a esta 

xusta reivindicación do conxunto da cidadanía deste concello. Atopámonos nunha 

situación de clara discriminación do alumnado de Salceda de Caselas respecto 

doutros concellos, incumprindo o Goberno da Xunta o dereito de todos os nenos e 

nenas a unha educación igualitaria e a ter as mesmas oportunidades, por iso dende 

o Grupo Parlamentario Socialista sumámonos a esta xusta reivindicación do 

conxunto da cidadanía deste concello.  

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas 

para o seu debate en Comisión:  

 

1. Ten previsto o Goberno galego, levar a cabo canto antes a ampliación 

necesaria do IES Pedras Rubias, para dar cabida ao aumento de alumnado 

de secundaria, e incluír neste proxecto os espazos necesarios para que se 

poidan impartir estudos postobrigatorios dentro do concello?  

2. Ten previsto o Goberno galego implantar os estudos post obrigatorios, 

entre os que inclúa o bacharelato, trala referida ampliación?  

3. Vai proceder o Goberno galego a adscribir de inmediato a un centro de 

bacharelato nun concello próximo, co fin de garantir ao alumnado reservar 

unha praza para continuar os seus estudos, mentres non se implante o 

bacharelato no Concello de Salceda de Caselas?  

4. Trala solicitude no ano 2019 pola Consellería de Educación, ao Concello 

un informe urbanístico sobre as condicións da parcela para unha posible 

ampliación, ten feito o Goberno galego algún estudo ao respecto?  

5. Ten pensado iniciar este proxecto de ampliación, no ano 2021?  

 

 

Pazo do Parlamento, 21 de xullo do 2021  

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Paloma Castro Rey  na data 21/07/2021 13:29:45 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 21/07/2021 13:29:53 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 21/07/2021 13:30:02 
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Á Mesa do Parlamento 

Manuel Lourenzo Sobral, Daniel Castro García e Mercedes Queixas Zas, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre o período de adaptación na 

educación infantil. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Consellaría de Educación vén de presentar unha proposta de orde para o 

calendario escolar 2021/22 que ten importantes consecuencias para o período de 

adaptación en 4º de educación infantil (3 anos).  

Esta orde limita o papel dos docentes á hora de tomar decisións sobre o 

período de adaptación na educación infantil o que ten importantes consecuencia para 

a dinámica educativa das crianzas. 

O proceso de adaptación na Educación Infantil debe ser un proceso flexíbel e 

adaptado ás necesidades das nenas e nenos. Un período que permita tamén integrar 

ás familias nun proceso de cambios para unha crianzas e aos docentes coñecer e 

avaliar as necesidades dunhas nenas e nenos que precisan dunha inclusión axeitada 

para que os novos apegos repercutan de xeito positivo na súa integración. 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
O

yz
tir

dz
m

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

69570

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROOyztirdzm9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

Vai a Xunta de Galiza modificar a orde para o calendario escolar 2021/22 

para garantir que sexan os equipos docentes de EI, coordinados co equipo directivo e 

o resto do claustro os que tomen as decisións sobre o período de adaptación en 

educación infantil partindo da necesidade de que este período debe ser flexíbel no 

seu horario e duración? 

 

Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Manuel Lourenzo Sobral 

Daniel Castro García 

Mercedes Queixas Zas 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:38:28 

 

Daniel Castro García  na data 21/07/2021 13:38:32 
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Mercedes Queixas Zas  na data 21/07/2021 13:38:39 
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Á Mesa do Parlamento 

Manuel Lourenzo Sobral, Mercedes Queixas Zas e Daniel Castro García, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre as modificacións no calendario escolar anunciadas 

polo Consellaría de Educación. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Consellaría de Educación anunciou o cambio dos exames finais 

extraordinarios entre os días 17 e 21 de xuño. Este cambio, que afecta  á ESO, 1º BAC e 

1º de FPB realizouse unha vez máis de xeito unilateral, sen contar con axentes 

fundamentais da comunidade educativa (como as ANPAS) e sen convocar un órgano 

como o Consello Escolar, que sería o axeitado para avaliar esta modificación e as súas 

consecuencias.  

Mais por se isto non fose dabondo, este cambio unilateral chega unha vez máis 

cunha absoluta ausencia de avaliación, estudo e contraste, tanto da medida como das 

súas consecuencias. Unha modificación que se adopta sen unha análise dos datos de 

repetidores no noso país (dos máis altos de Europa), sen avaliación de programas como 

PROA+ ou ARCO, sen avaliación do decretazo contra o galego, nin de EDIXGAL... nin 

de ningúns dos elementos necesarios para contextualizar e valorar unha medida deste 

calado. 

Porén, este cambio no calendario escolar, que precisaría primeiro de todo de 

grandes consensos e de estudos serios que permitisen adoptala con eficiencia estará 
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unha vez máis condenada ao fracaso se non vai acompañada de mecanismos que 

permitan implementala sen que teña consecuencias negativas para a comunidade 

educativa. Medidas como a redución das rateos, a modificación horaria do profesorado, 

a reorganización curricular, coordinacións didácticas que permitan plans de reforzo que 

eviten as repeticións ou o afortalamento da avaliación continua, etc. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Vai a Xunta de Galiza elaborar unha proposta na que se analicen os datos de 

repetidores, os programas PROA+ e ARCO, o decreto 79/2010, EDIXGAL e calquera 

outro elemento necesario para contextualizar e valorar unha medida como a 

modificación das datas dos exames? 

. Vai o Goberno Galego reducir as rateos profesor-alumno en todos os cursos 

afectados por esta medida? 

. Vai a Xunta de Galiza establecer modificacións horarias, reorientacións 

curriculares e plans de reforzo encamiñados a reducir o número de repetidores? 

 

Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Manuel Lourenzo Sobral 

Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 
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Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 21/07/2021 13:40:07 

 

Daniel Castro García  na data 21/07/2021 13:40:10 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:40:18 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Daniel Castro García e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre a necesidade de dialogar e consensuar un novo 

modelo común para a xestión e oferta educativa de todos os conservatorios galegos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A oferta formativa en estudos musicais en Galiza componse de sete 

conservatorios de titularidade autonómica ubicados nas cidades da Coruña, Lugo, 

Ourense, Pontevedra, Ferrol, Santiago de Compostela e Vigo. 

Asemade, esta oferta educativa compleméntase cunha trintena de conservatorios 

de titularidade municipal espallados por diferentes vilas de toda Galiza. 

A existencia destas dúas redes provoca unha desigualdade tanto no acceso á 

formación musical como na propia xestión económica e administrativa. 

Por unha banda, obsérvase unha discriminación económica para o alumnado 

interesado ao ter que asumir o pagamento de matrículas superiores no caso dos 

conservatorios municipais, que poden chegar a cuadruplicar a matrícula dun 

conservatorio de titularidade autonómica. Un sobrecuste que ocasiona graves prexuízos 

económicos para as familias e que restrinxe o acceso a esta formación para os habitantes 

destas vilas e comarcas. 
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Por outra banda, compróbase que as condicións laborais do profesorado son de 

precariedade debido á absoluta desregularización do seu marco profesional. 

Contratación por horas, limitación de instalacións e material musical, incerteza legal por 

ausencia de normativas propias derivada, entre outras razóns, do feito de seren os 

conservatorios municipais os únicos centros de estudo que seguen fóra da rede púlica de 

educación da Xunta de Galiza. 

A maiores, os concellos están a asumir unha competencia impropia que lles xera 

un elevado gasto anual nos seus orzamentos e que mesmo chega a comprometer outr 

tipo de servizos. 

Esta realidade discriminatoria xa foi contemplada no pasado, chegando mesmo a 

se constituír unha mesa de diálogo entre o sector e a Xunta de Galiza co fin de valorar 

posíbeis unificacións entre as dúas tipoloxías de conservatorios. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Considera a Xunta de Galiza que a duplicidade na titularidade dos 

conservatorios de música é garante dunha oferta ampla, xusta e equitativa? 

. Considera a Xunta de Galiza que os concellos galegos poden ofertar os estudos 

musicais en igualdade de condicións que os conservatorios de titularidade autonómica? 

. Está disposta a Xunta a dialogar e consensuar un novo modelo común para a 

xestión e oferta educativa de todos os conservatorios galegos? 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
E

l8
N

9K
lg

N
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

69577

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROEl8N9KlgN7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:41:33 
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C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
E

l8
N

9K
lg

N
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

69578

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROEl8N9KlgN7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Olalla Rodil Fernández,  Daniel Castro García e 

Manuel Lourenzo Sobral, deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre a ampliación 

da permanencia de mozos e mozas con discapacidade nos CEE. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Decreto 229/2011 polo que se regula a atención á diversidade do alumnado 

dos centros docentes, no seu artigo 20.4, indica que o límite polo que os mozos e mozas 

con discapacidade poden permanecer nos centros de educación especial é de 21 anos. 

Este feito provoca, segundo a Plataforma de ANPAS de CEE Galiza, 

importantes consecuencias tanto para o alumnado como para as familias, que se senten 

impotentes ao ver paralizado definitivamente o proceso formativo dos seus fillos e 

fillas, ao tempo que imposibilita a conciliación laboral dos proxenitores, nomeadamente 

das nais, que deben atender os fillos e fillas nos domicilios persoais e abandonar, en 

moitos casos, a actividade laboral. 

Esta demanda familiar non é exclusiva de Galiza, senón que existen precedentes 

semellantes no Estado español con resolución favorábel ás demandas das familias, 

como é o caso da Comunidade Autónoma de Castela-León que acordou que o alumnado 

con necesidades especiais poida permanecer nos seus centros educativos máis aló dos 

21 anos. 
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Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. É coñecedora a Xunta de Galiza das demandas da Plataforma de ANPAS CEE 

Galiza? 

. Como valora o goberno a demanda da Plataforma de autorizar a permanencia 

do alumnado con discapacidade nos CEE máis aló dos 21 anos? 

. Considera a Xunta que a oferta pública de CEE é suficiente para atender a 

demanda social desde un servizo público de calidade? 

. Está disposta a Xunta a realizar a modificación regulamentaria precisa que 

permita a continuidade do alumnado con discapacidade nos CEE máis aló dos 21 anos? 

. En que prazo de tempo se compromete a Xunta a realizar esta modificación que 

solicitan as familias? 

 

Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Olalla Rodil Fernández 

Daniel Castro García 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Mercedes Queixas Zas, Manuel Lourenzo Sobral e 

Daniel Castro García, deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre o impulso en 

Galiza dun programa de retención e captación de talento forte. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A aposta na xeración de coñecemento como motor de desenvolvemento social, 

económico e cultural está fóra de toda dúbida, máis aínda despois da crise sanitaria 

provocada pola Covid-19 e as implicacións que esta tivo e está a ter máis aló da saúde. 

A I+D+i non é só un ámbito estratéxico para a modernización e diversificación 

do tecido produtivo, tamén constitúe un sector produtivo en si propio cuxa achega 

reporta unha enorme riqueza ao conxunto da economía e da sociedade. Así o demostran 

os datos daqueles países, algúns deles da nosa contorna, que levan anos investindo en 

ciencia, investigación e innovación. 

Se tomamos como referente o Regional Innovation Scoreboard 2019 (o último 

dispoñíbel) publicado pola Comisión Europea vemos como Galiza se sitúa entre os 

territorios cunha innovación moderada baixa (Moderate – Innovator) fronte a Euskadi 

ou Catalunya que se sitúan dous chanzos por riba como rexións europeas Moderate + e 

aínda máis afastado está o norte portugués que é definido en termos comunitarios como 

unha rexión innovadora forte (Strong -). 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
n9

C
1D

LU
gO

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

69582

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROn9C1DLUgO6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

 

Malia o inmenso potencial que posúe Galiza nesta materia, estanse a 

desaproveitar recursos e a perder oportunidades ao carecer, entre outras cousas, dun 

investimento forte –tanto público como privado-- e dun programa de recursos humanos 

completo. 

Neste senso, para o Grupo parlamentario do Bloque Nacionalista Galego hai 

dúas cuestións urxentes que deben abordarse se queremos apostar, de maneira real e non 

só retórica, na I+D+i como motor de desenvolvemento. 

Dunha banda, incrementar o investimento en I+D+i até o situar, 

progresivamente, no 2,5% do PIB. Actualmente e de acordo cos últimos datos oficiais 

dos que dispomos (IGE, 2019), o investimento en Galiza en materia de I+D+i apenas se 

sitúa no 0,97%, unha cifra pírrica que está por baixo do investido no país hai pouco 

máis dunha década (1,04% en 2008). 
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 Doutra, o deseño dun programa de retención e captación de talento forte dentro 

dun plan de recursos humanos que aposte no máis importante que ten calquera sistema 

investigador, as persoas. Dentro del debe existir unha carreira investigadora completa e 

definida en todas as súas etapas –desde a formativa até a profesional-- garantindo 

certeza, estabilidade e capacidade de previsión ao persoal investigador. 

Aí, xoga un papel esencial a etapa de consolidación da carreira investigadora 

que permita quedar ao persoal formado en Galiza que así o desexe e retornar a aquel 

outro que se formou total ou parcialmente no estranxeiro evitando a denominada fuga 

de talento.   

E é que, a inexistencia na práctica dun programa forte de retención e captación 

de talento no noso país está a provocar a expulsión de ducias de persoas investigadoras 

cada ano e impide retornar a outras. Isto, ademais da enorme perda de capital humano 

que representa, supón unha enorme perda económica para Galiza. Cómpre lembrar o 

importante esforzo colectivo que representa a formación do persoal investigador para o 

conxunto da sociedade galega, investimento na súa práctica totalidade público que 

acaba revertendo na xeración de coñecemento e capital humano noutros lugares de 

Europa e do mundo pola falta de oportunidades aquí.   

Na nosa contorna máis próxima temos exemplos de programas de retención e 

captación de talento exitosos que situaron a territorios como Euskadi ou Catalunya na 

vangarda da investigación e innovación dentro do Estado español e da Unión Europea. 

As fundacións ikerbasque e iCrea, coas súas diferenzas, supuxeron un enorme 

impulso á política de I+D+i vasca e catalá amosando o enorme retorno que a ciencia e a 

investigación teñen para o conxunto da sociedade e, especialmente, para o 

desenvolvemento económico, social e cultural de calquera país. 
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As cifras así o avalan. O ikerbasque conta cun orzamento anual de 19 millóns de 

euros, en 2020 obtiveron 35,3 millóns de euros en fondos captados por 290 

investigadoras e investigadores que traballan en 812 proxectos. O retorno directo é de 

dous euros por cada euro que invisten. 

Estes resultados non son flor dun día senón dun traballo de anos mais sobre todo 

dunha aporta estratéxica pola I+D+i. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Valora a Xunta de Galiza impulsar un programa de retención, retorno, 

consolidación e captación de talento investigador semellante ao ikerbasque e/ou o 

iCrea? 

. Cre que a política de I+D+i que desenvolveu o Goberno galego nos últimos dez 

anos é a mellor para impulsar a ciencia, a investigación e a innovación como un sector 

estratéxico de desenvolvemento económico, social e cultural? 

. Que plans ten no inmediato e a futuro a Xunta de Galiza nesta materia? 

 

Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Mercedes Queixas Zas 
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Daniel Castro García 

Manuel Lourenzo Sobral  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Daniel Castro García e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre a restitución do Castro Cociñadoiro (Arteixo-A 

Coruña). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No ano 2004, a Autoridade Portuaria da Coruña convocou o concurso para a 

adxudicación das obras de construción das Novas Instalacións Portuarias en Punta 

Langosteira. 

En xaneiro de 2005 iniciouse a escavación do castro. Coa chegada do verán de 

2005, máis concretamente o 7 de xullo, o proceso estaba concluído e o 100% do sitio 

arqueolóxico estaba á vista ou liberalizada a zona do castro de Punta de Muros como 

consta na páxina web do porto exterior de Arteixo-A Coruña. 

O xacemento do castro de Cociñadoiro ou Punta de Muros (Arteixo, A Coruña), 

localizado nun punto estratéxico, xusto antes da chegada ao golfo Ártabro desde o sur, 

hoxe en día  atópase destruído como consecuencia da construción do complexo 

portuario de Punta Lagosteira. 

Trátase dun caso excepcional, tanto pola súa función como pola súa cronoloxía, 

ao contar cunha datación que nos permite situalo como un dos castros máis antigos do 

noroeste peninsular. A súa fase de construción estímase na transición do século X ao IX 
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a.C., aínda que o seu momento de máxima ocupación e actividade non se desenvolvería 

até os séculos VIII e VII a.C., permanecendo activo até o seu primeiro abandono no 

paso da Primeira á Segunda Idade de Ferro. 

A Autoridade Portuaria organizaba visitas guiadas ás obras do Porto Exterior da 

Coruña durante varios anos para amosarlle aos cidadáns o proxecto mais nunca as 

organizaron durante a escavación do castro. A escavación levouse a cabo con sumo 

ocultismo, pois, durante todo o proceso, non se comunicou nada á comunidade local, 

nin á científica nin aos medios, sobre o que alí se atopou. Todo se mantivo en silencio, 

malia coñecerse perfectamente a relevancia do espazo. 

Os responsables da Autoridade Portuaria, canda a Dirección Xeral de Belas 

Artes do Ministerio de Cultura, tomaron a decisión de facer desaparecer o xacemento, 

de costas aos cidadáns, lexítimos propietarios e financiadores da escavación do sitio 

arqueolóxico, tanto da comunidade local de Arteixo como do resto do país. 

Uns anos máis tarde, en 2009, e nos límites expropiados polo Porto Exterior a 

200 metros do castro de Rañobre, sacaron á luz unha zona de 30 metros lineais que 

parecía corresponderse cunhas construcións funerarias de época tardorromana. 

A veciñanza, e máis en concreto a asociación de veciños de Rañobre, arrincaron 

o compromiso da Autoridade Portuaria de analizar exhaustivamente os restos atopados e 

estudar as liñas a seguir para a súa conservación, recuperando os seus achados, 

valorando a súa exposición igual que se faría co Castro Cociñadoiro, promesas 

incumpridas até hoxe pola Autoridade Portuaria e por Fomento co pobo de Arteixo e 

Galiza. 

Moitas son as dúbidas e a falta de coñecemento que hai sobre estas tumbas 

tardorromanas atopadas no entorno do Porto Exterior de Arteixo-A Coruña. A 
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ocultación por parte da administración do Estado segue a ser a única certeza que 

podemos saber. 

Estatutariamente, Galiza asume como tarefa principal, a través das súas 

institucións democráticas, a defensa da súa identidade, e os poderes públicos galegos 

están na obriga de remover os obstáculos que dificulten a participación dos individuos e 

dos grupos na vida cultural galega. 

Neste marco, o Estatuto de Autonomía de Galiza asumiu, no seu artigo 27.18, a 

competencia exclusiva en materia de patrimonio histórico, artístico, arquitectónico e 

arqueolóxico de interese do noso país. 

Recolle a Lei de patrimonio cultural de Galiza unha serie de disposicións xerais 

que definen o patrimonio cultural desde unha perspectiva ligada ao seu uso e disfrute 

pola cidadanía, concibíndoo como un instrumento de cohesión social e 

desenvolvemento sostible que dá soporte, como elemento integrador, á identidade do 

noso pobo. 

Establece ademais o ámbito de competencias, como xa vimos, e o réxime de 

colaboración interadministrativa, fomentando a colaboración de todas as 

administracións implicadas na protección e promoción do patrimonio cultural de galego. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Ante a falta de determinación da Xunta de Galiza na defensa do patrimonio que 

lle é propio e de responsabilidade, teñen coñecemento da localización dos restos e 
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achados do Castro Cociñadoiro de Punta Lagosteira e das tumbas tardorromanas en 

Arteixo e do estado de conservación na que se atopan? 

. Teñen, a día de hoxe, informe do inventario dos materiais aparecidos nas 

escavacións? 

. Teñen pensado solicitar o traspaso de materiais e achados, tanto do Castro de 

Punta Lagosteria como das tumbas tardorromanas aparecidas en Rañobre nos terreos do 

Porto Exterior, atendendo ao articulado da nosa lexislación sobre patrimonio? 

. A débeda coa sociedade arteixá é clarísima por parte da administración do 

Estado a través da Autoridade portuaria, pois en 2012 debería estar construído o Centro 

de Interpretación que debera aloxar os materiais aparecidos no xacemento. Pensa a 

Xunta de Galiza reivindicar ante o Estado a construción de dito Centro museístico? 

Teñen mantido conversas neste sentido? 

 

Santiago de Compostela, 21 de xullo  de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Mercedes Queixas Zas  na data 21/07/2021 13:52:01 

 

Daniel Castro García  na data 21/07/2021 13:52:04 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:52:14 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Noa Presas Bergantiños, Carmen Aira Díaz e 

Manuel Lourenzo Sobral, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre a retirada da 

candidatura da Ribeira Sacra a Patrimonio da Humanidade pola UNESCO 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O  10 de decembro de 2019 o Presidente da Xunta presentaba perante os medios 

o Plan Ribeira Sacra, co que o Goberno galego anunciaba a candidatura desta área a 

Patrimonio da Humanidade pola UNESCO, despois de conseguir o apoio do Consello 

do Patrimonio Histórico Español, organismo responsábel de seleccionar as propostas 

que o Estado presenta cada ano ante a UNESCO, quen acordara elevar ao organismo 

internacional a candidatura galega de cara á súa valoración polo Comité de Patrimonio 

Mundial de 2021. 

O proxecto prevía, segundo indicaba o Presidente da Xunta, un investimento 

total de 34 millóns de euros ata 2023, distribuído en proxectos de actuación no 

patrimonio e paisaxe cultural, a ordenación do territorio, a conservación dos valores 

naturais e medio ambiente, o desenvolvemento económico sustentable, a xestión do 

turismo, a educación, formación e investigación ou a comunicación e participación. 

Un plan definido como unha estratexia común para a conservación e protección 

desta zona poñendo en destaque valores como o seu patrimonio románico e 

antropolóxico, a paisaxe ou as mostras de enxeñaría vencelladas ao cultivo das vides. 
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O goberno galego, de forma sorprendente e apenas a un mes da reunión de 

votación, fai pública a decisión consensuada co goberno español de renunciar a 

presentar a candidatura da Ribeira Sacra perante a UNESCO. 

As razóns do abandono din estar sustentadas, segundo os medios de 

comunicación, nas carencias técnicas que especialistas vinculados coa Unesco 

detectaron en aspectos concretos da documentación coa que a Xunta respalda esta 

candidatura e recollidos no informe de Icomos. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Que razóns concretas levaron a Xunta de Galiza a renunciar á presentación da 

Ribeira Sacra como candidata a Patrimonio da Humanidade pola UNESCO en 2021? 

. Que avaliación negativa recolle o informe do Icomos? A que aspectos 

concretos se refire? 

. Mantivo a Xunta reunións con colectivos e asociacións vinculados ao estudo e 

divulgación do patrimonio galego para a elaboración do documento informativo da 

candidatura? 

. Recibiron propostas e alegacións deses colectivos? Atendéronas 

incorporándoas á documentación elaborada pola Xunta? 

. Que calendarización contempla a Xunta para continuar a desenvolver o Plan 

Ribeira Sacra, á vista da retirada da candidatura para 2021? 
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Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Noa Presas Bergantiños 

Carmen Aira Díaz 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:53:22 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 21/07/2021 13:53:25 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 21/07/2021 13:53:34 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 21/07/2021 13:53:43 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Mercedes Queixas Zas, Manuel Lourenzo Sobral 

e Daniel Castro García, deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado 5 de marzo licitáronse por parte da Xunta de Galiza as obras para a 

reparación e posta en valor da Ponte Nafonso, entre os concellos de Noia e Outes, por 

valor de 707.000 euros. 

O proxecto contempla a substitución do pavimento e da varanda existente, a 

limpeza dos paramentos exteriores da ponte, a iluminación da calzada e a da propia 

ponte e a colocación de paneis informativos e de localización e na súa visita ao lugar 

por parte do delegado territorial da Coruña, este explicou que “se trata dunha actuación 

integral”. 

A Ponte Nafonso é un ben de orixe medieval, dun enorme valor patrimonial, que 

está catalogado e que forma parte do patrimonio histórico-artístico de Galiza e dende o 

BNG levamos anos demandando unha verdadeira actuación para rematar co estado de 

abandono inaceptábel no que se atopa e sobre a súa contorna. 

Despois de tantos anos, o BNG parabenízase de que, por fin, a Xunta tome 

cartas neste asunto e vaia  proceder a unha restauración que, non entanto, aínda fica 

lonxe de poder cualificarse como “integral”. 
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Exclúese dela a reposición do vello peitoril de pedra orixinal e tampouco se 

recollen actuacións na súa contorna que a revaloricen aínda máis. O proxecto contempla 

a substitución da actual varanda de ferro por outra semellante e non aposta pola 

restitución do peitoril histórico, que foi retirado no século XIX para ensanchar a ponte e 

permitir o paso de vehículos. 

Agora, a Consellaría de Infraestruturas e Mobilidade vén de anunciar a 

adxudicación das obras por un valor de 574.000 euros e nela mantense unha actuación 

incompleta. 

A agresión patrimonial que tivo lugar coa substitución do peitoril de pedra por 

unha varanda de ferro non pode volver a repetirse nun dos monumentos máis 

importantes da comarca e a actuación que se pretende levar a cabo debe respectar non 

só o noso patrimonio senón a nosa historia colectiva. 

É fundamental que para eliminar o deterioro e o descoido que vén sufrindo a 

Ponte Nafonso dende hai tanto tempo se complete a actuación coa reposición do peitoril 

orixinal e, polo tanto, se modifique o proxecto neste sentido e se realicen as obras 

conforme ao respecto e á importancia que ten como ben catalogado. 

 

Por estes motivos formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 

4ª : 

Vai a Xunta de Galiza modificar o proxecto de reparación e posta en valor da 

Ponte Nafonso, entre os concellos de Noia e Outes, para incluír nel a reposición do 

peitoril de pedra orixinal? 
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Santiago de Compostela, 11 de xuño de 2021 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 21/07/2021 13:55:18 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 21/07/2021 13:55:22 

 

Daniel Castro García  na data 21/07/2021 13:55:29 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:55:37 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Noa Presas Bergantiños, Carmen Aira Díaz e 

Manuel Lourenzo Sobral, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre o informe do 

ICOMOS da candidatura da Ribeira Sacra a Patrimonio da Humanidade pola UNESCO 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A recente difusión do informe do ICOMOS permitiu coñecer de primeira man as 

razóns que levaron este organismo a recomendar de forma contundente que a 

candidatura da Ribeira Sacra, presentada pola Xunta de Galiza, non se inscriba na 

Listaxe do Patrimonio Mundial. 

Da lectura do informe do ICOMOS extráense ben ás claras cales foron as razóns 

desta recomendación de non inscrición que en absoluto é anecdótica nin moito menos 

frecuente. Unha conclusión moi negativa que non foi quen de ser evitada, por parte da 

Xunta, coa información complementaria requirida polo ICOMOS e remitida en 

novembro de 2020 e en febreiro de 2021. 

Moitas son as debilidades da candidatura presentada pola Xunta de Galiza 

segundo o ICOMOS desde o seu enfoque central ao presentar a Ribeira Sacra “como 

testemuño dunha paisaxe cultural sagrada continuada e dun modo de vida tradicional”, 

así como “no carácter sagrado e na historia da evanxelización do territorio, e o uso do 

solo asociado”. 
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Neste sentido, o ICOMOS determina a falta de veracidade da candidatura da 

Xunta ao constatar o impacto no territorio de infraestruturas que mudaron o ambiente 

físico, así como o declive do monacato que impide comprender actualmente unha 

relación natural entre os mosteiros  e a paisaxe agrícola xestionada por eles. 

Un importante problema de integridade que impide poder cualificar a 

candidatura proposta pola Xunta como Valor Universal Destacado. 

Un postulado que se reafirma no propio informe ao presentar a Xunta unha 

comparativa do espazo candidatado con máis de cincuenta sitios no mundo, 

confirmando a elevada frecuencia de sitios moi semellantes. 

Finalmente, ICOMOS considera que o informe que presenta a Xunta non 

determina a excepcionalidade nomeada, polo que recomenda a non inscrición da 

candidatura elaborada polo goberno, co que iso está a representar para a posta en valor e 

dinamización cultural e económica da contorna da Ribeira Sacra e a propia credibilidade 

da xestión do goberno galego, quen foi advertido das eivas do informe elaborado por 

numerosos colectivos sociais vinculados ao estudo e protección do patrimonio, así como 

o propio Consello da Cultura Galega. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Quen elaborou o informe da candidatura da Ribeira Sacra a Patrimonio da 

Humanidade? Tiña experiencia contrastada na presentación deste tipo de informes? 

. Canto custou a elaboración do informe? Que procedemento se seguiu para a 

súa adxudicación? 
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. Que investimentos se levan realizado como xustificación da candidatura? Con 

que obxectivo e atendendo a que proxecto? 

. Por que non se argumentou o contexto histórico da desamortización para dar 

coherencia ao relato histórico e ás súas consecuencias? 

. Por que non se deu coherencia ao impacto dos encoros no sistema 

socioeconómico e á súa afectación sobre a demografía? 

. Que lóxica seguiron para catalogar os elementos BIC da Ribeira Sacra e por 

que sinalan algúns que se atopan lonxe do río mentres exclúen outros como o Cotillón, 

cova- capela escavada na rocha cunha pranta de cruz latina, única no mundo, e cuxa 

alegación foi rexeitada? 

. Por que non se fixo un traballo de divulgación exhaustivo dende a Xunta de 

Galiza para a implicación da poboación? 

. Por que non atenderon as múltiples alegacións presentadas desde diferentes 

colectivos xa no momento da declaración BIC? 

. Crearán dende o goberno da Xunta foros abertos para integrar toda a poboación 

local como suxeito central da proposta? 

. Cal é agora a folla de ruta do goberno coa candidatura da Ribeira Sacra? 

. Pensa desenvolver o goberno un plan de xestión da Ribeira Sacra como BIC 

que potencie a protección dos valores desta contorna paisaxística galega de forma 

integral? 
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Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Noa Presas Bergantiños 

Carmen Aira Díaz 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:57:19 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 21/07/2021 13:57:24 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 21/07/2021 13:57:33 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 21/07/2021 13:57:41 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Daniel Castro García e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Barrio das Flores foi construído na década dos 60 do pasado século para dar 

solución ás dificultades de acceso á vivenda. No seu momento foi un destacado 

expoñente dun urbanismo moderno e innovador e dunha concepción social e funcional 

da planificación urbana e da arquitectura. Participaron no seu deseño arquitectos do 

prestixio de Andrés Fernández Albalat ou José Antonio Corrales, dúas veces Premio 

Nacional de Arquitectura. 

Porén, co paso dos anos a carencia de investimento público e de mantemento 

sumiron o Barrio das Flores nun proceso de degradación e abandono. O Barrio das 

Flores precisa dun plan de rehabilitación integral que recupere e poña en valor este 

barrio emblemático.  Porén, en tanto este plan de rehabilitación integral non sexa unha 

realidade, son necesarias actuacións que melloren no curto prazo a calidade do espazo 

público e con iso a calidade de vida de veciñas e veciños. 

Tal é o caso da reparación e rehabilitación de fachadas, pois nalgúns casos o seu 

deficiente estado de conservación provoca múltiples problemas como humidades ou 

desprendimentos de cascallos. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
B

U
V

ve
kd

kf
6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

69602

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROBUVvekdkf6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

Nesta situación atópase, en particular, a Comunidade de Propietarios da torre da 

Rúa Petunias 1C, unha das máis afectadas pola situación descrita, pois leva tres anos 

esperando pola concesión de licenza para proceder á reparación da fachada, até agora 

denegada pola protección patrimonial da que goza o edificio. 

A necesaria protección e posta en valor do patrimonio arquitectónico debe ser 

sempre compatíbel co seu adecuado estado de conservación, para o cal son 

imprescindíbeis actuacións dirixidas ao seu mantemento e rehabilitación. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. É coñecedora a Dirección xeral de patrimonio cultural da Xunta de Galiza das 

demandas da Comunidade de Propietarios da torre da Rúa Petunias 1C, no Barrio das 

Flores da Coruña, relativas á necesidade de acometer obras de mantemento e 

conservación do edificio? 

. Que razóns explican que leven os propietarios tres anos esperando pola 

concesión de licenza para proceder á reparación da fachada? 

. Como valora a Xunta atender as demandas da veciñanza que reclama poder 

resolver o deficiente estado de conservación deste edificio que provoca múltiples 

problemas como humidades ou desprendimentos de cascallos, respectando a protección 

patrimonial da que goza o edificio? 

. Que solucións achega a Xunta aos propietarios? En que prazo? 
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Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 21/07/2021 13:58:43 

 

Daniel Castro García  na data 21/07/2021 13:58:46 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 21/07/2021 13:58:53 
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Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
das deputadas e deputados Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, 
José Alberto Pazos Couñago, Ana Belén García Vidal, Manuel Santos Costa, 
María Elena Suárez Sarmiento e Daniel Vega Pérez ao abeiro do disposto no artigo 
160 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª de Pesca e Marisqueo 
 
 
A política de descartes cero que establece a Política Pesqueira Común da Unión 
Europea choca frontalmente co denominado principio de estabilidade relativa. 
 
Este principio, que data do 1983 (antes da entrada de España na UE), establece uns 
criterios de reparto das cotas de pesca baseados na actividade realizada nos 
caladoiros europeos dos 10 países que daquela formaban parte da Comunidade 
Económica Europea. Compre recordar que ditos criterios tomáronse nun momento no 
que non existía a obriga de desembarco de capturas.  
 
Sempre defendemos a necesidade de evitar progresivamente os descartes de pesca 
en base a estudos rigorosos feitos especie por especie, caladoiro a caladoiro, 
buscando outras alternativas de pesca, e así o subscribimos nun Ditame do Consello 
Galego de Pesca sobre a reforma da Política Común de Pesca. 
 
Somos conscientes dos problemas que provocaría o feito de non poder descartar 
especies pola borda no caso de determinadas pesquerías mixtas, xa que se obrigaría a 
levar a porto todas as capturas efectuadas, incumprindo co actual sistema de Totais 
Admisibles de Capturas. 
 
A determinación desta obriga a partir de 2019 e a posible insuficiencia do alcance das 
medidas de flexibilidade nos leva aos deputados asinantes, a formular as seguintes 
preguntas: 
 
1. Que valoración fai o Goberno da Xunta de Galicia da implementación da política 
de descartes cero? 
 
2. Que xestións e traballos ten feito este departamento a través de diversos plans 
có obxectivo de minorar a afectación á nosa frota?  
 
 
Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
das deputadas e deputados Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, 
José Alberto Pazos Couñago, Ana Belén García Vidal, Manuel Santos Costa, 
María Elena Suárez Sarmiento e Daniel Vega Pérez ao abeiro do disposto no artigo 
160 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª de Pesca e Marisqueo 
 
 
A Consellería do Mar desenvolveu ao longo dos últimos anos un gran esforzo inversor 
en actuacións de construción e mellora de infraestruturas portuarias vinculadas á 
pesca, así como do subministro de equipos que permitiron mellorar a comercialización 
a través da conservación das descargas, da súa trazabilidade ou da selección e 
etiquetaxe. 
 
Estas actuacións foron posibles, en parte, gracias ao Fondo Europeo de Pesca, dentro 
do Programa Operativo aprobado para Galicia, a través da medida 3.3, destinada a 
portos de pesca, lugares de desembarque e fondeadoiros, dentro do Eixe 3, de 
medidas de interese público. Gracias a este impulso, atendéronse a meirande parte 
das necesidades e demandas do propio sector, nun período ademais complicado para 
os investimentos, polo tanto agradecemos dobremente ese traballo. 
 
Hai que destacar a mellora ou a nova construción de lonxas e instalacións auxiliares 
nos peiraos co obxecto de mellorar as condicións de traballo dos profesionais do mar 
que desenvolven a súa actividade diariamente nestes espazos, sobre todo no relativo á 
comercialización, á trazabilidade e á seguridade alimentaria, entre outros aspectos. 
 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos as seguintes preguntas: 
 
1.-) Que balance fai a Consellería do Mar deste esforzo inversor acometido nos últimos 
anos polo ente público Portos de Galicia? 
 
2.-) Cales foron os principais investimentos, desagregados por obras, subministracións, 
servizos e convenios? 
 
 
Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Teresa Egerique Mosquera na data 21/07/2021 17:32:59 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 21/07/2021 17:33:16 
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Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
das deputadas e deputados Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, 
José Alberto Pazos Couñago, Ana Belén García Vidal, Manuel Santos Costa, 
María Elena Suárez Sarmiento e Daniel Vega Pérez ao abeiro do disposto no artigo 
160 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª de Pesca e Marisqueo 
 
 
A O 5 de xaneiro de 2021 reuniuse o pleno extraordinario do Consello Galego de Pesca 
no que se analizou o acordo acadado entre a Unión Europea e o Reino Unido sobre o 
brexit e no que expuxo a folla de ruta deseñada por Galicia para a defensa dos seus 
intereses ante todas as instancias, unha planificación que foi apoiada por unanimidade 
polos integrantes do pleno. 
 
Este Consello Galego de Pesca extraordinario súmase ás reunións mantidas os 
pasados días 26 e 27 de decembro, inmediatamente despois de coñecerse o acordo 
entre a Unión Europea e o Reino Unido, cos representantes en Galicia da Alianza 
Pesqueira Europea (EUFA) e das distintas asociacións de armadores de buques de 
Gran Sol co obxectivo de facer unha análise preliminar do impacto do brexit sobre o 
sector pesqueiro. 
 
A folla de ruta deseñada por Galicia para actuar ante o brexit dá resposta a un acordo 
que a comunidade considera moi negativo tanto a curto como a medio e longo prazo 
para o sector e polo que o Consello Galego de Pesca consensuou unha actuación 
coordinada e clara para facer fronte á incerteza xerada para a actividade da frota nos 
vindeiros anos e a perda de posibilidades de captura. 
 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta: 
 
1.-) Cal é a estratexia deseñada por Galicia para actuar ante o brexit e que foi apoiada 
polo Consello Galego de Pesca? 
 
 
 
Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
das deputadas e deputados Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, 
José Alberto Pazos Couñago, Ana Belén García Vidal, Manuel Santos Costa, 
María Elena Suárez Sarmiento e Daniel Vega Pérez ao abeiro do disposto no artigo 
160 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª de Pesca e Marisqueo 
 
 
 
O xeito é un arte de pesca de enmalle de alta importancia pola tradición e o seu uso 
común nas costas galegas. Emprégase de forma predominante nas augas interiores e 
o seu impacto no medio mariño é mínimo, con capturas reducidas e nulo efecto sobre 
fondos mariños así como en especies secundarias, polo que pode incluírse no grupo da 
pesca artesanal e sustentable por non exercer presións sobre os recursos pesqueiros. 
 
Nos últimos anos, o xeito foi sometido, en acordo co sector, a un plan de xestión para 
as súas capturas de sardiña que se vén renovando ano a ano dende 2016. 
 
Neste contexto restritivo de capturas para esta especie, o xeito veu contando cunha 
cantidade variable de posibilidades de pesca que permitiu a esta frota continuar coa 
súa actividade na maioría das rías galegas, mantendo o exercicio desta frota que, tal é 
como dicíamos, conta cunha importancia en Galicia e unha tradición sumamente 
relevante nas nosas costas. 
 
Sabemos que a sardiña, moi apreciada especialmente nos meses de verán en Galicia, 
conseguiu manter a súa presenza nas lonxas galegas de maneira destacada, ao igual 
que nos últimos anos, pese á nova situación de regulación xerada a raíz dese plan de 
xestión, establecido para España e Portugal, co obxectivo de acadar unha pronta 
recuperación desta especie nas nosas augas. 
 
 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos as seguintes preguntas: 
 
1. Cal foi o número de barcos que se dedicaron á captura da sardiña co arte do xeito? 
 
2. Cal foi a media de capturas que se viñeron producindo con esta arte sobre este 
especie? 
 
3. Cal foi a facturación dos buques que empregan esta especie nos últimos anos? 
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4. Cal foi o prezo medio da sardiña do xeito nos últimos anos? 
 
 
 
Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 21/07/2021 17:44:22 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 21/07/2021 17:44:42 
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Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
das deputadas e deputados Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, 
José Alberto Pazos Couñago, Ana Belén García Vidal, Manuel Santos Costa, 
María Elena Suárez Sarmiento e Daniel Vega Pérez ao abeiro do disposto no artigo 
160 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª de Pesca e Marisqueo 
 
 
Desde Galicia veuse traballando, desde a colaboración entre sector marítimo-pesqueiro 
e a Consellería do Mar, nunha modificación da normativa que permitise flexibilizar tanto 
a regularización das embarcacións cuxos datos non coincidían cos do seu rexistro  
como de obter maior adecuación nas súas disposicións de potencia ou arqueo de cara 
aefectuar as súas tarefas marisqueiras ou pesqueiras. 
 
É certo que se produciron certas sancións a varias embarcacións alegando exceso de 
cabalaxe nos seus motores, e tamén é certo que a Consellería do Mar mediou ante a 
Secretaría General de Pesca e coa Dirección General de Marina Mercante para intentar 
habilitar unha lista específica que contemplase as embarcacións que faenan a 
marisqueo e/ou a recursos específicos, co obxectivo de buscar unha posible solución 
para estes barcos que contan cunha estrita limitación de potencia. 
 
Somos coñecedores de que os titulares de embarcacións destinadas á extracción de 
recursos específicos e marisqueo solicitan un aumento da potencia dos seus motores 
por unha cuestión de seguridade no traballo, pois resulta máis doado escapar das 
ondas en caso de mal tempo cando o motor posúe maior potencia. 
 
Por outra banda, o exercicio de marisqueo a flota esixe de faenar en zonas de escaso 
calado, o que impide que moitas veces poidan acceder cos barcos, facendo 
recomendable o uso de outras embarcacións de menor porte. 
 
Podemos concluír que estamos ante unha reivindicación xusta que busca garantir o 
traballo destes mariscadores nunhas condicións de maior certeza, fiabilidade e 
operatividade. 
 
Pola súa banda, e tras as peticións formuladas polo sector pesqueiro galego e pola 
Consellería do Mar, a Secretaría General de Pesca accedeu a analizar o tema, 
propoñendo unha modificación do Real Decreto de Ordenación Pesqueira en orde a 
efectuar a consideración como auxiliares de lista 4ª dos buques que se utilizan para 
capturas de percebe, algas, ourizos, a similitude dos buques auxiliares de coral, 
empregados de facto para acercar aos mariscadores alí onde se atopa o recurso. 
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Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta: 
 
1.-) En que estado se atopa actualmente o procedemento de adecuación das 
disposicións normativas sobre potencia das embarcacións que faenan a marisqueo 
e/ou a recursos específicos? 
 
 
Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
das deputadas e deputados Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, 
José Alberto Pazos Couñago, Ana Belén García Vidal, Manuel Santos Costa, 
María Elena Suárez Sarmiento e Daniel Vega Pérez ao abeiro do disposto no artigo 
160 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª de Pesca e Marisqueo 
 
 
A Vicepresidencia Segunda e Consellería de Economía, Empresa e Innovación xunto 
coa Consellería do Mar colaboran desde hai anos para promover a diversificación 
profesional das redeiras e o desenvolvemento das áreas de pesca a través do proxecto 
Enredadas, deseñado e coordinado pola Fundación Pública Artesanía de Galicia. 
 
Partindo dos saberes tradicionais do oficio desenrolouse unha metodoloxía de traballo 
propia, adaptada ao colectivo e que dera coherencia e eficiencia ó proceso de 
fabricación. Para iso deseñouse un programa de formación especializada impartido por 
profesionais de diferentes sectores. 
 
Véñense levando a cabo estas accións formativas para perfeccionar as técnicas de 
elaboración e a extensión a outros ámbitos de mercado que permitan mellorar a 
calidade e a especialidade dos produtos artesanais e, para optimizar o proceso 
produtivo e a súa xestión comercial, que permitiu establecer unha colaboración 
intersectorial con diferentes axentes. 
 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos as seguintes preguntas: 
 
1.-) En que consiste a formación especializada das redeiras e cales foron os 
resultados? 
 
 
Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 21/07/2021 18:31:51 
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José Manuel Balseiro Orol  na data 21/07/2021 18:32:08 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 21/07/2021 18:32:22 

 
Ana Belén García Vidal na data 21/07/2021 18:32:37 

 
Manuel Santos Costa na data 21/07/2021 18:32:44 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 21/07/2021 18:32:48 

 
Daniel Vega Pérez na data 21/07/2021 18:33:05 
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Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
das deputadas e deputados Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, 
José Alberto Pazos Couñago, Ana Belén García Vidal, Manuel Santos Costa, 
María Elena Suárez Sarmiento e Daniel Vega Pérez ao abeiro do disposto no artigo 
160 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª de Pesca e Marisqueo 
 
 
O 6 de febreiro a conselleira do Mar, mantivo unha xuntanza de traballo cos 
representantes da frota de palangre galega e coas empresas transformadoras 
dependentes dela co obxectivo de analizar a situación do sector e as dificultades que 
se atopan no desenvolvemento da súa actividade. Neste sentido, as partes coincidiron 
na necesidade de que o Goberno central ofreza unha solución urxente ao bloqueo que 
está a sufrir a comercialización do marraxo, deixando capturas retidas a bordo dos 
barcos ou en tránsito cara a España, o que pon en risco a rendibilidade do sector. 
 
Os representantes dos armadores, das empresas transformadores e do Executivo 
galego lamentaron a falla de coordinación existente entre os Ministerios de Agricultura, 
Pesca e Alimentación e a Vicepresidencia de Transición Ecolóxica e Reto Demográfico 
pola que o sector non pode comercializar as capturas realizadas correctamente en 
aplicación dos totais admisibles de captura (TAC) e cotas autorizados pola Comisión 
Internacional para a Conservación do Atún Atlántico (Iccat). 
 
A orixe dese bloqueo está na inclusión do marraxo no Apéndice II da Convención sobre 
o Comercio Internacional de Especies Ameazadas de Fauna e Flora Silvestres (Cites) 
en agosto de 2019, momento no que se fixo necesario que as capturas fosen 
acompañadas dun certificado que debe emitir a Secretaría de Estado de Comercio, 
previo informe favorable da Vicepresidencia de Transición Ecolóxica e Reto 
Demográfico, para poder ser comercializadas. 
 
O paradoxo prodúcese como consecuencia da autoimposición por parte da 
Vicepresidencia cuarta do Goberno central dunha cota de comercialización do marraxo 
inferior ao TAC fixado por Iccat para esta especie, o que provoca que toneladas de 
capturas realizadas correctamente queden bloqueadas sen poder ser comercializadas, 
cos consecuentes prexuízos para a frota pesqueira e o sector transformador vencellado 
a ela. 
 
O bloqueo das capturas de marraxo, unha especie que non é a principal na actividade 
desta frota pero que supón un importante complemento na súa facturación, afecta a 
preto de 120 buques de palangre de superficie galegos que dan emprego a máis de 
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850 tripulantes. Ademais, trátase dun sector que exporta, xunto coa industria asociada 
a el, preto de 125 millóns de euros ao ano  
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta: 
 
1.-)  Cales son as xestións que o Goberno galego está a levar a cabo co Goberno 
Central ante esta situación de bloqueo das capturas de marraxo? 
 
 
Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 21/07/2021 18:36:49 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 21/07/2021 18:37:03 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 21/07/2021 18:37:14 

 
Ana Belén García Vidal na data 21/07/2021 18:37:24 
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Manuel Santos Costa na data 21/07/2021 18:37:49 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 21/07/2021 18:37:54 

 
Daniel Vega Pérez na data 21/07/2021 18:38:05 
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Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
das deputadas e deputados Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, 
José Alberto Pazos Couñago, Ana Belén García Vidal, Manuel Santos Costa, 
María Elena Suárez Sarmiento e Daniel Vega Pérez ao abeiro do disposto no artigo 
160 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª de Pesca e Marisqueo 
 
 
A Conselleira do Mar presentaba o 29 de xaneiro de 2021, a Rede de Observadores do 
Medio Mariño Galego (Redogal), unha ferramenta que ten como obxectivo principal 
detectar e avaliar a presenza de especies mariñas non habituais no litoral galego que 
poidan ser indicadoras de cambios ou alteracións no ecosistema mariño ocasionados 
por factores como a introdución de especies exóticas, o quecemento das augas, a 
acidificación dos océanos ou a contaminación mariña. 
 
Esta acción, segue a liña iniciada hai dez anos de apostar pola cogobernanza, tendo en 
conta o saber da comunidade científica, a experiencia do sector e a visión da 
Administración para garantir o coidado dos recursos e asegurar o mantemento da 
actividade pesqueira para as xeracións futuras. 
 
Ata agora hai documentadas nas augas atlánticas de Galicia arredor de 6.400 especies 
mariñas, fronte ás 11.000 rexistradas no conxunto das augas españolas, unha cifra que 
mostra a elevada riqueza e complexidade dos ecosistemas mariños da comunidade e 
da necesidade do seu estudo e conservación, un obxectivo no que Redogal terá un 
papel chave. 
 
Esta rede pretende involucrar ao conxunto da sociedade no seguimento e vixilancia do 
medio mariño mediante a alerta e comunicación de achados de especies raras ou non 
habituais nas costas da comunidade. 
 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta: 
 
1.-) Que beneficios terá a Rede de Observadores do Medio Mariño Galego (Redogal)?  
 
 
Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 21/07/2021 18:44:45 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 21/07/2021 18:45:02 
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Daniel Vega Pérez na data 21/07/2021 18:46:08 
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Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
das deputadas e deputados Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, 
José Alberto Pazos Couñago, Ana Belén García Vidal, Manuel Santos Costa, 
María Elena Suárez Sarmiento e Daniel Vega Pérez ao abeiro do disposto no artigo 
160 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª de Pesca e Marisqueo 
 
 
O DOG do 14 de xaneiro de 2021 publicaba a orde do 4 de xaneiro de 2021 pola que 
se fixa o importe do crédito dispoñible na convocatoria de 2021 para a concesión de 
axudas para proxectos ao abeiro das estratexias de desenvolvemento local 
participativo (EDLP), aprobadas pola Consellería do Mar aos grupos de acción local do 
sector pesqueiro para o desenvolvemento sustentable das zonas de pesca no marco 
do Fondo Europeo Marítimo e de Pesca 2014-2020. 
 
Con anterioridade, o DOG do 31 de xaneiro de 2019, publicaba a orde do 21 de 
decembro de 2018 establecía as bases reguladoras para a concesión destas axudas. 
 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos as seguintes preguntas: 
 
1.-) Cal é o orzamento destinado en 2021 para proxectos de desenvolvemento local 
participativo (EDLP) para os grupos de acción local do sector pesqueiro? 
 
2.-) Cantos proxectos foron financiados nas anualidades 2019 y 2020 e con que 
orzamentos contou a convocatoria de axudas? 
 
 
 
Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
 
 
 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Teresa Egerique Mosquera na data 21/07/2021 18:50:24 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 21/07/2021 18:50:37 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 21/07/2021 18:50:50 

 
Ana Belén García Vidal na data 21/07/2021 18:51:00 

 
Manuel Santos Costa na data 21/07/2021 18:51:06 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 21/07/2021 18:51:13 

 
Daniel Vega Pérez na data 21/07/2021 18:51:22 
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Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
das deputadas e deputados Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, 
José Alberto Pazos Couñago, Ana Belén García Vidal, Manuel Santos Costa, 
María Elena Suárez Sarmiento e Daniel Vega Pérez ao abeiro do disposto no artigo 
160 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª de Pesca e Marisqueo 
 
 
O DOG do 10 de febreiro de 2021 publicaba as axudas para proxectos colectivos de 
modernización das infraestruturas dos portos pesqueiros, das lonxas e dos lugares de 
desembarque, para a mellora da eficiencia enerxética, da protección do ambiente, da 
seguridade e das condicións de traballo, e da calidade e do control e rastrexabilidade 
dos produtos desembarcados da pesca, cofinanciada polo Fondo Europeo Marítimo e 
da Pesca (FEMP). 
 
O Programa Operativo do FEMP para Galicia recolle no seu plan financeiro un 
orzamento específico para equipamentos portuarios, unha medida que dispón dun 
orzamento global de 34 millóns de euros, dos cales procederán do FEMP un total de 
25,5 millóns de euros (75%) financiándose as iniciativas nun 100% do gasto elixible. 
 
Neste contexto, o FEMP recolle que se poderán financiar investimentos para mellorar 
as infraestruturas dos portos pesqueiros, das lonxas, dos lugares de desembarque e 
dos fondeadoiros. O obxectivo é: 
 

 Mellorar a calidade e incrementar o control e a rastrexabilidade dos produtos 
desembarcados. 

 
 Aumentar a eficiencia enerxética. 

 
 Contribuír á protección do medio ambiente. 

 
 Mellorar a seguridade e as condicións de traballo dos pescadores 

 
 A mellora constante das instalacións e dos equipamentos portuarios é unha 

prioridade para a Xunta e ten como obxectivo facilitar o labor diario dos 
profesionais do mar e impulsar a competitividade do sector e a súa rendibilidade. 

 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta: 
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1.-) Cal foi o orzamento destinado pola Consellería do Mar entre os anos 2016 e 2020 
aos proxectos financiados nos portos pesqueiros galegos para a modernización e 
mellora das infraestruturas vencelladas coa súa actividade así como o subministro de 
equipamentos e servizos para optimizar a comercialización dos produtos do mar? 
 
 
Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 21/07/2021 18:56:01 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 21/07/2021 18:56:16 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 21/07/2021 18:56:30 

 
Ana Belén García Vidal na data 21/07/2021 18:56:42 

 
Manuel Santos Costa na data 21/07/2021 18:56:49 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 21/07/2021 18:56:55 
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Daniel Vega Pérez na data 21/07/2021 18:57:08 
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Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
das deputadas e deputados Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, 
José Alberto Pazos Couñago, Ana Belén García Vidal, Manuel Santos Costa, 
María Elena Suárez Sarmiento e Daniel Vega Pérez ao abeiro do disposto no artigo 
160 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª de Pesca e Marisqueo 
 
 
Na actualidade participan na iniciativa Lonxas Galegas 4.0 un total de 23 poxas. 
 
A iniciativa arrancou no 2016 e enmárcase no proxecto Primare para a modernización 
do sector do mar, impulsado pola Axencia para a modernización tecnolóxica de Galicia 
en colaboración coa consellería do Mar, coa que se dota ás lonxas dunha plataforma 
tecnolóxica única na que se integran os sistemas de xestión, poxa e comercialización, e 
emisión de notas de venda, contribuíndo á dixitalización das súas actividades 
fundamentais. 
 
A iniciativa permite as poxas desde dispositivos móbiles, tanto na lonxa como a través 
de Internet para aqueles compradores autorizados, que non terán que desprazarse e 
poderán participar en diferentes poxas de forma simultánea. 
 
Asemade, garante a trazabilidade e posibilita a xestión completa de toda a información 
que intervén no proceso de comercialización do produto e facilita a xestión interna das 
confrarías participantes mediante un portal personificado no que poden xestionar a 
información pública e privada como elemento integrador cos seus socios, axentes 
operadores e público en xeral. 
 
Entre outros avances que contribúen á dixitalización das lonxas destaca o uso dos 
caixeiros TICPESC nos portos galegos, que permiten o acceso á administración 
electrónica para realizar xestións do traballo diario, o que evita desprazamentos 
innecesarios ás oficinas da Xunta; e a instalación dun sistema de pesado, que permite 
que os produtos que vaian ser trasladados para a súa primeira venda a un porto 
distinto ao que se descarguen poidan ser pesados no momento do desembarque, en 
cumprindo da norma comunitaria. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos as seguintes preguntas: 
 
1.-) Que valoración fai a Consellería do Mar sobre a evolución do proxecto Primare 
para a modernización e transformación dixital do sector do mar? 
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2.-) Ata a actualidade, cal foi o nivel de participación de provedores, compradores e 
beneficiarios na iniciativa Lonxas 4.0? 
 
3.-) Ten previsto a Consellería do Mar mellorar e dotar de novas funcionalidades á 
iniciativa Lonxas 4.0? De ser así, de que se trataría e a que colectivos beneficiaría? 
 
4.-) Que valoración fai a Consellería do Mar sobre a implantación dos caixeiros 
TICPESC? 
 
5.-) Ten previsto a Consellería do Mar ampliar a rede de caixeiros TICPESC nos portos 
galegos? 
 
6.-) Ten previsto a Consellería do Mar ampliar a rede de sistemas de pesado nos 
portos galegos? 
 
 
Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 21/07/2021 19:00:52 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 21/07/2021 19:01:12 
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Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
das deputadas e deputados Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, 
José Alberto Pazos Couñago, Ana Belén García Vidal, Manuel Santos Costa, 
María Elena Suárez Sarmiento e Daniel Vega Pérez ao abeiro do disposto no artigo 
160 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª de Pesca e Marisqueo 
 
 
Consideramos necesario que os sectores da pesca, a transformación e a 
comercialización reciban apoio financeiro da Unión Europea para afrontar o impacto do 
brexit no caso de que non se chegue a un acordo. 
 
A cantidade de fondos do “Brexit Adjustment Reserve” (“Reserva de Adaptación ao 
Brexit”), dotado con 5.000 millóns de euros, que recibirá a cadea mar-industria ante a 
inminente retirada do Reino Unido da UE, ten como fin contrarrestar as consecuencias 
imprevistas e adversas do brexit nas rexións e sectores máis afectados. 
 
No caso de que non se chegue a un acordo despois deste período de cinco anos e 
medio, os buques da Unión correrían o risco de perder o acceso ás augas do Reino 
Unido e as posibilidades de pesca nelas a partir do fin do período de transición. Esta 
circunstancia tería un impacto significativo para a frota europea, e afectaría 
negativamente o sustento económico de moitas comunidades pesqueiras da Unión. 
 
Apoiamos firmemente que o sector pesqueiro conte con apoio financeiro da Unión para 
facer fronte ás probables consecuencias do acordo do brexit en materia pesqueira, e 
aínda que seguimos considerando necesario un acordo pesqueiro completo, 
equilibrado e a longo prazo, e que manteña o acceso recíproco a augas e recursos, 
tamén apostamos por conseguir un BAR que achegue axudas para paliar os impactos 
directos e indirectos que este acordo poda ocasionar. 
 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta: 
 
1.-) Qué opinión ten o Goberno galego sobre a proposta de criterios fixada pola 
Comisión Europea para o reparto do fondo destinado ao ámbito pesqueiro dentro do 
Brexit Adjustment Reserve (BAR)? 
 
 
Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
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José Alberto Pazos Couñago  na data 21/07/2021 19:01:25 

 
Ana Belén García Vidal na data 21/07/2021 19:01:36 

 
Manuel Santos Costa na data 21/07/2021 19:01:42 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 21/07/2021 19:01:47 

 
Daniel Vega Pérez na data 21/07/2021 19:02:32 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 21/07/2021 19:06:59 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 21/07/2021 19:07:11 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 21/07/2021 19:07:20 

 
Ana Belén García Vidal na data 21/07/2021 19:07:28 

 
Manuel Santos Costa na data 21/07/2021 19:07:35 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 21/07/2021 19:07:41 

 
Daniel Vega Pérez na data 21/07/2021 19:07:49 
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Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
das deputadas e deputados Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, 
José Alberto Pazos Couñago, Ana Belén García Vidal, Manuel Santos Costa, 
María Elena Suárez Sarmiento e Daniel Vega Pérez ao abeiro do disposto no artigo 
160 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª de Pesca e Marisqueo 
 
 
O Parlamento Europeo aprobaba a Resolución de 21 de xaneiro de 2021, sobre un 
aumento dos recursos pesqueiros no mar, concretamente sobre as medidas para 
promover a recuperación das poboacións de peixes por riba do rendemento máximo 
sostible (RMS), en particular zonas de recuperación de poboación de peixes e zonas 
mariñas protexidas. 
 
Nesta resolución o Parlamento Europeo, despois dunha serie de consideración, propón 
un total de 42 medidas divididas en tres grupos: 
 

 Medidas para a mellora da ordenación da pesca para rematar coa sobrepesca. 
 Ampliar a rede de zonas protexidas e mellorar a súa ordenación. 
 Abordaxe doutros factores medioambientais que ameazan a recuperación das  

poboacións de peixes. 
 
Xa para rematar insta á Comisión a considerar as peticións formuladas nesta 
Resolución e a responder a elas no seu novo plan de acción para a conservación dos 
recursos pesqueiros e a protección dos ecosistemas mariños, que ten previsto 
presentar en 2021 e, na súa revisión da PCC, así como en todas as próximas 
propostas lexislativas. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos as seguintes preguntas: 
 
1.-)  Que opinión ten o Goberno galego da Resolución do Parlamento Europeo, en 
relación sobre un aumento dos recursos pesqueiros no mar, concretamente sobre as 
medidas para promover a recuperación das poboacións de peixes por riba do 
rendemento máximo sostible (RMS), en particular zonas de recuperación de poboación 
de peixes e zonas mariñas protexidas? 
 
 
Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 21/07/2021 19:13:25 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 21/07/2021 19:13:39 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 21/07/2021 19:14:08 

 
Ana Belén García Vidal na data 21/07/2021 19:14:18 

 
Manuel Santos Costa na data 21/07/2021 19:14:24 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 21/07/2021 19:14:34 

 
Daniel Vega Pérez na data 21/07/2021 19:14:43 
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Á Mesa do Parlamento 
 
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
das deputadas e deputados Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, 
José Alberto Pazos Couñago, Ana Belén García Vidal, Manuel Santos Costa, 
María Elena Suárez Sarmiento e Daniel Vega Pérez ao abeiro do disposto no artigo 
160 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª de Pesca e Marisqueo 
 
 
A Conselleira do Mar, Rosa Quintana, visitaba o porto da Pobra do Caramiñal con 
motivo dunha petición que nace do propio sector, para buscar diferentes posibilidades 
construtivas que permitan unha solución permeable ás correntes no peirao comercial 
do porto. 
 
Somos coñecedores, polo noso contacto có sector, que a presidenta de Portos de 
Galicia, ten reunións periódicas con usuarios dos portos da nosa Comunidade, e son 
moitas as demandas que ten escoitado ao longo dos meses que leva ostentando o seu 
cargo. Unha desas peticións é a do sector marisqueiro da Pobra do Caramiñal. 
 
Para poder levar a cabo esta execución así como outras moitas dun xeito ordenado e 
planificado, o ente público iniciou en abril deste ano 2020, coa publicación do anuncio 
da licitación no diario Oficial da Unión Europea, un procedemento contractual para a 
redacción de máis de 50 proxectos de melloras portuarias que serán executadas nos 
vindeiros anos en peiraos das tres provincias costeiras. 
 
Deste xeito, a Consellería do Mar avanzará na tramitación de medio centenar de obras 
que buscan dar resposta ás necesidades dos usuarios dos portos, e que foron 
trasladadas ao ente público polo sector profesional nos últimos meses. 
 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos as seguintes preguntas: 
 
1.-) En que consistirán máis polo miúdo estas execucións de mellora nos portos? 
 
2.-) Cales son as obras de melloras portuarias e en que portos se contemplan? 
 
3.-) Canto destina o ente público para estes traballos? 
 
Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2021 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 21/07/2021 19:17:57 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 21/07/2021 19:18:09 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 21/07/2021 19:18:19 

 
Ana Belén García Vidal na data 21/07/2021 19:18:28 

 
Manuel Santos Costa na data 21/07/2021 19:18:44 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 21/07/2021 19:18:48 

 
Daniel Vega Pérez na data 21/07/2021 19:18:57 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Mercedes Queixas Zas e Manuel Lourenzo 

Sobral, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre o traslado de alumnos do IES 

Fragas do Eume ao IES Breamo, na localidade de Pontedeume. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A decisión da Consellaría de Educación de converter o IES Fraga do Eume nun 

centro integrado de FP –segundo o informado pola devandita Consellaría, aumentando a 

oferta formativa en 80 prazas- está a xerar numerosas críticas no seo da comunidade 

escolar e, en xeral, da cidadanía afectada. Con esa finalidade, trataríase de trasladar 150 

rapazas e rapaces do IES Fraga do Eume ao IES de Breamo –que conta na actualidade 

con 350 alumnas e alumnos; co que se produciría un aumento ao redor do 43% máis do 

alumnado. 

Alén da afección aos dous devanditos centros, a medida tería tamén impacto nos 

centros adscritos públicos, a saber: CEIP Andrade, CEIP Eladia Mariño (Cabanas) CEIP 

Couceiro e CPI Castro Baxoi (situado en Miño que trocou hai anos a adscrición para o 

bacharelato de Betanzos a o IES Breamo); así como tamén os concertados da Grande 

Obra de Atocha e Luis Vives. E chama a atención que cando nalgunhas poboacións –

coma o caso de Miño- estase a denunciar masificación –e reclamar a construción dun 

novo centro de secundaria, se opte por suprimir outro do mesmo nivel. 
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A decisión da Consellaría estase a aplicar con total opacidade, toda vez que se 

prescindiu do necesario diálogo coa comunidade educativa; carecendo ademais dun 

proxecto concreto axustado á realidade na que se vai concretar e, por suposto, recursos 

para levalo a cabo. Todo isto, fomentando un clima de incertidume e preocupación nas 

500 alumnas e alumnos e das súas familias, privadas da necesaria información. 

Comentamos xa o feito de que esta medida levaría parello o incremento do 43% 

do alumnado do IES Breamo, e non cabe pensar que unha medida dese calibre poida 

levarse a cabo sen ampliar instalacións, redeseñar espazos e reforzar o cadro de persoal 

en todos os ámbitos. De feito, segundo datos aportados por persoas da comunidade 

educativas, só en aulas precisaría 6 máis, sen ter en conta os desdobres que están a facer 

en ambos centros e, a maiores, precisarían máis aulas TIC, laboratorios, biblioteca, 

taller de tecnoloxía, dotacións deportivas, servizos hixiénicos, espazos exteriores, etc. 

Do que non se pode concluír máis que as instalacións actuais do Breamo resultan 

claramente insuficientes para acoller debidamente ao alumnado do Fraga do Eume. 

Do mesmo xeito, non hai dúbida que a carencia de  aulas e espazos suficientes 

derivará nun aumento de ratios; o que colisiona totalmente coa práctica que nos últimos 

anos estivo a facerse nos dous centros –Fraga do Eume e Breamo- no sentido de facer 

desdobres necesarios para obter a calidade educativa actual. E, loxicamente, o aumento 

de ratios e dificultade para os desdobres, dificultará atención individualizada e á 

diversidade. 

E, por se non fose abondo, compre lembrar que estamos nunha situación de 

pandemia, onde as condicións do aire –boa ventilación e non masificación- son unha 

clave fundamental para desenvolver a actividade nos centros educativos. E finalmente, 

considerar tamén os prexuízos que estes cambios e incertezas van actuar negativamente 

na estabilidade emocional do alumnado, xa afectada pola devandita pandemia. 
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Lembramos que no IES Fraga do Eume actualmente desdóbranse tres grupos de 

forma que pasan a funcionar 9 grupos en lugar de 6, como correspondería por tratarse 

dun centro dunha liña. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. A integración vai supor un aumento dos ratios ou, como sería desexábel, vanse 

manter as liñas actuais, aumentando polo tanto unha liña en todos os niveis de ESO e 

Bacharelato no IES Breamo? 

 . O traslado de alumnado vai ir acompañado do traslado a este centro do 

profesorado de ESO e Bacharelato co que conta actualmente o IES Fraga do Eume, de 

forma que se manteñan os desdobramentos e as demais medidas de atención educativa 

existentes no curso que agora remata? 

. Que obras se acometeron ou van acometer para a dotación de aulas suficientes 

que acollan ao alumnado sen redución de opcións que permitan reforzos, desdobres, 

optativas, etc? 

. Os espazos de lecer tamén van ser ampliados e/ou acondicionados? 

. De seguirmos o próximo curso coas medidas COVID, hai garantía de que 

poidan cumprirse gardando as distancias de seguridade? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 
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Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Mercedes Queixas Zas 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 22/07/2021 09:19:42 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 22/07/2021 09:19:51 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 22/07/2021 09:20:06 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Mercedes Queixas Zas e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No pasado decembro chega á localidade de Teixeiro unha familia inmigrante 

con tres fillos/as. 

Solicitan colexio no centro de referencia e non se lles dá praza porque a ratio do 

curso de 3º de Primaria non o posibilita. 

Ofréceselles a posibilidade de asistiren ao colexio de Curtis utilizando o autobús 

que traslada o alumnado de Teixeiro ao IES de Curtis . 

Non importa que estas crianzas teñan que andar 1,8 kms entre o domicilio e a 

parada, nin que non haxa beirarrúas, nin alumeado público. 

Unha vez no IES de Curtis teñen que camiñar medio quilómetro máis ata o 

CEIP, claro que tanto ten porque como chegan con case unha hora de antelación teñen 

tempo dabondo. Os pais con bo criterio pagan un servizo de madrugadores para que non 

teñan que agardaren na rúa. 

Ao remate da xornada escolar teñen de facer o percorrido inverso ata chegaren á 

casa, sen comer, claro, porque non teñen dereito a comedor. 
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A familia solicita praza en tempo e forma para o vindeiro curso no CEIP de 

Teixeiro que é o seu centro de referencia e vénlle denegada por falta de prazas libres 

debido, una vez máis, á ratio autorizada para ese nivel de 4º de EP.  

SOLICITA: 

1. Que, con carácter inmediato, e tentando mellorar a calidade de vida dos 

meus fillos escolares de primaria, dispoñan de un transporte dende a parada que 

corresponde ao domicilio familiar ata o CEIP de Curtis. 

2. Que no vindeiro curso escolar 2021-2022, o meu fillo teña praza no 

CEIP de Teixeiro para cursar 4º E.P., tal como xa presentamos na solicitude de 

admisión. 

Este relato é un resume do escrito enviado por esta familia á Administración 

educativa o 5 de maio vista a burda e inmoral resposta e desentendemento da 

Administración dos dereitos que lles asisten a estes,   “seres humanos de pleno dereito”.  

Nada máis a engadir coma comentario a esta incrible situación. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Quen toma as decisión de negar a praza no CEIP de Teixeiro á chegada desta 

familia? 

. Que coñecemento ten a Inspección educativa desta decisión e que solución 

recomenda no seu momento? 
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. De quen emana a solución adoptada de trasladalos ao Ceip de Curtis usando o 

transporte do Instituto? 

. Por que razón non desfrutan do dereito a comedor? 

. Han pedir responsabilidades aos responsables desta violación de dereitos? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Mercedes Queixas Zas 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 22/07/2021 09:22:00 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 22/07/2021 09:22:04 

 

Xosé Luis Rivas Cruz na data 22/07/2021 09:22:12 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Olalla Rodil Fernández e Manuel Lourenzo Sobral, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre a necesidade de ampliación da oferta formativa en 

interpretación de lingua de signos. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Na actualidade, estímase que existen en Galiza uns 800 intérpretes titulados 

mediante a formación regulada na Titulación de Técnico Superior de Interpretación da 

Lingua de Signos e Guía-intérprete de Persoas Xordocegas que se impartiu no CIFP 

Ánxel Casal da Coruña entre os cursos 2000-01 e  2015-16. 

Nesta altura, en Galiza non dispomos de oferta formativa desa cualificación 

oficial profesional, pois o Ciclo Superior de Mediación Comunicativa non alcanza os 

obxectivos nin o grao de formación que si atendía a mencionada e xa extinta titulación. 

Este baleiro formativo existente desde o ano 2016 explica que na actualidade 

non haxa unha oferta suficiente de intérpretes en disposición de traballar e de atender as 

demandas dos servizos de interpretación. 

Ao non se acrecentaren novas promocións, non se pode garantir a 

dispoñibilidade de profesionais para traballar nos distintos sectores nos que se precisan, 

é dicir, os servizos públicos (ensino, sanidade, ámbito xurídico, administrativo…), o 

ámbito asociativo e os servizos privados puntuais. 
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Esta situación, constatada desde a delegación galega da Federación Española de 

Intérpretes de Lengua de Signos y Guías-Intérpretes, aínda se ve agudizada pola 

imposibilidade de accederen os profesionais da interpretación a estudos de grao no 

sistema universitario galego para avanzar na súa especialización. 

Poder optar á formación universitaria de intérpretes de lingua de signos abriría a 

posibilidade de que os actuais profesionais, estean ou non en activo, poidan optar a unha 

titulación superior para poder obter mellores condicións de traballo. 

Nesta altura esta formación só é accesíbel fóra de Galiza, o que dificulta, cando 

non imposibilita, as facilidades para o seu acceso, tanto para persoas traballadoras con 

vontade de ampliaren a súa formación como para novas estudantes. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. É coñecedora a Xunta da insuficiente oferta de profesionais da interpretación 

en lingua de signos para atender as necesidades reais da poboación xorda? 

. Concorda o goberno coa necesidade de ampliar a oferta formativa en 

interpretación de lingua de signos na oferta pública da formación profesional? 

. Concorda coa necesidade de ofrecer desde o sistema universitario galego esta 

formación de grao para ampliar a súa formación e especialización? 

. Que medidas se adoptaron por parte do goberno galego para dar cumprimento 

ao acordo unánime desta cámara de ofertar servizos de intérpretes na sanidade pública 

galega de forma continuada? 
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. Está cuberta esa atención tan imprescindíbel á que teñen dereito as persoas 

xordas? 

. Que procedemento empregaron para dar resposta a este servizo? 

. Que medidas se compromete a activar a Xunta de Galiza para atender as 

necesidades formativas de profesionais intérpretes de lingua de signos, actualmente 

insuficientes? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Olalla Rodil Fernández 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 22/07/2021 09:23:27 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 22/07/2021 09:23:37 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 22/07/2021 09:23:46 
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Á Mesa do Parlamento 

Manuel Lourenzo Sobral, Mercedes Queixas Zas e Daniel Castro García, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre a situación do alumnado da FP Básica que cursa 

estudos nos CIFP trala súa exclusión dos programas Recupéra-t. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Consellaría de Educación vén de publicar resolución do 14 de xuño de 2021, 

da Secretaría Xeral de Educación e Formación Profesional, pola que se establecen as 

bases para a convocatoria de Contratos-programa Recupéra-T no marco do Plan 

Recupera, dirixido a centros docentes públicos de educación primaria e secundaria 

dependentes da Consellería de Cultura, Educación e Universidade para o curso 2021/22. 

 Nesta convocatoria, sorprendentemente, exclúese  unha parte do alumando do 

acceso a estes programas. Un agravio que afecta ademais a parte do alumnado que máis 

precisa este tipo de axudas como é o alumando de FP Básica. Esta exclusión prodúcese 

polo único motivo de cursar estudos de FP Básica nun Centro Integrado de Formación 

Profesional. 

Esta discriminación ao alumnado da FP básica que cursa estudos nos centros 

integrados a respecto dos que a estudan nos IES supón un novo despropósito na 

atención ao alumnado de FP básica. Un despropósito que se revela se cadra maior se 

temos en conta que é a propia Consellaría a que sinala que o proxecto dos contratos 

programa Recupéra-T “constitúese como o marco para a mellora dos resultados 
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escolares do alumnado, especialmente o máis vulnerable, e reflicte a estratexia de 

fomento da calidade, a equidade, a inclusión e o éxito na educación e formación. 

O contrato-programa Recupéra-T que se porá en marcha no vindeiro curso 

académico pretende, segundo a propia Consellaría, e “reducir o impacto que a covid-19 

tivo sobre o alumnado e as súas repercusións futuras, e proporcionar a atención 

educativa necesaria para a compensación de desigualdades xurdidas por esta 

situación”. Neste sentido, e segundo a Consellaría, “constitúese como o marco para a 

mellora dos resultados escolares do alumnado, especialmente o máis vulnerable, e 

reflicte a estratexia de fomento da calidade, a equidade, a inclusión e o éxito na 

educación e formación.” 

Non semella razoábel que sendo estes os obxectivos destes programas fique 

excluída unha parte do alumnado polo único feito de cursar estudos nun CIFP. 

 

Por estes motivos formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na Comisión 

4ª : 

Vai a Consellaría de Educación cesar na discriminación ao alumnado de FP 

Básica dos CIFP e permitir o acceso deste alumnado aos contratos-programa Recupéra-

T en igualdade de condicións que os cursan estudos nos IES? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Manuel Lourenzo Sobral 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
R

zD
7p

ZS
df

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

69649

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRORzD7pZSdf9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

Mercedes Queixas Zas 

Daniel Castro García 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 22/07/2021 09:25:12 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 22/07/2021 09:25:16 

 

Daniel Castro García  na data 22/07/2021 09:25:25 
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Á Mesa do Parlamento 

María González Albert, Noa Presas Bergantiños, Iago Tabarés Pérez-

Piñeiro e Manuel Lourenzo Sobral, deputadas e deputados do Grupo Parlamentar 

do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre a 

eliminación de profesorado e peche de grupos educativos no CEIP Xosé Manuel Folla 

Respino de Vilamartín de Valdeorras. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O CEIP Xosé Manuel Folla Respino é o único centro escolar no concello de 

Vilamartín de Valdeorras; un concello con 1.812 habitantes situado na comarca máis 

oriental de Galiza. Este centro pechou o 30 de xuño con 21 alumnas e alumnos 

matriculados para o curso 21/22, o que levou á Consellaría de Cultura, Educación e 

Universidade a anunciar a eliminación de todas as prazas de profesorado 

especializado que estaban vinculadas ao centro. 

Así, un centro que a día de hoxe contaba con 4 profesionais pasará, se 

ninguén o remedia, a principiar o curso en setembro con só 2 profesores e medio 

perdendo polo camiño todo o profesorado especialista o que levará, entre outras 

cuestións, á perda do director do centro que está especializado en educación física. 

Este feito trae consigo un inevitábel proceso de deterioro da calidade do 

ensino ao propoñerse para o próximo curso a existencia de só dúas aulas de infantil e 

primaria. Unha que acollería a todo o alumnado de infantil unido ao de 1º de 
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Primaria (con 9 nenas e nenos) e unha segunda aula que unificaría ás nenas e nenos 

de 2º, 3º, 4º, 5º e 6º de Primaria. Este último grupo unirá cun único docente a rapaces 

de entre 6 e 12 anos. Deste xeito resulta evidente que a atención escolar decaerá de 

xeito acusado. 

Esta problemática é afrontada pola Xunta de Galiza de xeito expeditivo 

condenando ao CEIP Xosé Manuel Folla á desaparición en poucos anos e aos nenos 

e nenas que xa están matriculadas nel a un ensino condicionado pola falta de 

recursos humanos e materiais que en ningún caso garante o servizo público que a 

Administración galega está obrigada a proporcionar nin a igualdade de acceso a un 

ensino público de calidade. 

Así as cousas a Consellaría de Cultura, Educación e Universidade xa ten 

anunciado que independentemente do número final de matriculadxs que poida 

facerse efectivo en setembro non ten pensado modificar a decisión de eliminar o 

profesorado especialista no colexio de Vilamartín. 

Esta planificada política de desmantelamento posta en marcha pola Xunta de 

Galiza sérvese do único criterio das ratios de alumnado para pechar aulas e colexios, 

o que está a supor un problema xeneralizado no rural galego condenando aos 

colexios das contornas rurais á progresiva desaparición e polo tanto colaborando co 

despoboamento. 

A decisión da Consellaría está a provocar un enorme malestar na comunidade 

educativa e no conxunto da cidadanía de Vilamartín de Valdeorras, deixando ás 

claras de novo o desprezo do Partido Popular cara calquera tipo de diálogo coa 

comunidade educativa e a propia supervivencia do rural neste país. Ao tempo, 
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redunda no xa triste balanzo destes anos de Goberno de Alberto Núñez Feijoo no 

que atinxe ao ensino galego; sumando récords de recortes en aulas, escolas e 

profesorado eliminado; empobrecendo inexorabelmente o sistema educativo deste 

país e nomeadamente o do medio rural. 

Desde o BNG vemos con indignación este ataque frontal ao CEIP Manuel 

Folla Respino de Vilamartín; ataque que resulta inaceptábel para as familias usuarias 

do centro e que non oferta máis posibilidades ao concello de Vilamartín que avanzar 

a pasos axigantados cara o despoboamento e o abandono. 

 

Por todo o exposto fomúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

-É consciente o goberno galego das consecuencias para Vilamartín de 

Valdeorras deste recorte de profesorado e aulas no CEIP Xosé Manuel Folla 

Respino? 

- Ten previsto a Xunta de Galiza rexeitar a proposta do servizo de Inspección 

de suprimir as especialidades de profesorado no CEIP Xosé Manuel Folla Respino 

de Vilamartín de Valdeorras? 

- Consideran a posibilidade de manter a actual estrutura formativa do CEIP 

Xosé Manuel Folla Respino cunha unidade de infantil e 3 unidades de Primaria? 

- Valoran a posibilidade de modificar o seu sistema de ratios para bonificar 

aos centros do rural de Galiza pola función estabilizadora de poboación nas súas 

respectivas localidades? 
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- Teñen algún tipo de proxección do número de aulas e centros que teñen 

previsto pechar no rural galego nos próximos 3 anos tendo a conta os datos dos 

últimos 10 anos nese sentido? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: María González Albert 

Noa Presas Bergantiños 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Manuel Lourenzo Sobral 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María González Albert  na data 22/07/2021 09:26:58 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 22/07/2021 09:27:08 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 22/07/2021 09:27:17 

 

Manuel Antonio Lourenzo Sobral  na data 22/07/2021 09:27:24 
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Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Pablo Arangüena Fernández, Luís Manuel Álvarez 

Martínez e Patricia Otero Rodríguez, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, 

Obras Públicas, Medio Ambiente e Servicios. 

O pasado venres 16 de Xullo publicouse a Sentencia da Audiencia Nacional que 

resolvía o recurso interposto pola  asociación medioambietal GREENPEACE e o 

Concello de Pontevedra contra a concesión dunha prórroga de 60 anos a empresa 

pasteira Ence, outorgada polo goberno de Mariano Rajoy no ano 2016. 

 

A sentenza no seu fallo estima o recurso interposto por entender que a situación 

na que se atopa esta pasteira, isto é en zona de dominio marítimo terrestre, non é 

axeitada a dereito. 

E mantén que a lexislación unicamente permite esta localización cando se trata de 

actividades ou instalacións que, dada a súa configuración e especiais 

características, deben estar situadas no dominio público marítimo terrestre, isto é, 

actividades que pola súa natureza non poden situarse noutro lugar, non por razóns 

de interese ou conveniencia, senón pola súa vinculación co dominio público, 

vinculación que esixe a súa ocupación no desenvolvemento da citada actividade.  

E entende que esa vinculación da planta de celulosa co dominio público marítimo 

terrestre, no sentido exposto e a os efectos deste artigo 32.1 da Lei de Costas, de 

toda a proba practicada nos autos non resultou acreditada.  

Tras esta resolución e a espera da firmeza da Sentenza, a Administración 

competente en materia de desenvolvemento industrial de Galicia, que é a Xunta 

de Galicia, ten que buscar unha solución que permita a continuidade desta 

actividade industrial en Galicia. 
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Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Todos somos conscientes da importancia que ten este actividade para a economía 

galega e do número de postos de traballo, directos e indirectos, que esta xera, 

polo tanto, non podemos permitir que o traslado da mesma sexa fora do noso 

territorio. 

É momento de poñerse a traballar coa empresa para acadar unha solución xusta 

que permita manter todos eses postos de traballo. 

 

Agora o goberno progresista de España lidera unha mesa de diálogo, na que 

participan a empresa, as diferentes administracións e os representantes dos 

traballadores, para tratar de acadar un consenso que leve ao  traslado da pasteira 

dentro do noso territorio. 

 

Pero isto so non chega xa que se necesita vontade real por parte do goberno de 

Feijóo, que non fixo nada durante este tempo, a pesar de ter a Xunta de Galicia, 

as competencias exclusiva en materia de industria e desenvolvemento económico 

do territorio. 

 
Levamos meses falando da oportunidade dos fondos europeos, para impulsar 

proxectos que teñan como obxectivo transformar a sociedade e atopar soluciones 

reais aos retos máis complexos, como a dixitalización, a transición ecolóxica ou a 

igualdade. 

 
Dende o Grupo Parlamentario Socialista creemos que, polo tanto, temos unha 

oportunidade histórica, para trasladar a empresa e ampliar a súa produción 

permitindo que acabara o ciclo. 

 
A Xunta de Galicia ten que deixar de botar balóns fora e poñerse a traballar, para 

dar un futuro a Ence no noso territorio, un futuro a todos eses postos de traballo e 

a economía galega. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 
 

1. Está o goberno da Xunta de Galicia a buscar un emprazamento alternativo 

para a empresa Ence? 

2. Que ten previsto facer o goberno da Xunta de Galicia para que a empresa 

Ence manteña a súa localización en Galicia? 
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3. Como vai actuar o Goberno galego para evitar o risco de perda desta 

actividade industrial e de centos de postos de traballo? 

 

Pazo do Parlamento, 21 de xullo do 2021 

 

Asdo.: Paloma Castro Rey 

   Pablo Arangüena Fernández 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   Patricia Otero Rodríguez 

Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 22/07/2021 09:24:54 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 22/07/2021 09:25:02 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 22/07/2021 09:25:14 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 22/07/2021 09:25:24 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
5t

K
f5

B
ZO

E
0

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

69657

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO5tKf5BZOE0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

Paloma Castro Rey, Pablo Arangüena Fernández, Carmen Rodríguez 

Dacosta e Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, deputadas e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de 

Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

Os incendios forestais son unha ameaza que afecta hoxe en día, de xeito xeral, 

non só ao patrimonio forestal público e privado (tanto montes de particulares, 

montes veciñais en man común e montes de varas), senón tamén aos recursos 

naturais e ao mantemento e desenvolvemento da actividade humana no medio 

rural.  

Cómpre, pois, un enfoque global na actuación preventiva ante os incendios 

forestais, de xeito que as medidas que se implementen abrangan todo o territorio.  

Na actualidade, todos os concellos de Galicia, segundo o disposto na Orde do 18 

de abril do 2007 pola que se zonifica o territorio con base no risco espacial de 

incendio forestal, están declarados de alto ou medio risco de incendio, polo que 

poden ser obxecto de financiamento con FEADER.  

O 26 de decembro de 2018  a Xunta de Galicia, as deputacións provinciais e a 

Fegamp, firman un convenio de colaboración, en materia de emerxencias, 

prevención e defensa contra incendios forestais para o desenvolvemento e apoio 

do funcionamento dos Grupos de Emerxencia Supramunicipais (GES), con 

vixencia dende a data da súa sinatura ata o 31 de decembro de 2021.  

Os GES complementan a atención das emerxencias e extinción de incendios 

forestais, xunto cos parques de bombeiros municipais e os parques de bombeiros 

comarcais, de forma que cubrirán zonas desprovistas de servizos de emerxencia, 

cun ámbito de actuación superior ao municipal, sen que os límites administrativos 

das provincias supoñan obstáculos á hora de intervir en zonas perimetrais ás 

sedes de localización dos ditos grupos.  

Tamén participarán en labores de prevención de incendios.  
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Para acadar esta colaboración pretendida, as partes comprométense neste 

convenio a asumir o seguinte financiamento: o 52,5 %  por parte dos 

departamentos da Xunta de Galicia e o 47,5 %, das entidades locais (deputacións 

provinciais 40 %, concellos 7,5 %).  

Durante estes anos de vixencia do convenio, xurdiron moitos problemas, 

principalmente derivados da falla de coordinación, falla de persoal, ou de 

capacidade técnica dalgúns concellos. 

No mes de decembro deste ano expira a vixencia deste convenio, polo que dende 

o Grupo Socialista entendemos necesario que o Goberno da Xunta de Galicia se 

poña a traballar xa no próximo convenio. 

Un convenio que se leve a cabo de forma consensuada entre a Xunta de Galicia, 

as deputacións e a Fegamp, así como con AGESA e persoal experto na materia e 

que poda así mellorar o anterior, en aspectos tan importantes como a 

coordinación; a necesidade de aumentar a 3 a quenda obrigatoria do servizo; 

modificar a denominación a Bombeiros - GES; a creación dunha bolsa de traballo 

para cubrir as baixas;  ou a delimitación das tarefas que este grupo ten que 

desempeñar, entre outras. 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Cando ten previsto o goberno da Xunta comezar a traballar na redacción 

dun novo convenio de colaboración, en materia de emerxencias, 

prevención e defensa contra incendios forestais para o desenvolvemento e 

apoio do funcionamento dos Grupos de Emerxencia Supramunicipais 

(GES)? 

2. Vai o goberno da Xunta de Galicia consensuar previo a redacción do novo 

convenio, coas deputacións provinciais, a Fegamp, e as asociación 

representantes das persoas traballadoras do sector? 

3. Ten previsto o goberno da Xunta de Galicia corrixir as eivas do convenio 

vixente que levaron a deficiencias no funcionamento deste servicio? 

4. Como valora o goberno da Xunta de Galicia o funcionamento dos GES 

durante estes anos de vixencia do convenio? 
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5. Que aspectos entende mellorables respecto á situación actual? 

 

  Pazo do Parlamento, 22 de xullo do 2021 

  Asdo.: Paloma Castro Rey 

    Pablo Arangüena Fernández 

    Carmen Rodríguez Dacosta 

    Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

  Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre a EDAR do Polígono da Madanela de Melide. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Houbo un tempo en que cada concello tiña o seu vertedoiro de residuos 

particular onde se vertía, queimaba e enterraba o contido dos contedores de lixo porque 

se puxera de moda aquilo da "recollida de basura" e ninguén quería quedar atrás. 

Tamén se puxera de moda o dos Parques Industriais e os concellos, quen máis 

quen menos, procuraron solo e montaron o seu parque, improvisadamente, sen orde nin 

concerto, vaia, da maneira en que algúns alcaldes e alcaldesas fan as cousas neste País 

do ...ti vai facendo... 

E en Melide apareceu o Parque Industrial da Madanela coa súa iluminación, as 

súas beirarrúas, electricidade... vaia de todo, porque tamén tiña onde botar as augas 

residuais de orixe industrial: un regato que ía directamente ao Furelos. 

E o Furelos pandou con todo. Anos e anos de goberno do PP e ninguén se 

preocupou polas verteduras de todo tipo... Vaia moitos veciños e veciñas si e A 

Asociación de Troiteiros Río Furelos tamén. Mais de parte das autoridades tanto 

municipais coma do goberno galego un NON rotundo a excepción do período do BNG 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
G

N
n4

3a
C

7m
1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

69661

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROGNn43aC7m1
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

na alcaldía, que conseguida unha subvención para unha EDAR foi aproveitada a 

situación para, coa burocracia por desculpa, recuperar a alcaldía. 

E agora que outra vez o PP está na oposición en Melide a depuración das augas 

residuais industriais do polígono da Madanela volven ser motivo de ataques do PP ao 

goberno municipal e saen á luz as máis peregrinas ideas. 

É agora, pois, e non,  hai tres, catro anos...que a Xunta de Galiza presiona ao 

concello para que solvente o problema, logo de mil e unha irregularidades desde o 

nacemento do polígono.  

Hai arredor de 15 días que nun acordo municipal o concello liberou 1.452.000 

euros do remanente de tesourería para sumarse a unha feliz idea de Augas de Galiza e 

avala un proxecto que ao noso ver non ten pes nin cabeza: a conexión das augas fecais 

do polígono industrial da Madanela coa depuradora urbana de augas residuais.  

Este proxecto cualifica os residuos do polígono coma augas fecais e nace, 

disque, da imposibilidade de asumir polo concello o custo dunha EDAR industrial que, 

segundo di a ex-alcaldesa, ascendería a 6 ME  cuns gastos de explotación de 1,7 ME en 

cinco anos. 

Os 1,4 ME liberados polo Concello hai pouco para facer a xa mencionada 

conexión, serían a terceira parte do custo total pois gardan a esperanza de que a 

Deputación e a Xunta poñan os outros dous terzos. Se as contas non fallan estamos pois 

a falar dun orzamento total da obra de 4.350.000 euros. 

A todas luces trátase dun  "apaño" que cambiará a vertedura de sufridor pero que 

non solucionará o problema e podería agravalo. 
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Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

Quen asina e avala o proxecto de  conexión das augas industriais do polígono 

industrial da Madanela coa depuradora urbana de augas residuais ? 

Cre o Goberno galego que este transvase é a solución idónea de tratamento das 

augas residuais industriais do polígono? 

Poden cualificarse como augas fecais as verteduras que reiteradamente se fan ao 

río Furelos? 

Cal é a súa composición? 

Se son logo augas fecais as do polígono, cal é a razón pola que non se instala 

unha EDAR de fecais no mesmo polígono? 

Que se ten feito coas múltiples denuncias de verteduras, cantos expedientes de 

sancións se teñen incoado e de que contías de sancións, se as houbo, estamos a falar? 

Existe o compromiso formal, por parte do Goberno galego, de achegar a 

cantidade de 1.450.000 euros tal como fala a portavoz da oposición melidense ? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Alexandra Fernández Gómez 
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Luis Bará Torres 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas,  Luis Bará Torres e  Paulo Ríos Santomé, deputados 

e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, sobre as irregularidades no funcionamento das novas liñas de 

transporte metropolitano na comarca da Coruña. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A posta en funcionamento das concesións de novas liñas de transporte de 

pasaxeiros en autobús puxo en evidencia as carencias do novo mapa de liñas, no que se 

ben se incluíron algunhas das demandas veciñais da contorna afectada, moitas outras, 

principalmente as da zona rural, amosaron o desapego do Partido Popular pola necesaria 

dinamización dos servizos públicos no medio rural. 

A maiores diso, nos primeiros quince días puxéronse de manifesto varias 

cuestións que amosan tamén a carencia de sensibilidade polos usuarios e a falta de 

planificación das empresas concesionarias, antes de iniciar os servizos o día 23 de 

decembro, así como a falla de control da Xunta tal como lles correspondería: 

1. Os novos itinerarios están producindo confusión e/ou está habendo 

incumprimentos de horarios e paradas por parte da empresa concesionaria que 

multiplican esa confusión entre os usuarios. 

2. Chegaron queixas ao BNG de varias localidades, entre outras da 

comarca da Coruña, a respecto do cobro nos trasbordos que se publicitaron como 
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gratuítos. Non é ata o 4 de xaneiro cando a empresa resposta admitíndoo, a través das 

redes sociais, e propón que se garden os recibos para reclamalos na estación de 

autobuses, algo ben pouco probábel con carácter retroactivo. 

3. Non hai unha aplicación informática que permita coñecer o tempo que 

falta para chegar o bus á nosa parada ou que nos permita planificar o noso itinerario e 

tempo antes de saír. Algo que xa existe hai tempo noutras localidades galegas como A 

Coruña. Mesmo o bus metropolitano até esta renovación das liñas dispoñía dunha 

ferramenta, que se ben precaria por non ofrecer datos en tempo real, resultaba útil. Esta 

app foi solicitada nas alegacións que fixeron veciños e veciñas da comarca así como o 

propio BNG, até o de agora sen resposta positiva. 

4. Nos mapas de rutas que parecen ser extraídos dos itinerarios que publica 

a Xunta na web https://www.bus.gal/gl/servizos/concellos de servizo metropolitano de 

Galicia, os topónimos son frecuentemente deturpados, incumprindo o nomenclátor  

oficial. Poñemos por exemplo Home por Ombre, Orro pueblo por Orro Vello, Orro 

ponte por Orro Novo, Caíñas por As Caíñas, O Xalo por Xalo, Celas de Peiro por 

Celas... 

5. O reinicio do sistema de liñas e empresas concesionarias debería 

acompañarse de instrucións claras ás empresas para dar cumprimento ás obrigas do 

título VI, DA ADMINISTRACIÓN AUTONÓMICA E A FUNCIÓN 

NORMALIZADORA, da Lei de Normalización Lingüística, na súa comunicación coas 

usuarias do transporte. 

Por tanto, a Xunta de Galiza debe asumir a dirección técnica e seguimento do 

proceso de normalización, asesorar a administración e particulares e coordinar os 
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servizos encamiñados a conseguir os obxectivos, para que as concesionarias teñan en 

conta a LNL. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

É coñecedora a Xunta de Galiza das múltiples deficiencias recollidas pola 

veciñanza da área metropolitana da Coruña en relación á posta en andamento do novo 

mapa de liñas de transporte de pasaxeiros en autobús? 

Que mecanismos de corrección ten posto en marcha? 

Como vai garantir a Xunta o correcto funcionamento como servizo público das 

empresas de transporte concesionadas? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Paulo Ríos Santómé 

Luis Bará Torres 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Xosé Luis Bará Torres  na data 22/07/2021 09:56:19 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 22/07/2021 09:56:23 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 22/07/2021 09:56:28 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Daniel Pérez López, deputados do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre 

sobre o proxecto de repotenciación do parque eólico do promontorio do Roncudo en 

Corme (Ponteceso). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Xunta de Galiza aprobou o proxecto de repotenciación do parque eólico G3 

Corme, situado no promontorio do Roncudo, que vai supoñer o cambio de 61 

aeroxeradores de 3º m de alto e 31 m de diámetro do rotor por muíños de 93 m de altura 

e 114 m de diámetro de rotor.  

Os novos aeroxeradores están situados nun lugar de grande interese ambiental e 

cultural. Afectan a espazos protexidos pola Rede Natura (ZEPA e ZEPVN), unha área 

de especial interese paisaxístico e espazos con xacementos arqueolóxicos. Na zona 

tamén existen hábitats de turbeiras e un humidal protexido, o Pozo da Lagoa. 

Nos traballos previos á instalación dos novos aeroxeradores a empresa EDP 

Renovabéis está a realizar impactantes movementos de terras, excavacións e 

explanacións tanto para construír as bases dos muíños, para as pistas de acceso (que 

máis parecen autopistas) e para as vías de evacuación. Tal como se pode comprobar nas 

imaxes adxuntas, estas obras están a ter un forte impacto nunha paisaxe protexida e de 

elevados valores naturais e culturais. Ademais, por se isto non fose suficiente, a empresa 
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benefíciase dunha normativa e dun trato favorábel por parte da administración, que lle 

permite deixar no lugar a cimentación dos aeroxeradores antigos que foron retirados.  

Se se permiten estas intervencións devastadoras dentro ou nas proximidades da 

Rede Natura, nas inmediacións dun humidal protexido e no ámbito de protección de 

xacementos de arte rupestre, que impactos podemos agardar noutros lugares que non 

contan con esta suposta protección? 

Ademais do forte impacto destas obras no territorio e na paisaxe, a tramitación 

do proxecto caracterizouse pola opacidade, pola falta de información, pola nula 

participación e polos abusos e irregularidades cometidos pola empresa coa complicidade 

das administracións, nomeadamente da Xunta de Galiza. Por parte das persoas 

propietarias de terreos afectados polo parque denunciáronse diante do goberno galego 

numerosas ilegalidades como pistas construídas en terreos sen expropiar, expropiación 

de fincas que xa están ocupadas polo parque antigo e polo novo, ou modificacións de 

contratos en vigor, máis favorábeis para as persoas propietarias, e que tiñan una 

vixencia de 25 anos. 

Malia que asociacións veciñais e persoas propietarias pediron o amparo e a 

supervisión da Xunta no proceso de ocupación dos terreos, a resposta da administración 

galega foi evasiva, permitindo que na práctica se perpetrase una especie de dereito de 

pernada medieval adaptado ao século XXI.  

Ademais de modificar a lexislación para favorecer os intereses de grandes 

grupos económicos, tanto a Consellaría de Industria como a de Medio Ambiente 

protexen, amparan e consenten os abusos e irregularidades cometidos por estas 

empresas depredadoras, deixando a veciñanza nunha absoluta indefensión. No canto de 
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poñerse do lado da veciñanza e defender os seus dereitos, a administración galega actúa 

ao servizo dos intereses de empresas de dubidosa reputación e moi malas prácticas. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

- Considera o Goberno galego que as obras do proxecto de repotenciación do 

parque eólico G3 Corme respectan os valores naturais, paisaxísticos e culturais do 

promontorio do Roncudo, especialmente no que ten que ver con espazos naturais 

protexidos baixo a figura da Rede Natura? 

- Que inspeccións fixo a administración galega para comprobar o impacto e a 

legalidade das obras de excavacións e explanacións para a construción de pistas de 

acceso? 

- Que medidas adoptou o Goberno galego para garantir a protección dos valores 

naturais, paisaxísticos e culturais do promontorio do Roncudo? 

- Comprobou a Xunta a afección das obras ao humidal protexido do Pozo da 

Lagoa e tomou algunha medida para garantir a súa protección? 

- Ten coñecemento a Xunta das denuncias das persoas afectadas de 

irregularidades e abusos por parte da empresa promotora do parque? 

- Que actuacións realizou o goberno galego para defender os dereitos da 

veciñanza diante destas irregularidades e abusos? 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
55

Y
8Z

0h
N

x9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

69671

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO55Y8Z0hNx9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Daniel Pérez López 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 22/07/2021 10:02:09 

 

Daniel Pérez López  na data 22/07/2021 10:02:18 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre a mellora da estrada autonómica PO-543 entre 

Pontevedra e Marín . 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A estrada PO 546, coñecida como “estrada vella de Marín” é a vía de 

comunicación tradicional entre Pontevedra e Marín, con unha lonxitude de 

aproximadamente 6 km e medio. Discorre en paralelo coa vía do tren ao Porto e a 

autovía de Marín ou PO 11. Parte do barrio de Mollavao e chega ata o núcleo urbano de 

Marín pasando polos núcleos de Ponte Muíños, A Igrexa, o Roxo, Os Praceres e 

Estribela, na parroquia de Lourizán. 

Con respecto ao treito de Mollavao, plenamente urbano, no que existe un centro 

escolar e un centro de saúde, o concello de Pontevedra manifestou o seu interese en 

asumir o traspaso do vial e impulsar as obras de urbanización para integralo na trama 

urbana da cidade. Esta actuación está actualmente pendente en tramitación, e prevese a 

súa execución por medio dun convenio entre o concello e a Deputación de Pontevedra. 

Polo que se refire ao resto do trazado entre Mollavao e Marín, o seu estado é 

moi deficiente ao paso polo concello de Pontevedra: 
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- trátase dunha vía con moitas deficiencias en materia de seguridade, sobre todo 

para o tránsito peonil e ciclista.  

- carece de beirarrúas e beiravías transitábeis.  

- presenta graves deficiencias en materia de accesibilidade.  

- ten carencias en materia de sinalización e alumeado.  

- as marxes presentan un estado de absoluto abandono... 

En tanto que o treito pontevedrés leva practicamente 40 anos sen que se lle 

puxese a man enriba, mais alá duns metros de beirarrúas que incumpren a normativa de 

accesibilidade, na zona de Marín estase a realizar a urbanización do treito da PO 546 

que corresponde coa Avenida Concepción Arenal mediante un convenio entre a Xunta 

de Galiza e o concello, con un investimento de 1,6 millóns, dos que a administración 

autonómica pon o 80%. 

Cómpre ter en conta que se trata dun vial que ten unha elevada intensidade de 

tráfico, unha parte del de camións que acceden por esta estrada á fábrica de ENCE, e 

que atravesa varios núcleos de poboación, polo que desde o BNG entendemos que se 

debería acometer unha reforma integral para mellorar a seguridade viaria e a 

accesibilidade, creando unha senda peonil de entre 1,5 e 2,5 metros de ancho na marxe 

dereita en dirección Marín. Para levar a cabo esta reforma pódense aproveitar as 

beiravías actuais nalgúns treitos e noutros o paseo pode ir voado dados os desniveis que 

hai que salvar. Nalgunhas zonas habería que estudar tamén a posibilidade de realizar 

expropiacións. 
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Esta reforma integral debería incluír a mellora das interseccións con outras vías, 

a construción de pasos de peóns seguros, e procurar solucións diferenciadas para os 

seguintes ámbitos: 

- a zona de Mollavao comprendida entre o viaduto do tren e a urbanización de 

Ponte Muíños, na marxe esquerda, na que existe espazo para a dotación de beirarrúas ou 

dunha senda peonil. 

- o treito do núcleo da Igrexa, no que existe moi pouco espazo dispoñíbel entre a 

calzada e as vivendas. 

- o núcleo dos Praceres, no que cómpre reordenar o estacionamento e dotar de 

beirarrúas. 

- o lugar do Rozo cos accesos á estación do Areeiro e á Carballeira.  

- o paso pola núcleo urbano de Estribela, no que é necesaria a urbanización 

completa dando continuidade á xa realizada na parte de Marín.  

Tamén merece un tratamento específico a marxe dereita entre Mollavao e Ponte 

Muíños, onde existen terreos sobrantes entre a estrada PO 546 e a vía do tren que se 

deberían acondicionar para crear un miradoiro sobre a ría.  

Na reforma da estrada tamén se deben estudar solucións para favorecer a 

mobilidade ciclista, toda vez que se trata da única opción para circular en bicicleta entre 

Pontevedra e Marín desde que se prohibiu o tránsito pola autovía. 

Por último, a realización desta reforma integral podería aproveitarse para 

renovar e modernizar as redes de abastecemento de auga e de saneamento, no caso de 

que sexa necesario. 
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Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

Ten previsto o goberno galego acometer a reforma integral da estrada PO 546 

entre Mollavao e Estribela? 

Considera a Xunta que esta estrada cumpre os requisitos mínimos en materia de 

accesibilidade, seguridade viaria, e mobilidade peonil e ciclista? 

Que investimentos realizou o goberno galego nesta estrada nos últimos 10 anos? 

Ten previsto a Xunta urbanizar o treito da PO 546 ao paso polo núcleo urbano 

de Estribela nas mesmas condicións coas que se fixo a reforma da Avenida de 

Concepción Arenal en Marín? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santómé 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
il0

W
k8

V
6m

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

69676

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROil0Wk8V6m5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

5 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 22/07/2021 10:03:31 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 22/07/2021 10:03:38 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 22/07/2021 10:03:44 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre a redución da superficie de plantacións de 

eucalipto en determinados espazos e tipos de solo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As políticas forestais e de montes da Xunta de Galiza levaron nas últimas 

décadas a unha expansión descontrolada do eucalipto. Ademais das plantacións 

vinculadas principalmente á fabricación de pasta de papel, nos últimos anos proliferaron 

as plantacións relacionadas con potenciais aproveitamentos para centrais eléctricas de 

biomasa e outros usos industriais. 

A expansión descontrolada dos cultivos de eucalipto xa supera amplamente as 

previsións do Plan Forestal de Galiza e esténdese por amplas zonas do país que ate fai 

pouco estaban libres desta especie polo fomento das plantacións do eucalipto nitens, que 

se adapta a zonas máis frías e máis altas. Ao mesmo tempo, a eucaliptización está 

provocando a forestación de terras agrarias e está alterando os ecosistemas de espazos 

naturais protexidos, de bosques de ribeira e de concas fluviais. 

Mentres que o Plan Director da Rede Natura e o Catálogo e as Directrices da 

Paisaxe establecen restricións ás plantacións de eucaliptos nos espazos naturais 

protexidos e nas Áreas de Especial Interese Paisaxístico, a realidade é que as 

plantacións desta especie ocupan xa máis de 5.000 hectáreas en espazos protexidos, 
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segundo un estudo das Universidades de Oviedo e León. Nas Fragas do Eume, os 

eucaliptais ocupan o 13% das 9.000 hectáreas do parque natural. Na provincia da 

Coruña, o eucalipto ocupa o 44% do total de superficie de bosques. 

Segundo o estudo realizado pola Escola Politécnica de Mieres e pola Facultade 

de Enxeñaría Agrícola e Forestal de León, o cambio climático vai facer aumentar a 

superficie apta para estes cultivos, sobre todo na provincia de Ourense. Segundo estas 

previsións, no ano 2050 habería un 40% máis de superficie apta para a plantación de 

eucaliptos, ata chegar aos 1,2 millóns de hectáreas. Unha das consecuencias deste 

proceso será a presión sobre zonas propicias para o bosque máis naturais e de maior 

biodiversidade. 

Máis alá do debate de fondo sobre as plantacións de eucalipto, os seus 

aproveitamentos, o modelo económico ao que serven,  e as súas consecuencias nos 

solos, nos incendios, nas reservas de auga e na biodiversidade, parece evidente a 

necesidade de ordenar, regular e restrinxir as plantacións e a expansión do eucalipto en 

determinadas zonas especialmente sensíbeis e en terras que poidan ter potencialidades 

para usos agrarios, pastos,  bosques de frondosas e usos multifuncionais do monte. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

- Que valoración fai a Xunta de Galiza sobre o estudo publicado polas 

Universidades de Oviedo e León sobre a expansión do eucalipto en espazos naturais 

protexidos? 
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- Que previsións ten o Goberno galego para reducir a presenza do eucalipto en 

espazos naturais protexidos e en Áreas de Especial Interese Paisaxístico? 

- Que plans ten a Xunta para a recuperación de terras agrarias forestadas 

ilegalmente? 

- Que previsións ten o Goberno galego para reducir a presión das plantacións de 

eucaliptos sobre zonas de pastos e sobre bosques de maior biodiversidade? 

- Considera a Xunta de Galiza necesario establecer unha moratoria nas 

plantacións de eucaliptos nitens? 

- Considera o Goberno galego que os usos das terras agrarias e dos montes 

galegos deben están determinados polos intereses de grandes empresas extractivas dos 

sectores forestal, enerxético ou mineiro? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
P

bW
i3

2f
P

I3
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

69680

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
jy

B
xY

H
qm

s7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROPbWi32fPI3
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGjyBxYHqms7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 22/07/2021 10:04:47 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 22/07/2021 10:04:51 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 22/07/2021 10:04:57 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre os novos contratos no transporte público por 

estrada. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A elaboración, aprobación e desenvolvemento do Plan de transporte público de 

Galiza é un proceso cheo de sombras e sospeitas de irregularidades cando non de 

ilegalidades manifestas. Todo este proceso caracterizouse desde o comezo pola falta de 

previsión e planificación, polas présas e pola preminencia dos intereses das grandes 

empresas do sector do transporte público por estrada. 

Este xeito de proceder, escurantista, apresurado e pouco garantista, está a 

caracterizar tamén o proceso de licitación dos novos contratos do transporte público, no 

que se está a cumprir o guión que anunciaba a concentración dos grandes contratos 

nunhas poucas empresas, nun reparto que foi anunciado fai moito tempo e que coincide 

co acontecido no sector do transporte en ambulancias. 

Este modus operandi da Consellaría de Infraestruturas e Mobilidade deu lugar a 

diversas reclamación e alegacións diante do TACGAL e da Comisión Galega da 

Competencia. 
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Na tramitación destes contratos obsérvanse numerosas carencias e 

irregularidades, así como cambios nos pregos, derivados das resolución do TACGAL e 

das alegacións presentadas por distintos operadores, que distorsionan gravemente o 

obxecto do contrato e os cálculos dos custos. 

Por outra parte, todo o procedemento viuse alterado pola crise sanitaria, 

económica e social provocada pola COVID 19, que está alterando de maneira 

significativa as previsións sobre a demanda e uso dos servizos de transporte. Unha 

situación que debería dar pé cando menos á revisión dos datos de demanda e ingresos 

establecidas nos pregos. 

Ao mesmo tempo, resultado cando menos chamativo o papel de empresas 

consultoras da administración que suplantan a propia administración na tramitación e 

resolución destes expedientes. Empresas que na práctica actúan como unha 

administración paralela, suplantando tarefas e responsabilidades exclusivas da 

administración pública. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

Como valora a Xunta as denuncias sobre irregularidades e ilegalidades na 

tramitación dos novos contratos do transporte público por estrada? 

Considera a Xunta de Galiza que se está a producir unha posición de dominio no 

sector por parte de moi poucas empresas? 
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Ten coñecemento o Goberno galego de presións a pequenas e medianas 

empresas para que acepten as condición das grandes empresas para presentarse en UTE 

ás licitacións? 

Como cre que vai afectar a crise sanitaria á tramitación e posta en marcha dos 

novos contratos? 

Que empresas consultoras contratadas pola Xunta de Galiza participan na 

tramitación dos novos contratos e que tarefas realizan? 

Cantos contratos, para que obxecto e con que contía económica realizou a Xunta 

de Galiza coa empresa IPLAN desde 2016 a 2020? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santómé 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 22/07/2021 10:07:55 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 22/07/2021 10:07:58 
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Alexandra Fernández Gómez  na data 22/07/2021 10:08:04 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), dos ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre o tren de mercadorías e o 

Corredor Atlántico. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O desenvolvemento de infraestruturas ferroviarias modernas para o transporte 

de mercadorías é un elemento clave para o conectividade, a competitividade e o 

progreso dun país. Actualmente o 50% do tránsito entre a Península e Europa 

móvese a través da fachada atlántica, mais esta dimensión non se corresponde coa 

situación das infraestruturas ferroviarias. 

A situación de atraso destas infraestruturas e da conectividade con Europa é 

consecuencia de decisión políticas, que primaron outros intereses: a exclusión de 

Galiza e doutros territorios do noroeste da península ibérica da rede básica da Rede 

Transeuropea de Transportes (TEN-T) definida no Regulamento (UE) nº 1315/2013. 

E en consecuencia no mecanismo “Conectar Europa”, definido no Regulamento 

(UE) n1 1316/2013. 
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Nestes instrumentos priorizáronse, por decisión dos partidos estatais 

maioritarios, as conexións do Corredor Mediterráneo e do Corredor Central 

(chamado Corredor Atlántico mais que conecta os portos do sur de España e de 

Portugal con Europa a través de Madrid e de Valladolid). Neste deseño, Galiza foi 

ignorada e excluída, polo que se perdeu a posibilidade de entrar nos programas de 

investimentos do período 2014-2020. 

Este agravio foi denunciado por numerosas entidades galegas, e doutras 

comunidades próximas, o que levou a propoñer a extensión cara a Galiza do 

Corredor, unha extensión que se elevou o 28 de novembro de 2018 ao Parlamento 

Europeo, a través da proposta do novo regulamento do mecanismo “Conectar 

Europa” e que derroga os Regulamentos UE 1316/2013 e 283/2014. Esta proposta, 

que abre a porta á financiación das actuación ao abeiro do marco financeiro da 

Unión Europea para o período 2021-2027. Esta proposta foi aprobada polo 

Parlamento Europeo o 17 de abril de 2019. 

Cómpre ter en conta que os treitos da rede básica de transporte ferroviario de 

mercadorías deben cumprir os seguintes requisitos: 

- Electrificación da liña. 

-  Carga mínima en eixo de 22.5 t. 

- Velocidade de 100 km/h 

- Posibilidade de que circulen trens de 740 m de lonxitude 
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- Implantación de ERTMS. 

- Ancho estándar 1.435 mm 

Para poder conseguir o obxectivo de integración de Galiza na rede básica do 

Corredor Atlántico é imprescindíbel que se cumpran dous obxectivos: a dotación de 

partidas orzamentarias e a planificación das infraestruturas mediante a aprobación 

do Plan Director e dos proxectos construtivos. A este respecto, desde o BNG e desde 

moitas entidades e institución galegas contemplamos con preocupación o agravio 

comparativo a respecto dos investimentos, prazos e proxectos do Corredor 

Mediterráneo e do Atlántico (Central). E sobre todo a inexistencia de proxectos cos 

que poder concorrer ás convocatorias de fondos europeos, a poucos meses de que se 

abra a convocatoria de fondos europeos para os corredores ferroviarios ou de que se 

distribúan os fondos para a reconstrución. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

Como valora o goberno da Xunta a exclusión de Galiza da rede básica do 

Corredor Atlántico de mercadorías entre 2013 e 2018? 

Considera a Xunta que esta situación de agravio a Galiza forma parte dunha 

política de Estado? 
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Que propostas presentou a Xunta de Galiza en relación con esta materia entre 

2013 e 2018 e entre 2018 e 2020? 

Que xestións fixo o goberno galego diante da Comisión Europea? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 22/07/2021 10:09:48 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 22/07/2021 10:09:51 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 22/07/2021 10:09:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torre e Iria Carreira Pazos, deputado e deputada do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre a concesión mineira “Carmen”  situada en Santa Comba. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Na comarca de Santa Comba existe unha concesión mineira denominada 

“Carmen”. Trátase dunha concesión derivada que ostenta a empresa Galicia 

Tin&Tungsten até o ano 2068 e que inclúe a antiga explotación mineira de Barilongo. 

Por outra parte, diversas informacións xornalísticas fan referencia ao proxecto 

da empresa “Eurobattery Minerals” e a prospeccións de Ni en Castriz, Monte Maior e 

Monte Castelo, no concello de Santa Comba. Se ben trascendeu que non hai en 

tramitación ningún dereito mineiro a nome deste solicitante, existen dous dereitos 

mineiros en tramitación (permisos de investigación) para Ni en áreas próximas e 

supostamente con unha paraxénese mineral similar ao xacemento de Barilongo, no que 

tamén apareceu níquel. 

 

Diante da alarma cidadá e a falta de información sobre estes proxectos mineiros, 

formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 2ª : 

- Que dereitos mineiros están en tramitación para Sn, W, Ni, Co, Cu, Au, Ag, Pt, 

Nb, Ta e Li na provincia da Coruña? 
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- Que dereitos mineiros están vixentes para Sn, W, Ni, Co, Cu, Au, Ag, Pt, Nb, 

Ta e litio nos concellos da provincia da Coruña? 

-Cal é o estado de tramitación do permiso de investigación solicitado por 

Geoniquel SL 

- Ten coñecemento a Xunta de Galiza da realización de sondaxes ilegais, sen 

permiso de investigación previo, e en caso de resposta afirmativa por parte de quen? 

Que actuacións realizou a administración galega ao respecto? 

- Ten coñecemento a Xunta de Galiza de sondaxes de Litio, Cobre e Cobalto 

realizadas nas zonas de Castriz, Monte Maior e Monte Castelo, no concello de Santa 

Comba? Que actuacións realizou a administración galega ao respecto? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Iria Carreira Pazos 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 22/07/2021 10:11:11 
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Iria Carreira Pazos na data 22/07/2021 10:11:15 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Noa Presas Bergantiños, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado venres 13 de novembro de 2020, varios medios de comunicación 

informaban de que a Xunta de Galiza denegara a autorización do proxecto “Explotación 

da concesión derivada do permiso de Investigación Alberta I, 1ª fracción, n.º 4966.1 no 

T.M. de Beariz (Ourense)”. 

Así e todo, os colectivos e persoas que presentaron alegacións en relación con 

este proxecto non recibiron ningunha resposta nin comunicación ao respecto, polo que 

non lles consta ningún trámite administrativo oficial sobre a denegación da autorización 

de explotación e  sobre os motivos en que se basea esta decisión. 

Aínda que segundo as citadas referencias xornalísticas o motivo da denegación 

sería o informe negativo da Confederación Hidrográfica Miño Sil,  a realidade é que 

este informe ten data de 27 de novembro de 2019, polo que non parece ser a causa da 

citada denegación. 

No expediente constan as alegacións presentadas por diversos colectivos, no que 

se advirte de graves irregularidades na tramitación do expediente a funcionarios da 

Xunta, concretamente ao Xefe da Sección de Avaliación Ambiental da Dirección Xeral 
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de Calidade Ambiental e Cambio Climático da Consellería de Medio Ambiente, 

Territorio e Vivenda, e á Xefa do Servizo de Enerxía e Minas da Xefatura Territorial de 

Ourense da Consellería de Economía, Emprego e Industria, 

 

Polo anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral 

na Comisión 2ª: 

Cal é o estado de tramitación do expediente do proxecto “Explotación da 

concesión derivada do permiso de Investigación Alberta I, 1ª fracción, n.º 4966.1 no 

T.M. de Beariz (Ourense)”? 

Denegou a Xunta de Galiza a solicitude presentada pola empresa Recursos 

Minerales de Galicia? 

De ser así, cales foron as razóns desta denegación? 

Que departamento ou servizo tramitou esta denegación? 

Ten previsto a Xunta de Galiza comunicar esta resolución ás entidades alegantes 

e que solicitaron ser parte interesada no procedemento? 

Cantas solicitudes de investigación ou explotacións mineiras de litio, estaño, 

wolframio, tántalo e niobio se están tramitando en Galiza e onde están situadas? 

Ten coñecemento o goberno galego da intención da empresa RMG de presentar 

alegacións ou tramitar unha nova solicitude de concesión de explotación na zona de 

Beariz, Avión, Forcarei, Cerdedo e A Lama? 
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Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 22/07/2021 10:13:15 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 22/07/2021 10:13:22 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 22/07/2021 10:13:31 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Alexandra Fernández Gómez e Paulo Ríos Santomé, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, relativa á necesidade de aplicar descontos nas tarifas das 

autovías AG55 e AG57. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado ano 2019, a Xunta de Galiza aprobou bonificacións nas autovías de 

peaxe AG55 e AG57 que consisten no desconto do 50%  do custo para vehículos 

lixeiros e pesados que utilicen dispositivos de telepeaxe e entre as 00 h e 6 horas da 

mañá. 

Anteriormente a Xunta de Galiza aprobara un desconto do 25%  na viaxe de 

volta, cando a entrada e saída se produce no mesmo punto, que se aplica en días hábiles 

e para persoas usuarias que dispoñan de dispositivo de telepeaxe. 

A finais do ano 2019, a Xunta de Galiza solicitou aso goberno do Estado 

aplicación na AP 9 de descontos do 25% da viaxe de volta, tal como se vén aplicando 

nas autovías de titularidade autonómica. 

Como consecuencia do acordo de investidura asinado polo BNG e PSOE en 

xaneiro de 2020, o anteproxecto de orzamentos do Estado para o 2021 inclúen unha 

partida para bonificacións das peaxes na AP9, cunha dotación de 50 millóns de euros. 
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Esta cantidade servirá para aplicar bonificacións a persoas usuarias habituais, cando 

menos do 50% na viaxe de volta. 

En consecuencia con esta medida, o goberno galego debería incluír cando 

menos unha medida similar nos orzamentos do ano 2021, de maneira que as persoas 

usuarias da AG 55 e AG 57 se beneficien destes descontos nas viaxes de ida e volta. 

Cómpre ter en conta que as áreas de Vigo-Val Miñor e Coruña-Bergantiños 

sofren un agravio e unha forte discriminación a respecto doutras zonas de Galiza que 

contan con autovías libres de peaxe (con peaxe na sombra, pagada con cargo aos 

orzamentos da Xunta), como é o caso do Morrazo, O Salnés, A Barbanza e Santiago-

Brión. É así que as peaxes na AG 55 e AG57 provocan efectos negativos na mobilidade 

para persoas e empresas que teñen que facer desprazamentos cara ás áreas de Vigo e 

Coruña principalmente, por motivos laborais, de estudos ou de acceso a centros de 

saúde e hospitais. Tamén resulta unha pesada carga e un lastre para a competitividade 

das empresas, que ven como as peaxes encarecen o custo do transporte das mercadorías 

cara aos seus destinos. 

Por outra parte, a existencia de peaxes provoca outro efecto negativo no 

incremento do tráfico nas estradas convencionais, que atravesan zonas con unha lata 

densidade de poboación e con numerosas travesías urbanas. É por iso que se debería 

estudar o rescate das concesións das citadas autovías, para evitar o agravio comparativo 

entre unhas comarcas e outras. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 
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Ten previsto a Xunta de Galiza aplicar descontos do 50%  nas viaxes de volta 

nas autovías de titularidade autonómica AG 55 e AG 57? 

Prevé o goberno galego aplicar na AG 55 e na AG 57 os mesmos descontos que 

se apliquen na AP9 no 2021? 

Considera xusta a situación de agravio que sofren as persoas e empresas destas 

áreas, a respecto doutras que contan con autovías autonómicas libres de peaxe? 

Pensa o goberno galego que o abaratamento a curto prazo con maiores 

descontos, e a gratuidade a medio prazo, terían unha incidencia moi positiva na 

seguridade viaria  e na mellora da calidade de vida da contorna das estradas 

convencionais do Val Miñor-Vigo e de Bergantiños-A Coruña? 

Considera necesario o goberno galego facer un estudo sobre o rescate da 

concesión da AG55 e AG57 de modo que se acabe coa discriminación que sofren as 

persoas usuarias destas autovías a respecto doutras de titularidade autonómica que son 

gratuítas? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé  

Deputados e deputada do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Ramón Fernández Alfonzo, Paulo Ríos Santomé e 

Alexandra Fernández Gómez, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre a 

situación do río Eume. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O recente episodio de turbidez e contaminación do río Eume, que entre outras 

consecuencias provocou a interrupción do subministro de auga a Pontedeume, é tan só a 

punta do iceberg dun grave problema ambiental que sofre este río e a súa bacía debido 

principalmente á contaminación provocada pola actividade de ENDESA, unha situación 

que se foi agravando ao longo dos anos coa pasividade cando non conivencia da Xunta 

de Galiza. 

Se ben o goberno galego agora semella reaccionar con rapidez e mesmo con 

unha aparente contundencia, anunciando tanto investimentos na mellora do 

abastecemento como á apertura dun expediente sancionador e un plan de seguimento 

sobre o estado do río, a realidade é que foi o goberno galego quen ao longo dos anos 

permitiu a degradación, a contaminación e o deterioro do río e do encoro da Capela, que 

explota a empresa Endesa baixo o réxime de concesión. 

A grande acumulación de lodos no citado encoro e a enorme cantidade de 

depósitos de residuos ao longo do leito do río, co lixiviado de augas contaminadas, pon 

de relevo un problema ambiental de grande magnitude, que foi denunciado desde fai 
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tempo por organizacións ecoloxistas e que saíu á luz nas últimas semanas a raíz da forte 

baixada do nivel das augas do encoro. 

Con respecto aos antecedentes deste grave problema ambiental compre salientar 

os seguintes: 

- A Xunta de Galiza asinou senllos pactos ambientais coa empresa ENDESA, 

nos anos 2005 e 2012, que supostamente prevían actuacións de mellora ambiental no 

río. 

- O convenio de 2012 prevía a modernización das infraestruturas hidroeléctricas 

para a “recuperación ambiental do río Eume”. Neste marco incluía unha actuación 

denominada “Proxecto de modernización dos desaugadoiros do fondo da presa do 

Eume”, coa retirada de 1.350 m³ de lodos e sedimentos, actuación que tiña un 

orzamento previsto de 5.784.653 euros e que supostamente podería estar relacionada co 

último episodio de contaminación e turbidez. No seu día, a asociación ecoloxista 

ADEGA advertiu dos riscos desta actuación e da necesidade de caracterizar estes 

sedimentos polo seu potencial contaminante para a saúde e o medio. 

- Tanto ADEGA como EMS-Ríos e o colectivo ecoloxista Terra advertiron ao 

longo da pasada década da grave situación ambiental do río e da necesidade de realizar 

analíticas e mostraxes suficientemente representativas ao longo de toda a canle do Eume 

e na ría, incluído a monitorización de bivalvos dos bancos marisqueiros. 

- A Xunta de Galiza iniciou en novembro de 2012 a redacción do Plan Territorial 

Integrado da conca do Eume, co obxectivo de facer unha análise coordinada e 

transversal das políticas da Xunta na conca do Eume, con 55 km² de superficie. Os 

concellos incluídos dentro do ámbito do Plan Territorial Integrado eran Pontedeume, 

Cabanas, Vilarmaior, A Capela, Monfero, Irixoa, Aranga, As Somozas e As Pontes na 
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provincia da Coruña; e Guitiriz, Xermade, Muras, Vilalba e Abadín na provincia de 

Lugo. O Plan debería ser formulado e impulsado pola Consellaría de Medio Ambiente, 

coa dirección conxunta do Instituto de Estudos do Territorio e do organismo autónomo 

Augas de Galicia, mais a realidade é que nunca foi realizado. 

- Tampouco viu nunca a luz o Plan Reitor de Uso e Xestión do parque natural 

das Fragas do Eume, malia que súa elaboración e aprobación foi anunciada en varias 

ocasións ao longo da última década. 

O pasado 19 de outubro o grupo parlamentar do BNG solicitou ao goberno 

galego, ao abeiro do artigo 9 do regulamento do parlamento, a documentación sobre as 

actuacións realizadas no marco do Pacto Ambiental, así como todos os contratos 

relacionados coa contaminación do Eume. 

Asemade, diante da extrema gravidade da situación, nesa mesma data, o grupo 

parlamentar do BNG solicitou a comparecencia en Pleno das conselleiras de Medio 

Ambiente e de Infraestruturas, así como as comparecencias na comisión de medio 

ambiente da Directora Xeral de Conservación da Natureza, da Directora Xeral de 

Calidade Ambiental e da Directora de Augas de Galicia. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

- Que actuacións realizou a Xunta de Galiza desde o ano 2009 para a mellora da 

situación ambiental do río Eume? 

- Que actuacións de mellora ambiental do río Eume se realizaron no marco do 

Pacto Ambiental asinado con ENDESA en 2012 e cal é o seu orzamento e investimento? 
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- Cal é o estado de execución do “Proxecto de modernización dos desaugadoiros 

do fondo da presa da Capela e que investimento se destinou a esta actuación? 

-  Que caracterización se fixo dos lodos e depósitos do fondo da presa e cal é o 

seu potencial risco para o medio e a saúde? 

- Que análises fixo a Xunta de Galiza e cales foron os resultados en canto á súa 

caracterización, sobre os depósitos e os escoamentos no leito do río Eume augas arriba 

do encoro? 

- Que actuacións está realizando ou realizou a Xunta de Galiza para o 

coñecemento e seguimento do estado ambiental do río, cal é o seu custo e que empresa 

ou empresas foron contratadas para facelas? 

- Que estudos, análises e plan de seguimento ven realizando e está a realizar a 

Xunta de Galiza sobre os recursos pesqueiros e os bancos marisqueiros da zona? 

- Cal é o estado de tramitación do expediente sancionador aberto e cales son as 

infraccións detectadas? 

- Cal é o estado de tramitación do Plan Territorial Integrado da conca do Eume e 

cal foi o custo desta actuación? 

- Que previsións ten a Xunta de Galiza en relación coa aprobación do Plan 

Reitor de uso e xestión do parque natural das Fragas do Eume? 

- Que actuacións e investimentos ten previsto realizar o goberno galego para a 

protección, conservación, descontaminación e rexeneración do río Eume e a súa bacía? 
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Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Ramón Fernández Alfonzo 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 22/07/2021 10:18:25 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 22/07/2021 10:18:29 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 22/07/2021 10:18:38 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 22/07/2021 10:18:46 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre as medidas de seguridade na caza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A recente publicación dos datos de persoas feridas e falecidas como 

consecuencia de disparos de caza no estado español entre o 1 de xaneiro e o 6 de 

setembro de 2020 sitúan a Galiza como a cuarta comunidade con máis vítimas, con 47 

persoas feridas e 9 falecidas. Trátase de datos moi preocupantes, máis se temos en conta 

que durante unha parte deste período a actividade cinexética estivo suspendida debido 

ao estado de alarma. 

Esta situación dáse malia que a Xunta de Galiza, por medio da Secretaría Xeral 

para o Deporte e a Consellaría de  Medio Ambiente financiaron con 269.000 euros a 

Federación Galega de Caza entre 2016 e 2020, mediante convenios que tiñan como 

finalidade, entre outras, a organización de actividades formativas e campañas sobre 

seguridade. 

Por outra parte, a Lei Galega de Caza de 2013 carece de desenvolvemento 

normativo, de maneira que segue en vigor o regulamento do ano 2001, claramente 

desfasado xa que permite a actividade da caza a unha distancia superior a 100 m de 

vivendas, recintos deportivos e zonas recreativas e de acampada; de 250 m con respecto 

a lugares onde se produzan concentración de persoas ou de gando. O citado regulamento 
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tamén indica que “nos carreiros e camiños rurais pouco transitados, destinados ó paso a 

pé e ó uso agrícola ou forestal, poderase cazar, sempre que as condicións de seguridade 

o permitan “, unha redacción excesivamente ambigua e permisiva. 

Desde que entrou en vigor a Lei de caza no ano 2013, a Valedoría do Pobo 

instou ao goberno galego a modificar a norma para garantir a seguridade da veciñanza, 

especialmente no caso dos camiños rurais e de acceso ás vivendas. Pola súa parte, no 

ano 2015 a Consellaría de Medio Ambiente anunciou a entrada en vigor de xeito 

inminente do novo regulamento, que segundo a Xunta ía regular de maneira máis 

detallada o referente ás zonas de seguridade. 

Por parte de diferentes entidades e colectivos profesionais tamén se fai fincapé 

na importancia de facer controis de alcoholemia e de substancias estupefacientes nas 

actividades cinexéticas, debido ao risco derivado de usar unha arma coas capacidades 

físicas e mentais alteradas. 

Co inicio da tempada de caza prodúcese unha especie de privatización de moitos 

montes e espazos públicos, de maneira que se ven restrinxidas as actividades recreativas 

e de lecer. Isto é particularmente evidente no caso de rotas de sendeirismo e de 

actividade deportiva, que se ven restrinxidas ou limitadas pola concorrencia coas zonas 

de seguridade das actividades cinexéticas.  

Recentemente producíronse incidentes no concello de Arteixo, con disparos a 

escasos metros de vivendas e nunha rota  de sendeirismo e de BBT sinalizada, así como 

o abandono de cartuchos sen detonar, sen que a administración tome medidas para 

evitar estes desmáns. 
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Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

Que valoración fai o Goberno galego sobre as estatísticas de persoas mortas e 

feridas por accidentes de caza en Galiza? 

Que medidas adoptou ou prevé adoptar a Xunta de Galiza para reducir a 

sinistralidade provocada pola caza? 

Ten previsto o Goberno galego desenvolver regulamentariamente a lei de caza 

para intensificar os controis en relación co consumo de alcol e substancias 

estupefacientes na caza, facultando aos axentes medioambientais para realizar este 

labor? 

Ten previsto o Goberno galego aprobar o novo regulamento da caza e adoptar 

medidas para garantir a seguridade nas zonas de caza, ampliar os perímetros de 

seguridade con respecto a núcleos habitados e vías públicas, e garantir as actividades 

recreativas e deportivas en roteiros e sendeiros homologados? 

Por que non se aprobou o regulamento de desenvolvemento da lei logo de 7 

anos da súa aprobación? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 
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Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 22/07/2021 10:33:03 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 22/07/2021 10:33:07 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 22/07/2021 10:33:14 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé, Carme González Iglesias e 

Alexandra Fernández Gómez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O goberno portugués vén de facer público o Programa Nacional de 

Investimentos 2030. O Plan prevé investimentos por valor de 43.000 millóns de euros, 

dos que o 50% teñen que ver con transportes e mobilidade; e deste 50% a súa vez o 

50% vai destinado a infraestruturas ferroviarias. 

No que ten que ver co transporte ferroviario, o goberno portugués concede 

interese estratéxico ás conexións entre Lisboa e Porto e entre Porto e o Miño. No caso 

do treito Lisboa Porto prevé un investimento de 4.500 millóns de euros mentres que na 

liña Porto-Vigo o Plan prevé unha primeira fase entre Braga e Valença con un 

investimento de 900 millóns de euros para reducir a duración da viaxe en 45 minutos. 

O proxecto do goberno portugués estima que unha vez desenvolvido este plan, 

que ten como horizonte temporal o ano 2030, a duración da viaxe entre Vigo e Porto 

reducirase de 2 horas 23 minutos a 55 minutos. E a viaxe entre Vigo e Lisboa quedaría 

reducida a 2 horas e media. 

O proxecto de modernización da conexión ferroviaria entre Vigo e Porto é unha 

antiga demanda que leva 20 anos de anuncios e proxectos por parte do goberno central e 
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da Xunta de Galiza, sen que haxa ningunha concreción real máis alá da electrificación 

do treito entre o Guillarei e a fronteira portuguesa. Para que se faga realidade, é 

necesario impulsar o proxecto da saída sur de Vigo e estudar alternativas ao trazado da 

vía férrea que actualmente atravesa a vila do Porriño. 

Logo de décadas de retrasos e de incumprimentos, é o momento de apostar 

decididamente por un proxecto estratéxico vertebrar as comunicacións entre Galiza e 

Portugal e potenciar o Eixo Atlántico entre Ferrol/Coruña e Lisboa como un grande eixo 

de comunicacións para a mobilidade de persoas e mercadorías. 

Un proxecto desta natureza debe contar cun apoio decidido por parte da Xunta 

de Galiza e do goberno central. E tendo en conta o retraso que leva acumulado, débese 

traballar para que se faga realidade no menos prazo posíbel. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

1. Ten coñecemento oficial o goberno galego sobre os proxectos do goberno 

portugués en relación coa modernización da lima ferroviaria entre Porto e Vigo? 

2. Que contactos, conversas ou reunións tivo o goberno galego con 

representantes do goberno portugués en relación coas conexións ferroviarias entre 

Galiza e o Norte de Portugal? 

3. Que xestións e actuacións fixo o presidente do goberno galego, como 

Presidente da Comisión de Traballo Galiza Norte de Portugal en relación con este tema? 
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4. Ten coñecemento o goberno galego dalgún plan ou proxecto do goberno 

central sobre a modernización desta liña? 

5. Fixo algunha proposta ou estudo o goberno galego a respecto da saída sur de 

Vigo e as alternativas ao paso do tren polo medio da vila do Porriño? 

6. Que propostas está desenvolvendo a Xunta de Galiza para mellorar as 

conexións entre Galiza e Portugal através do eixo ferroviario que conecta Ferrol/Coruña 

con Lisboa através do Porto? 

7. Fixo algún estudo o goberno galego sobre as oportunidades e beneficios desta 

conexión ferroviaria? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Carme González Iglesias 

Paulo Ríos Santomé 

Luis Bará Torres 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 22/07/2021 10:34:25 
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María do Carme González Iglesias na data 22/07/2021 10:34:31 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 22/07/2021 10:34:40 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 22/07/2021 10:34:47 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Ramón Fernández Alfonzo, Daniel Castro García, Paulo 

Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, deputados e deputada do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, relativa á liña de ferrocarril Ferrol-Ribadeo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. Desde a finalización do estado de alarma, Renfe decidiu reducir os servizos 

do tren de cercanías Ferrol-Ortigueira e na liña Ferrol-Ribadeo-Ferrol nun 75% . 

Ademais, a compañía non estabeleceu unha data de recuperación dos servizos 

supeditando esta a un suposto aumento da demanda. 

Co inicio do curso lectivo na Universidade, en secundaria e FP nos meses de 

setembro e outubro faise imprescindíbel contar cos servizos de tren que existían antes 

do estado de alarma, xa que tanto as actividades laborais como educativas precisan da 

mobilidade diaria das persoas. A este respecto hai que ter en conta que ao longo do 

percorrido desta liña de tren, concretamente entre Ortigueira e Ferrol, non existen 

servizos de transporte público por estrada. 

2. A liña de Ancho Métrico Ferrol Ribadeo, antiga FEVE, vén sufrindo un 

continuo deterioro da infraestrutura, no material rodante e nos servizos, un deterioro que 

se manifestou ao longo da última década na supresión de frecuencias, na suspensión de 

servizos por deficiencias do material rodante ou falta de persoal, e en frecuentes 

accidentes que poñen de relevo o mal estado da liña. Para facer fronte a este deterioro e 
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degradación do servizo, creouse a Plataforma pola Defensa do Ferrocarril Ferrol 

Ribadeo da que forman parte entidades sociais e concellos polos que pasa o trazado da 

vía férrea. 

Como resultado das demandas e dos estudos realizados pola plataforma, no ano 

2019 puxéronse en marcha algunhas melloras nas frecuencias da liña, especialmente nas 

cercanías Ferrol-Ortigueira. Unhas melloras que non só se viron eliminadas coa escusa 

da pandemia, senón que se agravou a situación coa supresión da maior parte dos 

servizos. Aínda que RENFE xustifica a eliminación pola baixada da demanda, a 

realidade é que este descenso está provocado pola mala calidade do servizo e a redución 

de frecuencias. 

3. Os gobernos estatal e galego deben facer unha aposta decidida polo tren como 

medio de mobilidade sustentábel do século XXI, un medio que debe ser seguro, 

eficiente, cómodo e accesíbel, tanto para a mobilidade das persoas como para o 

transporte de mercadorías. E unha das liñas que precisa desta aposta decidida e deste 

compromiso é a que une Ferrol con Ribadeo, na que é necesario que tanto RENFE 

como ADIF acometan obras de mellora das infraestruturas da liña, eliminando as zonas 

de limitación temporais de velocidade, mantendo os puntos de cruce existente e 

proxectando outros novos, mellorando os apeadeiros e creando outros novos en zonas 

de interese turístico, e procedendo a limpar a vexetación do perímetro da vía. 

Por outra parte, cómpre que se mellore o material rodante e que se dote con 

novos vehículos para evitar cancelacións do servizo, e que se dote a liña do persoal 

necesario, nas estacións e nos convois, para información, acceso, venda de billetes e 

control das persoas usuarias do tren. Asemade, cómpre dotar de persoal de condución 

suficiente, para evitar supresións do servizo por este motivo. 
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Outro aspecto a ter en conta é a potenciación do transporte de mercadorías, 

claramente infrautilizado polo desinterese de RENFE e que pode ser unha alternativa 

sustentábel ao transporte por estrada. Neste ámbito cómpre ter en conta que esta liña 

férrea conecta a maior parte dos portos do Cantábrico, e que sen un grande investimento 

poderían construírse novas zonas de carga ao longo do percorrido, así como vías de 

carga na confluencia da liña coa factoría de Alcoa. 

Por último, para o BNG é imprescindíbel que o goberno galego demande a 

transferencia a Galiza do tren convencional e dos servizos de cercanías e media 

distancia, creando a tal efecto o Ente Ferroviario Galego ou GALTRÉN, como 

organismo encargado da xestión dos citados servizos ferroviarios. 

 

Por todo o anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 2ª: 

- Como valora a Xunta de Galiza a situación da liña ferroviaria de Ancho 

Métrico Ferrol Ribadeo, en canto ao estado da infraestrutura, calidade do servizo e 

dotación de medios humanos e materiais? 

- Que xestións realizou a Xunta de Galiza diante do goberno do Estado, nos 

últimos 8 anos, para demandar a mellora da citada liña e cales foron os resultados destas 

xestións? 

- Que investimentos se produciron nestes anos como consecuencia das xestións 

da Xunta de Galiza? 

- Como valora a Xunta de Galiza a supresión de servizos de tren no noso país 

coa escusa da pandemia? 
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- Que xestións realizou a Xunta de Galiza diante do goberno do Estado para 

demandar a reposición dos trens suprimidos? 

- Defende o goberno galego a necesidade de transferencia a Galiza da xestión 

dos trens de media distancia e de cercanías, así como a proposta de creación do Ente 

Ferroviario Galego para levar a cabo a xestión deste servizo? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Castro García 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 22/07/2021 10:36:43 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 22/07/2021 10:36:47 

 

Daniel Castro García  na data 22/07/2021 10:36:56 
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Paulo Ríos Santomé  na data 22/07/2021 10:37:04 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 22/07/2021 10:37:10 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, relativa ás verteduras nucleares na Foxa Atlántica e á 

previsión da UE de verificación, no primeiro semestre de 2021, do seguimento da 

radioactividade do medio mariño en augas galegas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. Na Foxa Atlántica están depositadas 140.000 toneladas de residuos nucleares, 

que foron depositados neste emprazamento entre 1949 e 1982 nun total 220.000 bidóns. 

Pese a que segundo ten recoñecido a Comisión son os Estados Membros os 

responsábeis de controlar a radioactividade das súas augas, o Estado español non ten 

abordado especificamente ningún plan de control da radioactividade nesta zona 

aducindo que eses depósitos están fóra das súas augas. 

Neste ano 2020 cumpríronse 38 anos do fin das verteduras de refugallos de orixe 

nuclear na chamada Foxa Atlántica, froito da mobilización social e que foron realizados 

tamén preto do territorio galego por parte de países como Gran Bretaña, Francia, 

Bélxica e Holanda. Porén, a día de hoxe existen dúbidas entre os organismos europeos e 

estatais sobre a quen corresponde a súa vixilancia. Desde o Bloque Nacionalista Galego 

observamos este asunto con preocupación. Máis unha vez, a falta de vontade do Partido 

Popular de exercer de goberno galego sumado á falta de soberanía para actuar sobre 

cuestións de importancia transcendental para a saúde do noso medio e das nosas 

persoas. 
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2. No ano 2012 o Congreso rexeitou, cos votos do PP, unha petición do Bloque 

Nacionalista Galego para demandar unha inspección dos residuos radioactivos así como 

información á administración galega. 

No ano 2018 o Organismo Internacional da Enerxía Atómica (OIEA) 

confirmaba ao xornal dixital galego Praza Pública que non é competencia súa vixiar o 

estado dos refugallos. Así mesmo a Organización Marítima Internacional tampouco 

esclarece a cuestión. Na mesma liña. a OSPAR non esclarece información que poida 

darnos tranquilidade sobre a vixilancia e estudo deste tipo de residuos. Unha situación a 

todas luces grave e que debe preocupar ás administracións xa que, loxicamente, estes 

refugallos seguen depositados no fondo mariño e polo tanto son un factor de risco. 

En marzo de 2018 o Parlamento de Galiza aprobou por unanimidade unha 

proposición non de lei na que se pedía que a Xunta se dirixise ao goberno de España 

para que fixese as xestións pertinentes diante da UE e dos países responsábeis das 

verteduras: 

“O Parlamento de Galicia insta á Xunta de Galicia a dirixirse ao Goberno de 

España para que faga as xestións pertinentes ante as institucións europeas e os países 

responsables das verteduras, que permitan asegurar a vixilancia das verteduras 

nucleares na Foxa Atlántica así como obter información que garanta que non están 

tendo impacto no medio ambiente, e a realizar todas as xestións políticas ao seu 

alcance para acadar estes obxectivos” 

3. Segundo explica a Comisión Europea en resposta a unha pregunta formulada 

pola portavoz do BNG en Europa, Ana Miranda, a través da coalición Agora 

Repúblicas, no primeiro semestre de 2021 a Comisión Europea desenvolverá a 

verificación do seguimento da radioactividade do medio mariño en augas galegas. 

Inicialmente, a misión de verificación estaba prevista para o 2020, mais a actual 
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situación de pandemia provocou que a Comisión aprazase a verificación até o primeiro 

semestre de 2021. 

 

Por todo o anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 2ª: 

- Ten coñecemento oficial o goberno galego sobre a previsión da UE  de 

desenvolver a verificación, no primeiro semestre de 2021, do seguimento da 

radioactividade do medio mariño en augas galegas? 

- Que xestións fixo o goberno galego a este respecto? 

- Que xestións fixo a Xunta de Galiza para dar cumprimento ao acordo do 

Parlamento de 2018 sobre a vixilancia das verteduras nucleares da Foxa Atlántica? 

- Coñece o goberno galego cales son os estudos máis recentes sobre a situación 

destas verteduras? 

- Ten garantías a Xunta de Galiza de que non supoñen ningún tipo de risco ou 

afectación para o medio mariño? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 
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Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 22/07/2021 10:38:17 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 22/07/2021 10:38:20 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 22/07/2021 10:38:25 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, relativa ao control de especies exóticas invasoras e aos 

resultados do Plan Estratéxico de xestión de especies exóticas invasoras. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. As especies exóticas invasoras constitúen unha das principais ameazas para a 

biodiversidade, e conlevan riscos para os equilibrios ecolóxicos, para a saúde e para as 

actividades económicas. Ademais de constituír a segunda causa de perda de 

biodiversidade segundo as Nacións Unidas, poden causar efectos prexudiciais na saúde 

como a transmisión de enfermidades e tamén teñen efectos prexudiciais no ámbito 

económico, principalmente nas actividades do sector primaria como a agricultura, 

gandaría, pesca, marisqueo, apicultura, etc. 

2. A Xunta de Galiza publicou en 2006 o estudo “As especies exóticas invasoras 

en Galicia: diagnóstico da situación actual e proposta de liñas de actuación”. No ano 

2013 aprobouse o Plan Estratéxico de xestión das Especies Exóticas Invasoras e para o 

desenvolvemento dun sistema estandarizado de análise de riscos para as especies 

exóticas en Galicia. 

Este documento fixaba como obxectivos os seguintes: 
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A) Obxectivo xeral: Minimizar o risco que supón a presenza de EEI para a 

biodiversidade, a saúde e a economía na Comunidade Autónoma de Galicia e reducir 

os impactos negativos causados polas mesmas. 

B) Obxectivos específicos: sentar as bases necesarias para: 

1) Determinar os roles e as responsabilidades nos seo da Administración da 

Comunidade Autónoma de Galicia e das súas diferentes Consellerías (a nivel central e 

provincial) e organismos asociados, respecto os obxectivos estratéxicos, liñas 

estratéxicas e actuacións sinaladas; 

2) Previr a introdución, establecemento e/ou dispersión de EEI, minimizando o 

risco asociado ás mesmas; 

3) Detectar e reducir o risco de introdución, establecemento e/ou dispersión de 

EEI.; 

4) Establecer programas de contención, control e/ou erradicación de 

poboacións de EEI, de forma que se minimicen ou se eliminen o seus impactos 

negativos, favorecendo a posterior recuperación dos ecosistemas; 

5) Rehabilitar e restaurar os ecosistemas danados pola presenza de EEI, 

devolvéndoos na medida do posible o seu estado anterior. 

En canto ás actuacións de xestión, o Plan contemplaba as seguintes 

- Accións prioritarias estratéxicas e resultados esperados. 

- Accións prioritarias xerais e resultados esperados. 

- Accións prioritarias en zonas de alto valor ecolóxico. 
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- Accións estratéxicas transversais. 

Transcorridos 7 anos desde a aprobación da Estratexia, non se coñecen os 

resultados das diferentes liñas de actuación. E se atendemos ao publicado na web da 

consellaría de medio ambiente o balance é máis ben escaso. 

3. O artigo 108 da LEI 5/2019, do 2 de agosto, do patrimonio natural e da 

biodiversidade de Galicia establece o seguinte nos apartados 4., 5. e 6. 

 4. Sen prexuízo do disposto no artigo 64.7 da Lei 42/2007, do 13 de 

decembro, do  patrimonio natural e da biodiversidade, a consellaría competente en 

materia de  conservación do patrimonio natural poderá, no seu ámbito 

competencial, elaborar uns  plans que conteñan as directrices de xestión, control e 

posible erradicación das especies do  Catálogo español de especies exóticas invasoras, 

outorgando prioridade a aquelas especies  que supoñan un maior risco para a 

conservación da fauna, a flora ou os hábitats  autóctonos ameazados, con particular 

atención á biodiversidade insular. 

 5. A consellaría competente en materia de conservación do patrimonio 

natural establecerá unha Rede de alerta para a vixilancia das especies exóticas 

invasoras que recompile e  rexistre os datos sobre a incidencia no medio das 

especies exóticas invasoras. 

 6. A Administración autonómica adoptará as medidas de control ou de 

erradicación das especies exóticas invasoras. No marco dos plans de control e de 

erradicación da Administración autonómica poderáselles incluír a imposición da 

obriga de execución de tales medidas ás persoas responsables da introdución ou da 

propagación. 
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Por todo o anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 2ª: 

- Cal é o balance de resultados do Plan Estratéxico de xestión de especies 

exóticas invasoras de 2013? 

- Que accións prioritarias estratéxicas se levaron a cabo e cales foron os 

resultados? 

- Que accións prioritarias xerais se levaron a cabo e cales foron os resultados? 

- Que accións prioritarias en zonas de alto valor ecolóxico se levaron a cabo? 

- Que accións estratéxicas transversais se levaron a cabo? 

- Que previsións ten o goberno galego en relación co establecido no artigo 108 

da lei de patrimonio natural e da biodiversidade? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xullo de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 22/07/2021 10:39:35 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 22/07/2021 10:39:38 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 22/07/2021 10:39:43 
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